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Θ' ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ (ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ)

ΣΥΝΟ∆ΟΣ Γ'

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ      ∆'

Τετάρτη 10 Μαρτίου 1999

Αθήνα, σήµερα στις 10 Μαρτίου 1999, ηµέρα Τετάρτη και ώρα
18.36' συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτηρίου
η Βουλή σε ολοµέλεια, για να συνεδριάσει υπό την προεδρία του
Προέδρου αυτής κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.
(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 9-3-99
εξουσιοδότηση του Σώµατος, επικυρώθηκαν µε ευθύνη του
Προεδρείου τα Πρακτικά της Γ' συνεδριάσεώς του, της 9ης Μαρτίου
1999 σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο του σχεδίου νόµου:
"Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής
∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της ∆ηµοκρατίας της Νοτίου
Αφρικής για την εµπορική ναυτιλία και συναφή ναυτιλιακά θέµατα".)
Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφορές
προς το Σώµα.
(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από το Γραµµατέα της Βουλής κ.
Παναγιώτη Φωτιάδη, Βουλευτή Αττικής, τα ακόλουθα:
"Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ
1) Ο Βουλευτής Λάρισας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ Α∆ΑΜΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση Λάρισας,
∆ιεύθυνση Τεχνικών Υπηρεσιών ζητεί χρηµατοδότηση για την
αποκατάσταση των ζηµιών από τις πρόσφατες θεοµηνίες στις
παραλίες του Νοµού Λάρισας.
2) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Πύργου Ηλείας ζητεί την
αναστολή της παρακράτησης από το Ταµείο Παρακαταθηκών και
∆ανείων του ποσού της τακτικής οικονοµικής ενίσχυσης για οφειλές
της "Αλφειός" της κοινότητας Σαλµώνης που συνενώθηκε µε το
∆ήµο Πύργου.
3) Ο Βουλευτής Πιερίας κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΠΟΛΥΖΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια 'Ενωση Προσωπικού
Λιµενικού Σώµατος ζητεί την ικανοποίηση των εργασιακών
οικονοµικών αιτηµάτων των µελών της.
4) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΕΛΛΑ ΑΛΦΙΕΡΗ και ΣΠΥΡΟΣ
∆ΑΝΕΛΛΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων
και Κηδεµόνων του Ιδιωτικού Ναυτικού Λυκείου Μηχανικών
Εµπορικού Ναυτικού Ερµούπολης Σύρου ζητεί την κατάργηση των
διατάξεων σχετικά µε την απόκτηση διπλώµατος του Β' Μηχανικού
στο ΕΝ.
5) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ κατέθεσε

αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Κηρέως Εύβοιας ζητεί τη συνέχιση
της ειδικής επιδότησης του ΟΑΕ∆ για τους άνεργους των πρώην
Μεταλλευτικών Επιχειρήσεων.
6) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Κηρέως Εύβοιας ζητεί τη
χρηµατοδότηση από τον ΟΑΕ∆ της σύνταξης ενός ΤΑΠ και τη
λειτουργία σχολών του ΟΑΕ∆.
7) Ο Βουλευτής Θεσ/νίκης κ. ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία φοιτητές της κατεύθυνσης Εθνολογίας του
Τµήµατος Ιστορίας και Εθνολογίας του ∆ΠΘ ζητούν να προωθηθεί
η εγκεκριµένη από τη Σύγκλητο δηµιουργία ανεξάρτητου Τµήµατος
Ανθρωπολογίας.
8) Ο Βουλευτής Θεσ/νίκης κ. ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο κ. Μποµπότας ∆ρόσος, καθηγητής
Φυσικής Αγωγής - 'Εφεδρος Λοχαγός, υποβάλλει προτάσεις για την
απορρόφηση των εκπαιδευτικών από την επετηρίδα µε βάση την
προϋπηρεσία.
9) Οι Βουλευτές κύριοι ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ, ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ
ΚΡΗΤΙΚΟΣ και ΓΕΩΡΓΙΟΣ Α∆ΑΜΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσαν αναφορά
µε την οποία η 'Ενωση Αγροτικών Συνεταιρισµών Πηλίου και
Βορείων Σποράδων ζητεί την καταβολή αποζηµιώσεων στους
µηλοπαραγωγούς Πηλίου που έχουν υποστεί ζηµιές από τη
χαλαζόπτωση τους µηνός Σεπτεµβρίου του 1998.
10) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΒΟΥΛΓΑΡΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η 'Ενωση Αγροτικών
Συνεταιρισµών Πηλίου και Βορείων Σποράδων ζητεί την καταβολή
αποζηµιώσεων στους µηλοπαραγωγούς Πηλίου που έχουν υποστεί
ζηµιές από τη χαλαζόπτωση τους µηνός Σεπτεµβρίου του 1998.
11) Ο Βουλευτής Θεσ/νίκης κ. ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το ∆ιοικητικό Συµβούλιο του ΟΛΘ ζητεί την
ικανοποίηση των εργασιακών αιτηµάτων των εργαζοµένων στον
ΟΛΘ.
12) Ο Βουλευτής Σάµου κ. ΚΩΝ/ΝΟΣ ΚΑΡΑΜΗΝΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Επαγγελµατιών Τουριστικού
Τοµέα Αγίου Κηρύκου Ικαρίας ζητεί τη λήψη µέτρων για τη στήριξη
και αναβάθµιση της νήσου Ικαρίας.
13) Η Βουλευτής Αθηνών κ. ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΑΡΑΠΗ - ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ζητεί την άµεση τοποθέτηση
νηπιαγωγού στο βρεφονηπιακό σταθµό Τσοτιλίου Κοζάνης.
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14) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης Μεσσηνίας ζητεί να
δοθεί παράταση για την αναδιάρθρωση καλλιεργειών στο Νοµό
Μεσσηνίας.
15) Ο Βουλευτής Σάµου κ. ΚΩΝ/ΝΟΣ ΚΑΡΑΜΗΝΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η 'Ενωση Προσωπικού Αυτοκινήτων Σάµου
ζητεί την αύξηση των αποδοχών των οδηγών φορτηγών
αυτοκινήτων ΚΤΕΛ που εργάζονται στα νησιά και στις επαρχίες.
16) Ο Βουλευτής Σάµου κ. ΚΩΝ/ΝΟΣ ΚΑΡΑΜΗΝΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Επαγγελµατικός Σύλλογος Μυτιληναίων
ζητεί τον έλεγχο και την πάταξη του παραεµπορίου στην περιοχή
του.
17) Ο Βουλευτής Σάµου κ. ΚΩΝ/ΝΟΣ ΚΑΡΑΜΗΝΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Εµπορικός Σύλλογος Σάµου διαµαρτύρεται
για τις συνεχείς διακοπές ηλεκτρικού ρεύµατος που παρουσιάζονται
στη νήσο Σάµο.
18) Ο Βουλευτής Χαλκιδικής κ. ΒΑΡΣΑΜΗΣ ΓΙΟΒΑΝΟΥ∆ΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η κυρία Τ. Ρούσσου, κάτοικος
Πολυγύρου Χαλκιδικής ζητεί να της χορηγηθεί σύνταξη ως
αγωνίστρια της εθνικής αντίστασης.
19) Ο Βουλευτής ∆ωδεκανήσου κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Νότιας Ρόδου ζητεί να
του χορηγηθεί όχηµα πολλαπλών χρήσεων για τις ανάγκες της
περιοχής του.
20) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης Μεσσηνίας ζητεί τη
χρηµατοδότηση της βελτίωσης και επισκευής αθλητικών χώρων του
Νοµού Μεσσηνίας.
21) Ο Βουλευτής Αιτωλ/νίας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΜΥΡΛΗΣ - ΛΙΑΚΑΤΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Φυσιολατρικός - Εξωραϊστικός
Σύλλογος Τουρλίδας και Νησί Τουρλίδας Μεσολογγίου "Η
ΠΕΛΑ∆Α" ζητεί την επανεξέταση και την έρευνα της δηµοπράτησης
της ειδικής περιβαλλοντικής - διαχειριστικής µελέτης για την ίδρυση
οικισµών στην Τουρλίδα και Νησί Τουρλίδας.
22) Ο Βουλευτής ∆ωδεκανήσου κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Ιατρικός Σύλλογος Επαρχίας
Καλύµνου ζητεί την πρόσληψη του αναγκαίου ιατρικού προσωπικού
στο υποκατάστηµα του ΙΚΑ Καλύµνου.
23) Ο Βουλευτής ∆ωδεκανήσου κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Επαγγελµατιών
Τουριστικού Τοµέα Αγίου Κηρύκου ζητεί οικονοµική ενίσχυση για να
γίνουν υπόστεγα στο λιµάνι Αγίου Κηρύκου Ικαρίας, να
αποµακρυνθούν αδρανή υλικά από τους κεντρικούς και τους
δρόµους της περιφέρειας του νησιού.
24) Ο Βουλευτής ∆ωδεκανήσου κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Σύµης ∆ωδεκανήσου ζητεί
για τους κατοίκους των νησιών που είναι κάτω από τους 3000 να
τύχουν του ευεργετήµατος του αφορολόγητου των 3.000.000 δρχ.
25) Ο Βουλευτής ∆ωδεκανήσου κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Νότιας Ρόδου
∆ωδεκανήσου ενίσταται στην εγκατάσταση ενός νέου σταθµού ∆ΕΗ
στη θέση Πάνω Γιαλός του ∆ηµοτικού ∆ιαµερίσµατος Κατταβιάς του
Νοµού.
26) Ο Βουλευτής Καρδίτσας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος 'Αρνης Καρδίτσας ζητεί να
προµηθευθεί ένα αυτοκίνητο αποκοµιδής απορριµµάτων και έναν
εκσκαφέα.
27) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΒΟΥΛΓΑΡΗΣ

κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Εργατοϋπαλληλικού
Προσωπικού "ΒΙΣ ΒΟΛΟΥ" ζητεί να ικανοποιηθούν τα εργασιακά
αιτήµατα των µελών του.
28) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ και ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ
ΤΑΣΟΥΛΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία τα Μαθητικά
Συµβούλια Σχολείων του ∆ήµου Μυτιλήνης διαµαρτύρονται για την
απόπειρα αποµάκρυνσης µέρους του εργαστηριακού εξοπλισµού
των σχολείων.
29) Ο Βουλευτής Αρκαδίας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση
Αττικής επισηµαίνει τα σηµαντικά ζητήµατα της περιοχής της
∆υτικής Αττικής που θα αποτελούν µέρος του προγράµµατος του
3ου ΚΠΣ 2000 - 2006.
30) Οι Βουλευτές κύριοι ΠΑΡΘΕΝΑ ΦΟΥΝΤΟΥΚΙ∆ΟΥ,
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΡΗΤΙΚΟΣ και ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ κατέθεσαν
αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια 'Ενωση Θεολόγων ζητεί εκ
µέρους πολλών ανησυχούντων Ελλήνων Πολιτών τη νοµοθετική
κατοχύρωση της απαλλαγής από την υποχρέωση της παραλαβής
της ηλεκτρονικής ταυτότητας µε τον ενιαίο κωδικό Αριθµού
Μητρώου για λόγους συνείδησης.
31) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Εργατοϋπαλληλικού
Προσωπικού "ΒΙΣ ΒΟΛΟΥ" ζητεί την ικανοποίηση των εργασιακών
αιτηµάτων των µελών του.
32) Οι Βουλευτές κύριοι ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ, ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ,
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΒΟΥΛΓΑΡΗΣ, ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ, ΝΙΚΟΛΑΟΣ
ΓΚΑΝΤΖΗΣ και ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΡΗΤΙΚΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία ο ∆ήµος Βόλου Μαγνησίας ζητεί την οικονοµική ενίσχυση
για την ίδρυση παιδικού σταθµού στο Βόλο.
33) Ο Βουλευτής Αιτωλ/νίας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΜΥΡΛΗΣ - ΛΙΑΚΑΤΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Γενικό Νοµαρχιακό Νοσοκοµείο
Αγρινίου διαµαρτύρεται για τη µείωση στην πίστωση, που αφορά
στις εφηµερίες των ιατρών.
34) Ο Βουλευτής Αιτωλ/νίας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΜΥΡΛΗΣ - ΛΙΑΚΑΤΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Εκτάκτων Καθηγητών
ΤΕΙ Μεσολογγίου ζητεί να συµπεριληφθούν τα µέλη του σε
ορισµένες διατάξεις για το εργασιακό καθεστώς των καθηγητών της
δευτεροβάθµιας εκπαίδευσης.
35) Ο Βουλευτής Αιτωλ/νίας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΜΥΡΛΗΣ - ΛΙΑΚΑΤΑΣ
κατέθεσε αναφορές µε τις οποίες οι γονείς των παιδιών που
φιλοξενεί ο Βρεφονηπιακός Σταθµός του Οργανισµού Εργατικής
Εστίας Μεσολογγίου ζητούν να λειτουργεί ο Βρεφονηπιακός
Σταθµός περισσότερους µήνες το χρόνο.
36) Οι Βουλευτές κύριοι ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΤΣΙΜΠΑΡ∆ΗΣ και
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΡΗΤΙΚΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο
Αγροτικός Σύλλογος Νεοχωρακίου Αιτωλ/νίας ζητεί οι
επαγγελµατίες λιανοπωλητές Λαϊκών Αγορών να τηρούν την
υποχρέωση αναφοράς της χώρας προέλευσης των προϊόντων
τους.
37) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΘΕΟ∆ΩΡΟΥ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι εργαζόµενοι στη µονάδα ∆ΕΗ Αλιβερίου
ζητούν την ανάκληση της απόφασης για τη µείωση των οργανικών
θέσεων των οδηγών που απασχολούνται στη µονάδα µεταλλικών
κατασκευών.
38) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΘΕΟ∆ΩΡΟΥ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Κοινότητα Λιχάδας Βόρειας Εύβοιας ζητεί
να λειτουργήσει αστυνοµικό τµήµα στην περιοχή της.
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39) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία τα Τοπικά Συµβούλια των
∆ηµοτικών ∆ιαµερισµάτων του ∆ήµου Αριστοµένη ζητούν την
οµαλή λειτουργία του Ταχυδροµικού Γραφείου στην περιοχή τους.
40) Ο Βουλευτής Πέλλας κ. ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση Πέλλας ζητεί
την παραχώρηση χρήσης του ∆ηµοσίου Κτήµατος για τη δηµιουργία
χιονοδροµικού κέντρου.
B. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ
1. Στην µε αριθµό 2881/6.10.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
9007/11/1-α/29.10.98 έγγραφο από τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξεως
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της 2881/6.10.1998 ερώτησης, που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Λ. Παπαγεωργόπουλος, σας γνωρίζουµε ότι ήδη
παραδόθηκε από 15.7.1998 στην Αστυνοµική ∆ιεύθυνση Εύβοιας
το επιβατικό αυτοκίνητο, το οποίο δώρησε η Α.Ε. Τσιµέντα
Χαλκίδος.
Σε ό,τι αφορά τη δωρεά του αυτοκινήτου από τη Νοµαρχιακή
Αυτοδιοίκηση Εύβοιας, η ίδια πληροφόρησε στην Αστυνοµική
∆ιεύθυνση ότι θα πραγµατοποιηθεί όταν ολοκληρωθεί η διαδικασία
απόκτησής του από τον Ο.∆.∆.Υ.
Τέλος σας πληροφορούµε ότι οι ανωτέρω δωρεές έγιναν αποδεκτές
από το Υπουργείο µας σύµφωνα µε την ισχύουσα διαδικασία.

Ο Υπουργός
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΩΜΑΙΟΣ"

2. Στην µε αριθµό 2138/10.9.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
4000/4/94/29.10.98 έγγραφο από τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξεως η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της 2138/10.9.98 ερώτησης, που κατέθεσε η
Βουλευτής κ. Σ. Αλφιέρη, σας γνωρίζουµε ότι όλες οι υποθέσεις
που αφορούν αλλοδαπούς εξετάζονται από τις αρµόδιες Υπηρεσίες
µας, σύµφωνα µε την ισχύουσα νοµοθεσία και τις εντολές και
οδηγίες που τους έχουν δοθεί, µε σεβασµό στην ανθρώπινη
αξιοπρέπεια και γνώµονα την προστασία των ατοµικών
δικαιωµάτων και ελευθεριών.
Σε βάρος του αναφερόµενου αλλοδαπού έχει εκδοθεί δικαστική
απόφαση απέλασής του από τη χώρα, την οποία η Αστυνοµία έχει
υποχρέωση να εκτελέσει, αφού από την ισχύουσα νοµοθεσία δεν
παρέχεται σε αυτή η ευχέρεια για επιλεκτιή µεταχείριση των ατόµων
και διακριτική εφαρµογή των νόµων.
Η Υπάτη Αρµοστεία του Ο.Η.Ε. για τους πρόσφυγες είχε ζητήσει
από την Υπηρεσία µας την αναστολή της απέλασης µέχρι να
εξεαστεί αίτηση του αλλοδαπού στο Συµβούλιο Πληµµελειοδικών
Πειραιά για αντικτάστση των όρων του 796/1997 Βουλεύµατος του
Συµβουλίου αυτού, µε το οποίο διατάχθη η απέλασή του.
Επίσης, την 24.4.1998 είχε υποβληθεί αίτηµα από την Ευρωπαϊκή
Επιτροπή Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων για προσωριν αναστολή της
εκτέλεσης της απόφασης µέχρι να εξεταστεί η υπόθεση. Το αίτηµα
αυτό ανακάλεσε η ίδια επιτροπή την 10.7.98.
Η ανωτέρω αναφερόµενη αίτηση το αλλοδαπού, µε το 472/1998
Βούλευµα του Συµβουλίου Πληµµελειοδικών Πειραιά, απερρίφθη.
Από την αρµόδια Υπηρεσία µας, εκδηλώθηκαν άµεσα όλες οι
προβλεπόµενες, για την εκτέλεση της απόφασης, ενέργειες, όµως ο
αναφερόµενος αλλοδαπός δεν επιθυµεί την απέλασή του στη χώρα
του, ισχυριζόµενος ότι διώκεται σε αυτή για πολιτικούς λόγους.
Επισηµαίνεται, ότι από την INTERPOL έγινε γνωστό ότι δεν
υφίσταται αίτηµα έκδοσής του από τις αρχές της χώρας του.
Θέµα υπαγωγής σε καθεστώς άδειας παραµονής υπό ανοχή του εν
λόγω αλλοδαπού δεν υφίσταται, καθόσον τούτο δεν προβλέπεται
από την ισχύουσα νοµοθεσία.
Κατόπιν των ανωτέρω, αυτός κρατείται προκειµένου να εκτελεστεί η

δικαστική απόφαση απέλασής του, όταν τούτο καταστεί εφικτό.
Ο Υπουργός

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΩΜΑΙΟΣ"
3. Στις µε αριθµό 2451 έως 2460, 1729 έως 1748, έως 1882 έως
1897, 2053 έως 2062, 2140 έως 2192, 2232 έως 2241, 2555 έως
2564, 2636 έως 2645 και 2791 έως 2810/98 ερωτήσεις δόθηκε µε
το υπ'αριθµ. 31/30.10.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Τύπου και
Μέσων Μαζικής Ενηµέρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση των ανωτέρω ερωτήσεων του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη, σας γνωστοποιούµε, στο πλαίσιο της αρµοδιότητάς
µας τα εξής:
Σύµφωνα µε τα στοιχεία που βρίσκονται καταχωρηµένα στο αρχείο
του Υπουργείου Τύπου και Μ.Μ.Ε, Οµογενιακά Μέσα Μαζικής
Ενηµέρωσης υπάρχουν και λειτουρογύν στις κάτωθι, αλφαβητικά
αναφερόµενες, χώρες: Αγγλία, Αίγυπτος, Αιθιοπιία, Αλβανία,
Αργεντική, Αυστραλία, Αυστρία, Βέλγιο, Βενεζουέλα, Βραζιλία,
Γαλλία, Γερµανία, Γεωργία, Ελβετία, Ζιµπάµπουε, ΗΠΑ, Ισπανία,
Ιταλία, Καναδάς, Κύπρος, Λιθουανία, Νέα Ζηλανδία, Νορβηγια,
Νότια Αφρική, Ολλανδία, Ουγγαρία, Ουκρανία, Ουρουγουάκη,
Παναµάς, Ρουµανία, Ρωσία, Σουηδία, Τουρκία και Χιλή.
'Ολα αυτά τα στοιχεία περιλαµβάνονται κατά τρόπο ενδελεχή και
συστηµατικό στην εκδοθείσα, για πρώτη φορά το 1996 από το
Υπουργείο Τύπου και ΜΜΕ, επετηρίδα του Οµογενειακού Τύπου, η
οποία και επισυνάπτεται.
Σηµειώνεται επίσης, ότι η αρµόδια ∆ιεύθυνση του Υπουργείου µας
συγκεντρώνει, αυτήν την περίοδο, νέα επίκαιρα στοιχεία για την, σε
σύντοµο χρόνο, επανέκδοσή της. 'Αµα τη εκδόσει της, θα σας
αποσταλεί αντίτυπο και της νέας επετηρίδας.

Ο Υπουργός
∆ΗΜΗΤΡΗΣ ΡΕΠΠΑΣ"

4. Στις µε αριθµό 1101/12.8.98, 759/48/5.8.98, 2907/ 140/ 6.10.98,
3092/20.10.98 ερωτήσεις δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
84/189/186/203/27.10.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό
Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση των ερωτήσεων 1101/12.8.98, 759/48/5.8.98, που
κατέθεσαν οι Βουλευτές κύριοι Ε. Μπασιάκος και Σ. Τσιτουρίδης και
2907/140/6.10.98 που κατέθεσε στη Βουλή ο Βουλευτής κ. Λ.
Κουρής και 3092/20.10.98 που κατέθεσε στη Βουλή ο Βουλευτής κ.
Γ. Καρατζαφέρης, παρακαλούµε να πληροφορήσετε τους κυρίους
Βουλευτές σε θέµατα της αρµοδιότητάς µας, σύµφωνα µε τα
στοιχεία της ΕΥ∆ΑΠ, και της Υπηρεσίας Αποκατάστασης
Σεισµοπλήκτων του ΥΠΕΧΩ∆Ε τα εξής:
1. Αµέσως µετά τις πυρκαγιές του καλοκαιριού πραγµατοποιήθηκαν
συσκέψεις µεταξύ ηγεσίας των Υπουργείων ΥΠΕΧΩ∆Ε-Γεωργίας
και διαφόρων υπρηεσιακών παραγόντων των εµπλεκοµένων
φορέων, ώστε να καθοριστεί το πλαίσιο παρέµβασης ενός εκάστου
φορέα και το αντίστοιχο χρονοδιάγραµµα.
Στην ΕΥ∆ΑΠ ανετέθη να µελετήσει και να κατασκευάσει τα
απαραίτητα έργα ανάσχεσης των πληµµυρικών φαινοµένων, µε
στόχο τη µείωση της επικινδυνότητας των πληµµυρικών παροχών.
Σύµφωνα µε το χρονοδιάγραµµα η ΕΥ∆ΑΠ δεσµεύθηκε µέχρι
τέλους Σεπτεµβρίου να ολοκληρώσει τη διαδικασία για την ανάθεση
των έργων, µε την εφαρµογή των πλέον συνοπτικών διαδικασιών,
όπως αυτές προβλέπονται από τις Κείµενες ∆ιατάξεις. Η
εγκατάσταση των εργολάβων συµφωνήθηκε να γίνει µέσα στο
πρώτο δεκαήµερο του Οκτωβρίου.
2.  Πράγµατι  έγινε  σύσταση  πέντε  (5)  εργολαβιών  για  την
κατασκευή  των  απαραίτητων  αντιπληµµυρικών  έργων  και
αφορούν  κυρίως  την  κατασκευή  φραγµάτων  ανάσχεσης  σε
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διάφορες θέσεις των καµµένων περιοχών.
Οι εργολαβίες το αντικείµενο τους και η δαπάνη τους, σύµφωνα µε
τις υπογραφείσες συµβάσεις είναι:
- Εργολαβία . ΑΡ -375 "Κατασκευή επειγόντων έργων
αντιπληµµυρικής προστασίας λόγω των πυρκαγιών Ιουλίου-
Αυγούστου 1998: Εργα στην περιοχή Ανατολικής Αττικής1"
προϋπολογισµός δαπάνης . 501.547.200 δρχ.
- Εργολαβία ΑΡ -376 "Κατασκευή επειγόντων έργων
αντιπληµµυρικής προστασίας λόγω των πυρκαγιών Ιουλίου -
Αυγούστου 1998. Εργα στην περιοχή Ανατολικής Αττικής 2"
προϋπολογισµός δαπάνης: 495.576.400 δρχ.
- Εργολαβία: ΑΡ -377 "Κατασκευή επειγόντων έργων
αντιπληµµυρικής προστασίας λόγω των πυρκαγιών Ιουλίου -
Αυγούστου 1998: Εργα στην περιοχή Ραπεντώσας",
προϋπολογισµός δαπάνης 524.344.800 δρχ.
- Εργολαβία: ΑΡ -378 "Κατασκευή επειγόντων έργων
αντιπληµµυρικής προστασίας λόγω των πυρκαγιών Ιουλίου -
Αυγούστου 1998. Εργα στην περιοχή Ραφήνας και Αυλώνας",
προϋπολογισµός δαπάνης: 467.350.800 δρχ.
- Εργολαβία :ΑΡ -379 "Κατασκευή επειγόντων έργων
αντιπληµµυρικής προστασίας λόγω των πυρκαγιών Ιουλίου -
Αυγούστου 1998: Εργα στην περιοχή Ρ.Χαλανδρίου-Υµηττού και
Σεληνίων Σαλαµίνας" προϋπολογισµός δαπάνης: 524.344.800 δρχ.
Στις 7-10-1989 υπογράφησαν από τους Αναδόχους οι Εργολαβικές
Συµβάσεις µε χρονικό ορίζοντα τριών (3) µηνών και η έναρξη των
εργασιών έγινε στις 12-10-98.
Επίσης πληροφορούµε τους κυρίους Βουλευτές ότι παράλληλα µε
τα παραπάνω αντιπληµµυρικά έργα βρίσκεται σε εξέλιξη η
Εργολαβία ΑΡ-367 που αφορά τον καθαρισµό ρεµάτων και
χειµµάρων στο Λεκανοπέδιο της Αττικής µε προϋπολογισµό
δαπάνης: 250.508.985 δρχ.
3. Από τα ανωτέρω, διαπιστώνεται µικρή απόκλιση (5 ηµέρες) σε
σχέση µε το χρονοδιάγραµµα της αρχικής εκτίµησης.
'Οπως πρέπει να σηµειωθεί ότι υπήρξε µεγάλη καθυστέρηση και
αβεβαιότητα στη χορήγηση των πρωτογενών στοιχείων
(αεροφωτογράφηση-χαρτογράφηση) από τοςυ αρµόδιους φορείς
για αυτό η ΕΥ∆ΑΠ αναγκάστηκε να αναλάβει µε δική της δαπάνη
και το έργο αυτό.
4. Τέλος σε ότι αφορά τις περιπτώσεις παρανόµων συνδέσεων
αυθαίρετων κτισµάτων που βρίσκονται σε δασικές περιοχές, µε το
δίκτυο ύδρευσης της Εταιρείας µας, η ΕΥ∆ΑΠ ουδέποτε έδωσε
νερό σε αυθαίρετα κτίσµατα στο παρελθόν και ούτε προτίθεται να
δώσει στο µέλλον. Οποιαδήποτε σύνδεση ύδρευσης µε αυθαίρετα
δεν παρέχεται από την ΕΥ∆ΑΠ, αλλά από άλλους τοπικούς φορείς.
5. Για την επισκευή ή την ανοικοδόµηση κτιρίων που έπαθαν ζηµιές
από τις πυρκαγιές του 1998, σε πειροχές των Νοµαρχιακών
Αυτοδιοικήσεων Αθηνών, Ανατολικής Αττικής και Πειραιά, έχει
εκδοθεί κοινή Απόφαση των αρµοδίων Υπουργών Εθνικής
Οικονοµίας, Οικονοµικών, Εσωτερικών, ∆ηµ. ∆ιοίκησης και
Αποκέντρωσης, και ΠΕΧΩ∆Ε, η οποία εγκρίνει τη χορήγηση
στεγαστικών δανείων για το σκοπό αυτό, και καθορίζει τους όρους
και τον τρόπο χορήγησης των καθώς και την εξόφληση των δανείων
αυτών.

Ο Υφυπουργός
Χ. ΒΕΡΕΛΗΣ"

5. Στην µε αριθµό 2444/21.9.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
1470/27.10.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρηκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 2444/21.9.98 που κατέθεσε
ο Βουλευτής κ. Γ. Καρατζαφέρης σχετικά µε αναθέσεις διδακτικού
έργου σε επιστηµονικούς και εργαστηριακούς συνεργάτες στο
Τµήµα ∆ιοίκησης Επιχειρήσεων του ΤΕΙ Σερρών, σας διαβιβάζουµε
αντίγραφο το υπ' αριθ. πρωτ. 1551/16.10.98 εγγράφου του
Προέδρου του ΤΕΙ Σερρών, µε τα συνηµµένα σ'αυτό, για
πληρέστερη ενηµέρωσή σας.

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

Σηµ.: Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).

6. Στην µε αριθµό 2090/9.9.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
1432/27.10.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 2090/9.9.98 που κατέθεσε η
Βουλευτής κ. Α. Λουλέ σχετικά µε αναθέσεις διδακτικού έργου σε
επιστηµονικούς και εργαστηριακούς συνεργάτες στο Τµήµα
∆ιοίκησης Επιχειρήσεων του ΤΕΙ Σερρών, σας διαβιβάζουµε
αντίγραφο του υπ' αριθµ. πρωτ. 1551/16.10.98 εγγράφου του
Προέδρου του ΤΕΙ Σερρών, µε τα συνηµµένα σ' αυτό, για
πληρέστερη ενηµέρωσή σας.

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

Σηµ.: Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
7. Στις µε αριθµό 1184 έως 1244/18.8.98 ερωτήσεις δόθηκε µε το
υπ'αριθµ. 885/27.10.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Πολιτισµού η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση των 1184 έως 1244/18.8.98 ερωτήσεων του
Βουλευτή κ. Σ. Παπαδόπουλου µε τις οποίες ερωτώµεθα εάν
προτιθέµεθα να ενισχύσουµε
1. Το αθλητικό σωµατείο ΑΕ. Κυρίγων ∆ράµας µε ποσό 1.000.000
δρχ.
2. Το αθλητικό σωµατείο Ακρίτας Ν. Κρώµνης µε ποσό 1.000.000
δρχ.
3. Το αθλητικό σωµατείο Ανακάλυψης ∆ράµας µε ποσό 1.000.000
δρχ.
4. Το αθλητικό σωµατείο ∆όξα Σπαγρών ∆ράµας µε ποσό
1.000.000 5. Το αθλητικό σωµατείο Μ. Αλεξάνδρου Ξηροποτάµου
∆ράµας µε ποσό 1.000.000 δρχ.
6. Το αθλητικό σωµατείο Π.Μελάς Κοκκινογείων ∆ράµας µε ποσό
1.000.000 δρχ.
7. Το αθλητικό σωµατείο Αστέρας Κουδουνιών ∆ράµας µε ποσό
1.000.000 δρχ.
8. Το αθλητικό σωµατείο Ορφέας Χωριστής ∆ράµας µε ποσό
1.000.000 δρχ.
9. Το αθλητικό σωµατείο Κεραυνός Μοναστηρακίου ∆ράµας µε
ποσό 1.000.000 δρχ.
10. Το αθλητικό σωµατείο Μακεδονικός Αλιστράτης ∆ράµας µε
ποσό 1.000.000 δρχ.
11. Το αθλητικό σωµατείο Φίλιπποι ∆οξάτου ∆ράµας µε ποσό
1.000.000 δρχ.
12. Το αθλητικό σωµατείο 'Αρης Φωτολιβούς ∆ράµας µε ποσό
1.000.000 δρχ.
13. Το αθλητικό σωµατείο ∆όξα Αντ. Κατρινός ∆ράµας µε ποσό
1.000.000 δρχ.
14. Το αθλητικό σωµατείο Γ.Σ. Προσοτσάνης ∆ράµας µε ποσό
1.000.000 δρχ.
15. Το αθλητικό σωµατείο Εθνικός Αστέρας Καλλιφύτου ∆ράµας µε
ποσό 1.000.000 δρχ.
16. Το αθλητικό σωµατείο ∆όξας Πετρούσας ∆ράµας µε ποσό
1.000.000 δρχ.
17. Το αθλητικό σωµατείο Α.Ε. Καλαµπακίου ∆ράµας µε ποσό
1.000.000 δρχ.
18. Το αθλητικό σωµατείο 'Αρης Αµπελακίου ∆ράµας µε ποσό
1.000.000 δρχ.
19. Το αθλητικό σωµατείο Α.Ε. Αµπελοκήπων ∆ράµας µε ποσό
1.000.000 δρχ.
20. Το αθλητικό σωµατείο ∆όξα Μικρόπολης ∆ράµας µε ποσό
1.000.000 δρχ.
21. Το αθλητικό σωµατείο Ακρίτα Κ. Νευροκοπίου ∆ράµας µε ποσό
µε ποσό 1.000.000 δρχ.
22. Το αθλητικό σωµατείο 'Αρης Πλατανιάς ∆ράµας µε ποσό
1.000.000 δρχ.
23. Το αθλητικό σωµατείο 'Ηφαιστος ∆ράµας µε ποσό 1.000.000
δρχ.
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24. Το αθλητικό σωµατείο Απόλλων Ν.Σεβάστειας ∆ράµας µε ποσό
1.000.000 δρχ.
25. Το αθλητικό σωµατείο 'Αρης Μικροχωρίου ∆ράµας µε ποσό
1.000.000 δρχ.
26. Το αθλητικό σωµατείο Ελπίδας ∆ράµας µε ποσό 1.000.000 δρχ.
27. Το αθλητικό σωµατείο Ηρακλής Μαυροβάτου ∆ράµας µε ποσό
28. Το αθλητικό σωµατείο Αθηναϊκή Χαρτοποιία ∆ράµας µε ποσό
1.000.000 δρχ.
29. Το αθλητικό σωµατείο Ηρακλής Αδριανής ∆ράµας µε ποσό
1.000.000 δρχ.
30. Το αθλητικό σωµατείο Ελπίδα Κ. Αγρού ∆ράµας µε ποσό
1.000.000 δρχ.
31. Το αθλητικό σωµατείο Ηρακλής Μυλοποτάµου ∆ράµας µε ποσό
1.000.000 δρχ.
32. Το αθλητικό σωµατείο Ποντιακός Αργυρούπολης ∆ράµας µε
ποσό 1.000.000 δρχ.
33. Το αθλητικό σωµατείο Πανσυνεταιριστική ∆ράµας µε ποσό
1.000.000 δρχ.
34. Το αθλητικό σωµατείο Αετοί Λευκογείων ∆ράµας µε ποσό
1.000.000 δρχ.
35. Το αθλητικό σωµατείο ∆όξα Βώλακα ∆ράµας µε ποσό
1.000.000 δρχ.
36. Το αθλητικό σωµατείο Κεραυνός Αρκαδικού ∆ράµας µε ποσό
1.000.000 δρχ.
37. Το αθλητικό σωµατείο Ηρακλής Παρανεστίου ∆ράµας µε ποσό
1.000.000 δρχ.
38. Το αθλητικό σωµατείο 'Αρης Καλαµώνα ∆ράµας µε ποσό
1.000.000 δρχ.
39. Το αθλητικό σωµατείο ∆όξα Κ. Βροντούς ∆ράµας µε ποσό
1.000.000 δρχ.
40. Το αθλητικό σωµατείο Ακρόπολη ∆ράµας µε ποσό 1.000.000
δρχ.
41. Το αθλητικό σωµατείο Μ. Αλέξανδρος Γραµµένης ∆ράµας µε
ποσό 1.000.000 δρχ.
42. Το αθλητικό σωµατείο 'Αρης Χαριτωµένης ∆ράµας µε ποσό
1.000.000 δρχ.
43. Το αθλητικό σωµατείο Α.Ε.Κ. Βρύσης ∆ράµας µε ποσό
1.000.000 δρχ.
44. Το αθλητικό σωµατείο Πάµα Αγ. Αθανασίου ∆ράµας µε ποσό
1.000.000 δρχ.
45. Το αθλητικό σωµατείο ΠΑΟ Προαστείου ∆ράµας µε ποσό
1.000.000 δρχ.
46. Το αθλητικό σωµατείο 'Αρης Μαυρολεύκης ∆ράµας µε ποσό
1.000.000 δρχ.
47. Το αθλητικό σωµατείο ΠΑΟ Κεφαλαρίου ∆ράµας µε ποσό
1.000.000 δρχ.
48. Το αθλητικό σωµατείο 'Αρης Μαυρολεύκης ∆ράµας µε ποσό
1.000.000 δρχ.
49. Το αθλητικό σωµατείο 'Αρης Φτελιάς ∆ράµας µε ποσό
1.000.000 δρχ.
50. Το αθλητικό σωµατείο Αναγέννηση ∆ράµας µε ποσό 1.000.000
δρχ.
51. Το αθλητικό σωµατείο ∆όξα Αγ. Παρασκευής ∆ράµας µε ποσό
1.000.000 δρχ.
52. Το αθλητικό σωµατείο Μ. Αλέξανδρος Πτελέας ∆ράµας µε ποσό
1.000.000 δρχ.
53. Το αθλητικό σωµατείο Απόλλων Νικηφόρου ∆ράµας µε ποσό
1.000.000 δρχ.
54. Το αθλητικό σωµατείο Αετός Βαθυτόπου ∆ράµας µε ποσό
1.000.000 55. Το αθλητικό σωµατείο ΠΑΟ Καλλιθέας ∆ράµας µε
ποσό 1.000.000 δρχ.
56. Το αθλητικό σωµατείο Ελπίδα Παλ/ντων Ποντίων ∆ράµας µε 57.
Το αθλητικό σωµατείο Μαυραετοί ∆ράµας µε ποσό 1.000.000 δρχ.

58. Το αθλητικό σωµατείο Ατρόµητος ∆ράµας µε ποσό 1.000.000
δρχ.
59. Το αθλητικό σωµατείο Ερµής Οχυρού ∆ράµας µε ποσό
1.000.000 δρχ.
60. Το αθλητικό σωµατείο Α.Ο. Ποταµών ∆ράµας µε ποσό
1.000.000 δρχ.
61. Το αθλητικό σωµατείο Α.Ο. Νεοκτίστων ∆ράµας µε ποσό
1.000.000 δρχ.
σας πληροφορούµε ότι έχει δοθεί η 891/30.7.98 απάντησή µας
αντίγραφο της οποίας σας επισυνάπτουµε.

Ο Υφυπουργός
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ"

8. Στις µε αριθµό 8871 έως 8932/22.6.98 ερωτήσεις δόθηκε µε το
υπ'αριθµ. 891/30.7.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Πολιτισµού η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση των 8871 έως 8932/22.6.98 ερωτήσεων του
Βουλευτή κ. Στ. Παπαδόπουλου, σας γνωρίζουµε τα εξής:
Η επιχορήγηση των Αθλητικών Σωµατείων γίνεται µε σταθερά και εκ
των προτέρων γνωστά κριτήρια και µε στόχο την ανάπτυξη του
αθλήµατος το οποίο υπηρετεί το κάθε Σωµατείο.
Στο πλαίσιο των γενικότερων υποχρεώσεων και δυνατοτήτων της
θα εξετασθούν τα αιτήµατα των Αθλητικών Σωµατείων.

Ο Υφυπουργός
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ"

9. Στην µε αριθµό 2816/5.10.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
2538/27.10.98 έγγραφο από τον Υπουργό Μεταφορών και
Επικοινωνιών η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 2816/5.10.98 που κατέθεσε στη Βουλή
ο Βουλευτής κ. Γ. Σούρλας σχετικά µε διακρίσεις µεταξύ των
ταχυδροµικών και αστυνοµικών υπαλλήλων, ως προς το θέµα της
πρόσθετης αµοιβής κατά τη διενέργεια χρηµαταποστολών, σας
διαβιβάζουµε το σχετικό έγγραφο µε αρ. πρωτ.
11/87658/476/18.10.98 του ∆/ντος Συµβούλου των Ελληνικών
Ταχυρδροµείων.

Ο Υπουργός
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ"

Σηµ.: Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
10. Στην µε αριθµό 2927/8.10.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
2503/29.10.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Μεταφορών και
Επικοινωνιών η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης µε αριθµό 2927/8.10.98 που
κατέθεσαν στη Βουλή οι Βουλευτές κύριοι Μ. Κωστόπουλος και
Μπάµπης Αγγουράκης σχετικά µε την υλοποίηση των
προγραµµατικών συµβάσεων σας διαβιβάζουµε το σχετικό έγγραφο
µε αρ. πρωτ. 682021/19.10.98 του ∆/ντος Συµβούλου του
Οργανισµού Σιδηροδρόµων Ελλάδος Α.Ε.

Ο Υφυπουργός
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΛΟΥΚΑΚΗΣ"

Σηµ.: Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
11. Στην µε αριθµό 2615/28.9.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
2509/27.10.98 έγγραφο από τον Υπουργό Μεταφορών και
Επικοινωνιών η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης µε αριθµό 2615/28.9.98 που κατέθεσε
στη Βουλή ο Βουλευτής κ. Μ. Κεφαλογιάννης, σχετικά µε έργα
υποδοµής στο Νοµό Ηρακλείου, σας διαβιβάζουµε, όσον αφορά
αρµοδιότητα του ΥΠΜΕ, το σχετικά έγγραφο µε αρι. πρωτ.
∆13/44396/1714/20.10.98 του ∆ιοικητή της Υπηρεσίας Πολιτικής
Αεροπορίας.

Ο Υπουργός
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ"

Σηµ.: Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
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12. Στην µε αριθµό 2834/5.10.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
91/22.10.98 έγγραφο από τον Υπουργό Πολιτισµού η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην µε αριθµό 2834/5.10.98 ερώτηση των
Βουλευτών κυρίων Ιωάννη Κουράκη, Βασίλη Παπανικόλα, Γιάννη
Θωµόπουλου, Θεόδωρο Γεωργιάδη, ∆ηµητρίου Τσετινέ και Νίκου
Κοκκίνη, σας γνωρίζουµε τα εξής:
Στα ζητήµατα πο θέτουν µε την ερώτηση τους οι κύριοι Βουλευτές
σχετικά µε την επιλογή της πόλης των Πατρών ως Πολιτιστικής
Πρωτεύουσας της Ευρώπης για το 2006, είχα την ευκαιρία να
αναφερθώ εκτενώς σε συνέντευξη τύπου (1.10.98), την οποία
επισυνάπτω.

Ο Υπουργός
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ"

Σηµ.: Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
13. Στην µε αριθµό 2172/11.9.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
2665/29.10.98 έγγραφο από τον Υπουργό Μεταφορών η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 2172/11.9.98 που κατέθεσε στη Βουλή
ο Βουλευτής κ. ∆ηµήτριος Πιπεργιάς, σχετικά µε τοποθέτηση
καρτοτηλεφώνου στον οικισµό Καστρί της Κοινότητας Πλατανιστού
Ευβοίας, σας διαβιβάζουµε το σχετικό έγγρφο µε αρ. πρωτ.
315/88118/29.10.98 του ∆/ντος Συµβούλου του Οργανισµού
Τηλεπικοινωνιών της Ελλάδος.

Ο Υπουργός
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ"

Σηµ.: Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
14. Στην µε αριθµό 2174/11.9.98 και 2632/28.9.98 ερωτήσεις
δόθηκε µε το υπ'αριθµ. 2421/26.10.98 έγγραφο από τον
Υφυπουργό Μεταφορών και Επικοινωνιών η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση των ερωτήσεων 2174/11.9.98 και 2632/28.9.98 που
κατέθεσαν στη Βουλή οι Βουλευτές κύριοι Λ. Παπανικολάου και
Πέτρος Κατσιλιέρης σχετικά µε την καταβολή των
ιατροφαρµακευτικών δαπανών από το ΤΑΠ-ΟΣΕ (Ταµείο
Αλληλοβοηθείας Προσωπικού Ο∆Ε) σας διαβιβάζουµε το σχετικό
έγγραφο µε αρ.πρωτ. 21303/22.9.98 του ∆/ντος Συµβούλου του εν
λόγω Οργανισµού µε τα επισυναπτόµενα σε αυτό.

Ο Υφυπουργός
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΛΟΥΚΑΚΗΣ"

Σηµ.: Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
15. Στην µε αριθµό 2635/16.9.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
2432/26.10.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Μεταφορών και
Επικοινωνιών η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 2365/16.9.98 που κατέθεσε στη Βουλή
ο Βουλευτής κ. Αναστάσιος Νεράντζης, σχετικά µε συγκοινωνιακή
εξυπηρέτηση της περιοχής Χαλκηδόνας του ∆ήµου Κερατσινίυ, σας
διαβιβάζουµε το σχετικό έγγραφο µε αρ. πρωτ. 1088 (∆.Σ.) 28.9.98
του ∆/ντος Συµβούλου του Οργανισµού Αστικών Συγκοινωνιών
Αθηνών.

Ο Υφυπουργός
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΛΟΥΚΑΚΗΣ"

Σηµ.: Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
16. Στην µε αριθµό 2499/22-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
2454/26-10-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Μεταφορών και
Επικοινωνιών η ακόλουθη απάντηση:

"Σε απάντηση της ερώτησης µε αριθµό 2499/22.9.98 που κατέθεσε
στη Βουλή ο Βουλευτής κ. Στ. ∆ήµας, σχετικά µε συντήρηση του
σιδηροδροµικού δικτύου στην περιοχή Κακιά Σκάλα του Νοµού
Κορινθίας, σας διαβιβάζουµε το σχετικό έγγραφο µε αρ. πρωτ.
163848/195-Α του ∆/ντος Συµβούλου του Οργανισµού
Σιδηροδρόµων Ελλάδος Α.Ε.

Ο Υφυπουργός
ΕΜΜΑΝΟΥΛΗΛ ΛΟΥΚΑΚΗΣ"

Σηµ.: Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
17. Στην µε αριθµό 2690/29-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
2462/26-10-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Μεταφορών και
Επικοινωνιών η ακόλουθη απάντηση:
" Σε απάντηση της ερώτησης µε αριθµό 2690/29-9-98 που κατέθεσε
στη Βουλή ο Βουλευτής κ. Θ. Γεωργιάδης, σχετικά µε την
κατάργηση τοπικών δροµολογίων του ΟΣΕ από Αµύνταιο προς
Φλώρινα και αντιστρόφως, σας διαβιβάζουµε το σχετικό έγγραφο µε
αρ. πρωτ. 664050/6-10-98 του ∆/ντος Συµβούλου του εν λόγω
Οργανισµού.

Ο Υφυπουργός
ΕΜΜΑΝΟΥΛΗΛ ΛΟΥΚΑΚΗΣ"

Σηµ.: Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
18. Στην µε αριθµό 2817/5-10-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
2502/27-10-98 έγγραφο από τον Υπουργό Μεταφορών και
Επικοινωνιών η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης µε αριθµό 2817/5-10-98 που κατέθεσε
στη Βουλή ο Βουλευτής κ. Γεώργ. Σούρλας, σχετικά µε το καθεστώς
λειτουργίας του Ταχυδροµικού Γραφείου Τρικερίου Μαγνησίας, σας
διαβιβάζουµε το σχετικό έγγραφο µε αρ. πρωτ. 11/67643/025/15-
10-98 του ∆/ντος Συµβούλου των Ελληνικών Ταχυδροµείων.

Ο Υπουργός
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ"

Σηµ.: Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
19. Στην µε αριθµό 2069/7-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
2567/29-10-98 έγγραφο από τον Υπουργό Μεταφορών και
Επικοινωνιών η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης µε αριθµό 2069/7-9-98 που κατέθεσε
στη Βουλή ο Βουλευτής κ. Αντώνιος Φούσας, σχετικά µε
καθυστερήσεις των πτήσεων της Ολυµπιακής Αεροπορίας προς και
από τα Ιωάννινα, σας διαβιβάζουµε το σχετικό έγγραφο µε αρ.
πρωτ. ∆13/45592/1760/27-10-98 του ∆ιοικητή της Υπηρεσίας
Πολιτικής Αεροπορίας.

Ο Υπουργός
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ"

Σηµ.: Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
20. Στην µε αριθµό 2461/22-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
2453/26-10-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Μεταφορών και
Επικοινωνιών η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης µε αριθµό 2461/22.9.98 που κατέθεσε
στη Βουλή ο Βουλευτής κ. Θεοδ. Γεωργιάδης, σχετικά µε
αποκατάσταση της τρίτης γραµµής του σιδηροδροµικού σταθµού
Σκύδρας, σας διαβιβάζουµε το σχετικό έγγραφο µε αρ. πρωτ.
163837/195-Α/2.10.98 του ∆/ντος Συµβούλου του Οργανισµού
Σιδηροδρόµων Ελλάδος Α.Ε.

Ο Υφυπουργός
ΕΜΜΑΝΟΥΛΗΛ ΛΟΥΚΑΚΗΣ"
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Σηµ.: Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
21. Στην µε αριθµό 40/13/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµό
2299/29-10-98 έγγραφο από τον Υπουργό Μεταφορών και
Επικοινωνιών η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης και αίτησης κατάθεσης εγγράφων µε
αριθ. 40/13/15.7.98 που κατέθεσε στη Βουλή ο Βουλευτής κ. Ευγ.
Χαϊτίδης, σχετικά µε τα δικαιώµατα και τις υποχρεώσεις των
εταιρειών ΡΑΝΑFΟΝ & ΤΕLΕSΤΕΤ έναντι του ∆ηµοσίου, σας
καταθέτουµε συνηµµένα σε φωτοαντίγραφα τις Κ.Υ.Α. µε τις οποίες
έγινε η αδειοδότηση των 2 δικτύων κινητής τηλεφωνίας GSΜ των
εταιρειών ΠΑΝΑΦΟΝ & ΣΤΕΤ ΕΛΛΑΣ.

Ο Υπουργός
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ"

Σηµ.: Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
22. Στην µε αριθµό 417/28/20-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
852/3-9-98 έγγραφο από τον Υπουργό ∆ικαιοσύνης η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της µε αριθµό 417/28/20-7-981 ερώτησης και αίτησης
κατάθεσης εγγράφων που κατέθεσε στη Βουλή των Ελλήνων ο
Βουλευτής κ. Ευάγγελος Αποστόλου, σχετικά µε παράνοµη
χωµατοληψία στη Ληλάντειο Πεδίο Χαλκίδας, σας πληροφορούµε,
ότι αποστείλαµε στον Εισαγγελέα Πρωτοδικών Χαλκίδας την άνω
ερώτηση, και όταν έχουµε στοιχεία και πληροφορίες, θα σας
ενηµερώσουµε.

Ο Υπουργός
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ"

23. Στην µε αριθµό 925/51/7-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
856/27-10-98 έγγραφο από τον Υπουργό ∆ικαιοσύνης η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην µε αριθµό 925/51/7-8-1998 ερώτηση και ΑΚΕ
που κατατέθηκε στη Βουλή των Ελλήνων από τους Βουλευτές
κυρίους Ορέστη Κολοζώφ και Στρατή Κόρακα, σχετικά µε την
προσφυγή που εκκρεµεί ενώπιον του Συµβουλίου της Επικρατείας
κατά του π.δ/τος του ΥΠΕΧΩ∆Ε, µε το οποίο προβλέπεται η
δηµιουργία υπόγειου συνεδριακού και πολιτιστικού κέντρου στο
χώρο του Μεγάρου Μουσικής Αθηνών, σας γνωρίζουµε ότι µε το
αριθ....../25-8-1998 έγγραφο µας προς το Συµβούλιο της
Επικρατείας, ζητήσαµε την παροχή των σχετικών στοιχείων και
πληροφοριών, προκειµένου να σας δοθεί η δέουσα απάντηση.

Ο Υπουργός
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ"

24. Στην µε αριθµό 1387/57/19-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το
υπ'αριθµ. 37205 έγγραφο από την Υφυπουργό Ανάπτυξης η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της 1387/57/19-8-98 ερώτησης/ΑΚΕ που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Αθ. Χειµάρας και την οποία µας κοινοποίησε µε το (β)
σχετικό έγγραφό του το Υπ. Εσωτερικών, συνηµµένα σας
αποστέλλουµε σχετικά στοιχεία.

Η Υφυπουργός
ΑΝΝΑ ∆ΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ"

Σηµ.: Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
25. Στην µε αριθµό 501/31/22-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
491513/22-10-98 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση και ΑΚΕ µε αριθµό 501/31 που
κατατέθηκε στις 22-7-98 από το Βουλευτή κ. Παναγιώτη Ψωµιάδη

επισυνάπτουµε, για πληρέστερη ενηµέρωσή σας, αντίγραφο του
υπ' αριθ. 1118/30-7-98 εγγράφου του Εντεταλµένου Εκκαθαριστή
∆ιοίκησης και 'Εργων του Οργανισµού Πολιτιστικής Πρωτεύουσας
της Ευρώπης - Θεσσαλονίκη 1997 και καταθέτουµε τα αιτηθέντα
έγγραφα που το συνοδεύουν.

Ο Υπουργός
Κ. ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

Σηµ.: Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
26. Στην µε αριθµό 925/51/7-8-98 ερώτηση και ΑΚΕ δόθηκε µε το
υπ'αριθµ. 4967Β/15-10-98 έγγραφο από τον Υπουργό
Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση και αίτηση κατάθεσης εγγράφων µε
αριθµό 925/51 που κατατέθηκε στις 7-8-98 από τους Βουλευτές
κυρίους Ορέστη Κολοζώφ και Στρατή Κόρακα, σας πληροφορούµε
ότι σχετικά µε θέµατα αρµοδιότητας ΥΠΕΧΩ∆Ε σας έχουµε
ενηµερώσει µε το υπ' αριθ.4087Β/4-4-96 έγγραφό µας αντίγραφο
του οποίου επισυνάπτουµε. Για τα υπόλοιπα θέµατα που
περιλαµβάνονται στην ερώτηση θα σας ενηµερώσουν τα
συνερωτώµενα Υπουργεία σύµφωνα µε τις αρµοδιότητές τους.

Ο Υπουργός
Κ. ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

27. Στην µε αριθµό 2450/106/21-9-98 ερώτηση και ΑΚΕ δόθηκε µε
το υπ'αριθµ. 68/26-10-98 έγγραφο από τον Υπουργό Πολιτισµού η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην 2450/106/21.09.1998 ερώτηση και αίτηση
κατάθεσης εγγράφων του Βουλευτή κ. Βασίλη Μιχαλολιάκου, σας
γνωρίζουµε τα εξής:
Για το θέµα οικοδόµησης κατοικίας στον περίβολο του
Βενετσιάνικου Κάστρου στα Κύθηρα έχω απαντήσει στην 33/21-10-
98 σχετική επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού κας Στέλλας Αλφίερη.
Επισυνάπτονται τα σχετικά Πρακτικά της Βουλής.

Ο Υπουργός
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ"

28. Στην µε αριθµό 500/30/22-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
2236/26-10-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Μεταφορών και
Επικοινωνιών η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της Ερώτησης/ΑΚΕ µε αριθµό 500/30/22-7-98 που
κατέθεσε στη Βουλή ο Βουλευτής κ. Νικ. Νικολόπουλος, σχετικά µε
δηµοσίευµα της Οικονοµικής εφηµερίδας "ΙΣΟΤΙΜΙΑ" για την αγορά
96 τρόλεϋ, σας πληροφορούµε ότι έχουµε απαντήσει στο Σώµα για
το ίδιο θέµα και έχουµε καταθέσει και τα σχετικά έγγραφα, µε το υπ'
αριθ. 2094/29-9-98 έγγραφό µας, αντίγραφο του οποίου σας
επισυνάπτουµε.

Ο Υφυπουργός
ΕΜΜΑΝΟΥΛΗΛ ΛΟΥΚΑΚΗΣ"

29. Στην µε αριθµό 8630/995/17-6-98 ερώτηση και ΑΚΕ δόθηκε µε
το υπ'αριθµ. 2294/29-9-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό
Μεταφορών και Επικοινωνιών η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση του εγγράφου, µε το οποίο µας διαβιβάζεται την
8630/995/17-6-98 ερώτηση και αίτηση κατάθεσης εγγράφων του
Βουλευτή κ. Ν. Νικολόπουλου που απευθύνεται στον Υφυπουργό
Μεταφορών και Επικοινωνιών, σας πληροφορούµε τα παρακάτω:
1. Σύµφωνα µε την παρ. 2 του άρθρου 16 του Ν. 2446196 "ο
προγραµµατισµός και η σύναψη των Προγραµµατικών
Συµφωνιών... πραγµατοποιούνται κατά παρέκκλιση των διατάξεων
του ν. 2286/1995 και των λοιπών κειµένων για την



5184 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

διενέργεια των προµηθειών τους διατάξεων". Συνεπώς, επειδή η
ένσταση θεµελιώθηκε στις διατάξεις του ν. 2286/95, απορρίφθηκε
ως νόµω αβάσιµη.
2. Η προκαταβολή δόθηκε αφού προβλεπόταν τόσο από την
πρόσκληση για υποβολή προσφορών (άρθρο 7 παρ.5), όσο και
από την ίδια την Προγραµµατική Συµφωνία (άρθρο 10 παρ.5) που
εγκρίθηκε από τη ∆ιακοµµατική Επιτροπή.

Ο Υφυπουργός
ΕΜΜΑΝΟΥΛΗΛ ΛΟΥΚΑΚΗΣ")

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριοι συνάδελφοι, έχω
την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο των επικαίρων
ερωτήσεων της Πέµπτης 11 Μαρτίου 1999.
Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου ('Αρθρο 130 παρ. 4
Καν. Βουλής)
1. Η µε αριθµό 732/4.3.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Ευάγγελου
Βλασσόπουλου προς τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης, σχετικά µε τη
λήψη µέτρων για την επαρκή αστυνόµευση των πάρκων και των
πλατειών της ευρύτερης περιοχής της πρωτεύουσας κλπ.
Μετά τη Λευκάδα φροντίζει και την Αθήνα ο κ. Βλασσόπουλος!
2. Η µε αριθµό 728/3.3.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Γεωργίου Καρατζαφέρη προς τον Υπουργό
Εθνικής 'Αµυνας, σχετικά µε το θέµα διαρροής από το Υπουργείο
Εθνικής 'Αµυνας απορρήτων πληροφοριών κλπ.
3. Η µε αριθµό 749/8.3.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Σταύρου Παναγιώτου προς
τους Υπουργούς Εξωτερικών, Εσωτερικών, ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και
Αποκέντρωσης, σχετικά µε τη λήψη µέτρων αντιµετώπισης των
προβληµάτων που αντιµετωπίζουν οι νεοπρόσφυγες.
4. Η µε αριθµό 743/8.3.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Συνασπισµού της Αριστεράς και της Προόδου κ. Πέτρου Κουναλάκη
προς τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων σχετικά µε

τη λειτουργία της Εθνικής Βιβλιοθήκης.
5. Η µε αριθµό 741/8.3.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. Γεωργίου Καρατάσου προς
τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε την
επίλυση του κτιριακού προβλήµατος του 2ου ∆ηµοτικού Σχολείου
Βαρυµπόµπης.
Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆ευτέρου Κύκλου ('Αρθρο 130 παρ. 4
Καν. Βουλής)
1. Η µε αριθµό 745/8.3.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Αθανασίου Αλευρά προς
τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων,
σχετικά µε ό,τι αφορά το χαρακτηρισµό οικοπέδου της ∆ΕΗ, στην
περιοχή Αµπελοκήπων Αθήνας.
2. Η µε αριθµό 746/8.3.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ελευθέριου Παπαγεωργόπουλου προς τον
Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, σχετικά µε το
οικονοµικό αδιέξοδο του Ιδρύµατος Κοινωνικών Ασφαλίσεων (ΙΚΑ),
τη λήψη των αναγκαίων µέτρων κλπ.
3. Η µε αριθµό 748/8.3.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. ∆ηµητρίου Κωστόπουλου
προς τους Υπουργούς Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων,
Υγείας και Πρόνοιας, σχετικά µε τη λειτουργία του παραρτήµατος
του Ιδρύµατος Κοινωνικών Ασφαλίσεων (ΙΚΑ) Κυψέλης - Πατησίων.
4. Η µε αριθµό 744/8.3.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Συνασπισµού της Αριστεράς και της Προόδου κ. Μουσταφά
Μουσταφά προς τον Υπουργό Γεωργίας, σχετικά µε την επίλυση
προβληµάτων των καπνοπαραγωγών.
5. Η µε αριθµό 739/8.3.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. Ιωάννη Αράπη προς τον
Υπουργό Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων,
σχετικά µε την κατασκευή γέφυρας στην τοποθεσία Τζαρή, Νοµού
'Αρτας".
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Kύριοι συνάδελφοι,
εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ
Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Πρώτη είναι η µε αριθµό 751/65/8.3.99 επίκαιρη ερώτηση της
Βουλευτού του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Ροδούλας
Ζήση προς τον κύριο Πρωθυπουργό, σχετικά µε τα µέτρα που
πρόκειται να λάβει η Κυβέρνηση, για την προώθηση στην πράξη
της ισότητας των δύο ύλων κλπ.
Η επίκαιρη ερώτηση της κ. Ζήση έχει ως εξής:
"Με αφορµή την Παγκόσµια Ηµέρα των Γυναικών επανέρχεται το
θέµα της ισόρροπης συµµετοχής γυναικών - αντρών στα κέντρα
λήψης αποφάσεων. Η Κυβέρνηση εξαρχής έχει θέσει ως βασική
παράµετρο της πολιτικής της την ένταξη της ισότητας σε όλες τις
πτυχές της κυβερνητικής πολιτικής.
Ερωτάται ο κύριος Πρωθυπουργός:
Ποιες θετικές δράσεις προωθεί ή προτίθεται να προωθήσει η
Κυβέρνηση για να γίνει πράξη η ισότητα των δύο φύλων; Τι κάνει η
Κυβέρνηση για την καταπολέµηση της ανεργίας των γυναικών, τι
µέτρα παίρνει για την υποστήριξη της εργαζόµενης µητέρας; Τι
µέτρα παίρνει για την ένταξη των γυναικών στην Ανάπτυξη και για
τα µεγάλα κοινωνικά ζητήµατα: µετανάστριες, κοινωνικός
αποκλεισµός;".
Ο Πρωθυπουργός κ. Κωνσταντίνος Σηµίτης έχει το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΗΜΙΤΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, οι ίσες ευκαιρίες για τις γυναίκες είναι ένα
από τα βασικά σηµεία της πολιτικής µας. Είναι µια επιδίωξη αυτής
της Κυβέρνησης. Αλλά αυτή η επιδίωξη δεν µπορεί να
πραγµατοποιηθεί µόνο µε νοµοθετικά µέτρα. Χρειάζεται άλλες
πρακτικές, άλλες νοοτροπίες στο κοινωνικό σώµα, χρειάζεται όλοι
όσοι συµµετέχουν στην παραγωγική διαδικασία και προπαντός οι
κοινωνικοί εταίροι να αντιµετωπίσουν και αυτοί αποτελεσµατικά
αυτό το πρόβληµα.
Θέλω να θυµίσω ότι το Πανελλήνιο Σοσιαλιστικό Κίνηµα υπήρξε το
Κόµµα εκείνο το οποίο µε διάφορες νοµοθετικές ρυθµίσεις και
κυρίως στον τοµέα του οικογενειακού δικαίου προώθησε την
ισότητα των δύο φύλων. Από την εποχή εκείνη, το 1981, έχουν γίνει
πάρα πολύ µεγάλα βήµατα. 'Εχει επικρατήσει ένα καθεστώς το
οποίο δίνει τύποις τις ίδιες ευκαιρίες στις γυναίκες. Εκείνο το οποίο
είναι σηµαντικό τώρα και ιδίως στο θέµα της απασχόλησης και της
καταπολέµησης της ανεργίας είναι να υπάρξει µια διαδικασία, να
υπάρξουν προσπάθειες για να µπορούν να ξεπεραστούν οι
υπάρχουσες ανισότητες.
Εγώ θέλω να τονίσω ότι στα προγράµµατα τα οποία έχει προβλέψει
η Κυβέρνηση για τη καταπολέµηση της ανεργίας, έχουν παρθεί
ειδικά µέτρα. Παραδείγµατος χάρη η επιδότηση του εργοδότη για να
απασχολήσει γυναίκες διαρκεί για είκοσι µήνες, ενώ η επιδότηση για
να απασχολήσει άντρες διαρκεί δεκαοκτώ µήνες. 'Ετσι
δηµιουργείται ένα πρόσθετο κίνητρο να προσληφθούν γυναίκες.
'Οπως και τα χρήµατα τα οποία δίνονται για να αναπτύξουν οι
γυναίκες ένα ελεύθερο επάγγελµα ή µια ειδική δραστηριότητα είναι
περισσότερα και έτσι αυτό υποβοηθεί την απασχόλησή τους.
Θέλω επίσης να τονίσω ότι υπάρχουν ειδικά προγράµµατα όπως
στο Υπουργείο Ανάπτυξης, τα οποία προβλέπουν τη
χρηµατοδότηση γυναικών για να αναπτύξουν επιχειρηµατικές
δραστηριότητες.
Το βασικό είναι σε όλους τους τοµείς της πολιτικής, η προσπάθεια
για ισότητα να είναι ανάµεσα στα κεντρικά ζητούµενα και στις
κεντρικές επιδιώξεις. Να µην επικεντρώνεται σε ένα τοµέα, αλλά να
καλύπτει όλους τους τοµείς. Και αυτό προσπαθούµε και γι' αυτό για
παράδειγµα, σε σχέση µε τις εργαζόµενες γυναίκες, έχουµε
προωθήσει προγράµµατα για εκατό βρεφονηπιακούς σταθµούς
ώστε να µπορούν να αφήνουν τα παιδιά τους, για κέντρα
απασχόλησης παιδιών.
Θέλω εδώ να σηµειώσω ότι ενώ, όπως ανέφερα, προβλέπαµε τη

δηµιουργία εκατό βρεφονηπιακών σταθµών, ήδη από όλες τις
µεριές της χώρας εκδηλώνεται πολύ µεγαλύτερο ενδιαφέρον.
Υπάρχουν διακόσιες εβδοµήντα αιτήσεις από οργανισµούς Τοπικής
Αυτοδιοίκησης και θα προσπαθήσουµε να ανταποκριθούµε και στις
επιπλέον αιτήσεις.
Για να κλείσω και θα επανέλθω µετά, πιστεύουµε ότι µε τέτοιες
πρακτικές, µπορούµε να βοηθήσουµε στη δηµιουργία ίσων
ευκαιριών, αλλά θέλω να τονίσω και πάλι ότι αυτό είναι ένα
ευρύτερο κοινωνικό θέµα και θα πρέπει να αντιµετωπισθεί από τους
κοινωνικούς φορείς και την κοινωνία στο σύνολό της.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Η κ. Ζήση έχει το λόγο.
ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ: Κύριε Πρωθυπουργέ, ευχαριστώ για τις
απαντήσεις που πραγµατικά δείχνουν ότι η Κυβέρνηση βρίσκεται σε
θετική κατεύθυνση σε ό,τι αφορά τις ίσες ευκαιρίες και την ισότητα.
Σαφώς βέβαια η ισότητα των δύο φύλων, η ισότητα στις ευκαιρίες
είναι και παραµένει ένα κοινωνικό αίτηµα και ένα κοινωνικό όραµα,
που στηρίζει και τροφοδοτεί κοινωνικούς αγώνες και σηµαντικές
ιστορικές στιγµές, όπως η κατάκτηση του θεσµικού πλαισίου που
αναφέρατε για την ισότητα, που έγινε από την Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ πραγµατικότητα. Αυτό το κοινωνικό αίτηµα ενσαρκώνεται
σε µια συγκεκριµένη πολιτική βούληση για κοινωνικές αλλαγές.
Και σεις, κύριε Πρωθυπουργέ και η Κυβέρνησή σας έχετε δείξει
αυτήν την πολιτική βούληση, αφού εξαρχής εντάξατε την ισότητα σε
όλες τις πτυχές της κυβερνητικής σας πολιτικής ως βασική
παράµετρό της.
Γνωρίζοντας αυτήν τη βούληση της Κυβέρνησης και τη δική σας
προσωπικά, απήυθυνα αυτήν την ερώτηση µε αφορµή την
Παγκόσµια Ηµέρα της Γυναίκας, για να επισηµάνω προβλήµατα,
αγωνίες, αναζητήσεις και ανισότητα που εξακολουθούν να
αντιµετωπίζουν οι σηµερινές γυναίκες, η Ελληνίδα του σήµερα και
για να ζητήσω την ιστορική σας πρωτοβουλία, ώστε µέσα από
συγκεκριµένες ενέργειες να αποτραπεί ο αποκλεισµός των
γυναικών, που παρατηρείται σήµερα από τα κέντρα χάραξης της
πολιτικής, να ενισχυθεί η απασχόληση των γυναικών και η ένταξή
τους στην ανάπτυξη, στις κοινωνικές εξελίξεις, στις διεθνείς εξελίξεις
και βεβαίως στη στήριξη των δηµοκρατικών θεσµών, γιατί έτσι
χαράσσεται σωστά η πορεία της χώρας.
Πιστεύω ότι µε την κοινή προσπάθεια όλων των πλευρών και όλων
των εταίρων και όλων των θεσµών, αυτά τα µέτρα και τις δράσεις
που έχει πάρει η Κυβέρνηση, µπορούµε να τα διευρύνουµε ακόµη
περισσότερο και βεβαίως να αναδείξουµε όχι µόνο το οικονοµικό,
αλλά και το πολλαπλασιαστικό αποτέλεσµα αυτής της παραγωγικής
και κοινωνικής δράσης και την προστιθέµενη αξία του, συγχρόνως
όµως την προστιθέµενη αξία στην ποιότητα ζωής και στην
κουλτούρα της χώρας µας και των ευρωπαϊκών χωρών, που
νοµίζω ότι είναι και το ζητούµενο για την πραγµατική ευρωπαϊκή
ολοκλήρωση.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριοι συνάδελφοι, τη
συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας
"ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ", εξήντα έξι µαθητές και εννέα
συνοδοί-καθηγητές από το Τεχνικό και Επαγγελµατικό Λύκειο
Αλίµου.
Τους καλωσορίζουµε στο Κοινοβούλιο.

(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες)
Ο κύριος Πρωθυπουργός έχει το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΗΜΙΤΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να προσθέσω ένα σηµείο, το οποίο
ανέφερε η κ. Ζήση, αλλά θέλω να το τονίσω ιδιαίτερα.
'Εχει µεγάλη σηµασία οι γυναίκες να συµµετέχουν στα κέντρα
λήψης αποφάσεων. Αυτό όµως δεν µπορεί, ιδίως όσον αφορά
πολιτικές δραστηριότητες, την Τοπική Αυτοδιοίκηση, να γίνει µόνο
µε αποφάσεις των Κοµµάτων. Πρέπει να έχει και τη στήριξη της
κοινωνίας, πρέπει να υπάρχει µία κινητοποίηση από την πλευρά
των ίδιων των ενδιαφεροµένων, για να µπορεί να πετύχει.
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Μονάχα τότε, αν έχουµε σε όλα τα κέντρα λήψης αποφάσεων
περισσότερες γυναίκες, θα µπορέσουµε να προωθήσουµε και
αυτήν την άποψη για την ισότητα των ευκαιριών, θα µπορέσουµε να
εξασφαλίσουµε και στην πράξη περισσότερες ευκαιρίες.
Είναι λοιπόν η προσπάθεια αυτή ένα θέµα, που θα στηρίζεται σε
συγκεκριµένες πρακτικές, σε συγκεκριµένες νοµοθεσίες, αλλά όµως
θα πρέπει να έχει µία ευρύτερη βάση, την κοινή πεποίθηση όλων
µας ότι έτσι προωθούµε την κοινωνική δικαιοσύνη και την
ανάπτυξη.
Πρόσφατα στη Γαλλία δηµοσιεύθηκε µία έρευνα, για να δείξει ποια
υπήρξε η συµµετοχή των γυναικών στην αναπτυξιακή προσπάθεια
και τί συνέβαλε η εργασία των γυναικών στις οικονοµικές εξελίξεις
τα τελευταία χρόνια. Η έρευνα αυτή απέδειξε ότι ακριβώς η
συµµετοχή των γυναικών στην παραγωγική διαδικασία, το ότι πολύ
περισσότερες γυναίκες δουλεύουν, αλλά και το ότι συµµετέχουν στα
κέντρα λήψης αποφάσεων, έχει επηρεάσει θετικά την πορεία της
οικονοµίας της χώρας και της ανάπτυξης και βέβαια της κοινωνικής
δικαιοσύνης.
Λοιπόν, το σχήµα δεν είναι µονάχα ένα ιδεολόγηµα ότι έτσι πρέπει
να είναι τα πράγµατα, αλλά υπάρχουν και πρακτικές αποδείξεις ότι
θα έχουµε µία δικαιότερη κοινωνία στην οποία θα συµµετέχουν πιο
αποτελεσµατικά όλοι αν σπάσουµε και ξεπεράσουµε φραγµούς και
αποκαταστήσουµε και στην πράξη την ισότητα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): ∆εύτερη είναι η µε
αριθµό 731/4.3.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή της Νέας
∆ηµοκρατίας κ. Σταύρου Παπαδόπουλου προς την Υπουργό
Πολιτισµού, σχετικά µε την καθυστέρηση υλοποίησης της σύµβασης
µεταξύ του Ελληνικού ∆ηµοσίου και του ∆ήµου ∆ράµας, στα
πλαίσια του "Εθνικού Πολιτιστικού ∆ικτύου Πόλεων".
Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Παπαδόπουλου συνοπτικώς έχει ως
εξής:
"Είναι γνωστό ότι την 21.8.1996 υπεγράφη µεταξύ του ελληνικού
δηµοσίου, νόµιµα εκπροσωπούµενο από τον Υπουργό Πολιτισµού
και το ∆ήµο ∆ράµας, νόµιµα εκπροσωπούµενο από το ∆ήµαρχο
∆ράµας, προγραµµατική σύµβαση στα πλαίσια του "Εθνικού
Πολιτιστικού ∆ικτύου Πόλεων".
Με βάση την ως άνω σύµβαση, προσδιορίζονται οι τρόποι και οι
διαδικασίες υλοποίησης της σύµβασης αυτής, για την ανάπτυξη του
θεσµού, µε άξονα το "Φεστιβάλ Ταινιών Μικρού Μήκους".
'Ετσι: α) Με το άρθρο 4 της σύµβασης αυτής οι πόροι για τη
λειτουργία του "Φεστιβάλ Ταινιών Μικρού Μήκους" θα προέρχονται,
µεταξύ των άλλων, από χορηγίες και άλλες πηγές χρηµατοδότησης.
'Ετσι, το Υπουργείο Πολιτισµού και ο ∆ήµος ∆ράµας από το 1996
θα επιχορηγούν το φεστιβάλ µε το ποσό των εβδοµήντα
εκατοµµυρίων (70.000.000) δραχµών για κάθε έτος, µε
προσαύξηση 10% ανά έτος.
β) Επίσης, σύµφωνα µε το άρθρο 5 της σύµβασης, το Υπουργείο
Πολιτισµού αναλαµβάνει την υποχρέωση ανέγερσης στη ∆ράµα
"Αίθουσας Συνεδρίων-Θεάτρου και Τέχνης" πεντακοσίων θέσεων.
γ) Σύµφωνα µε το άρθρο 7 της σύµβασης, η ετήσια επιχορήγηση
του "Φεστιβάλ Ταινιών Μικρού Μήκους" θα καταβάλεται σε τρεις
δόσεις, ανάλογα µε τις ανάγκες του Φεστιβάλ.
Επειδή ο ∆ήµος ∆ράµας εξεπλήρωσε όλες τις συµβατικές του
υποχρεώσεις, επειδή το Υπουργείο Πολιτισµού µέχρι σήµερα
κωφεύει και δεν εκπληρώνει τις υποχρεώσεις του, που απορρέουν
από τα άρθρα 4, 5 και 7 της σύµβασης αυτής, ερωτώ την κυρία
Υπουργό:
Τι µέτρα σκοπεύει να πάρει για την εκπλήρωση των συµβατικών
υποχρεώσεων του Υπουργείου Πολιτισµού, που είναι:
1. 'Εγκαιρη καταβολή της προβλεπόµενης από τη σύµβασης
επιχορήγησης και
2. Η ανέγερση της αίθουσας Συνεδρίων-Θεάτρου και Τέχνης στη
∆ράµα, χωρητικότητας πεντακοσίων θέσεων".

Η Υπουργός Πολιτισµού κ. Ελισάβετ Παπαζώη, έχει το λόγο.
ΕΛΙΣΑΒΕΤ ΠΑΠΑΖΩΗ (Υπουργός Πολιτισµού): Κύριε Πρόεδρε,
κυρία και κύριοι συνάδελφοι, δηλώνω κατ' αρχήν ότι χαίροµαι γι'
αυτήν την ερώτηση, γιατί µου δίνεται η ευκαιρία να σας ενηµερώσω
γι' αυτό το πραγµατικά σηµαντικό Φεστιβάλ Ταινιών Μικρού Μήκους
της ∆ράµας, που γνωρίζει µία σταθερή αναβάθµιση.
Από περιφερειακό φεστιβάλ της δεκαετίας του '80, µε πρωτοβουλία
της δηµοτικής αρχής έχει γίνει σήµερα ένα εθνικό φεστιβάλ διεθνούς
κύρους. Να σηµειώσω ότι το 1998 είχαµε τη συµµετοχή διακοσίων
ταινιών, εκ των οποίων οι ογδόντα µόνο ήταν ελληνικές και οι
υπόλοιπες ξένες από τριάντα τέσσερις χώρες, από πέντε ηπείρους.
Το φεστιβάλ εδώ και δύο χρόνια ταξιδεύει, σε τριάντα πόλεις της
Ελλάδος και πρόσφατα και στο "Παλλάς" στην Αθήνα, και από
φέτος ταξιδεύει και στις ελληνικές κοινότητες της Αλεξάνδρειας, του
Καίρου και του Βερολίνου. Είναι ένα φεστιβάλ, λοιπόν, που
αναβαθµίζεται σταθερά.
Σε ό,τι αφορά τώρα τις υποχρεώσεις του Υπουργείου Πολιτισµού,
θα ήθελα να γωρίζετε ότι µετά το 1996, που υπογράφηκε η
προγραµµατική σύµβαση µε το ∆ήµο ∆ράµας για επιχορήγηση µε
εβδοµήντα εκατοµµυρία (70.000.000) από πλευράς ΥΠ.ΠΟ. µέχρι
σήµερα έχουν εκταµιευθεί διακόσια είκοσι τέσσερα εκατοµµύρια
(224.000.000). Το δε τελευταίο χρόνο, το 1998, έχουν εκταµιευθεί
ενενήντα τέσσερα εκατοµµύρια (94.000.000).
Εποµένως, ανταποκρίνεται το Υπουργείο Πολιτισµού στις
δεσµεύσεις, που έχει αναλάβει, µε την προγραµµατική σύµβαση και
αποµένει το θέµα, το οποίο είναι σηµαντικό και το αναγνωρίζουµε,
του κτιρίου του φεστιβάλ. Η κατασκευή κτιρίου για το Φεστιβάλ, είχε
ενταχθεί στο Εθνικό Πολιτιστικό ∆ίκτυο Πόλεων, αλλά το σχετικό
µέτρο δεν εγκρίθηκε παρά πάρα πολύ περιορισµένα από την
Ευρωπαϊκή 'Ενωση, και µόνο για τις περιοχές που συνδέονταν
άµεσα µε την τουριστική ανάπτυξη.
Αυτό άλλωστε προβλεπόταν στην προγραµµατική σύµβαση, ότι το
κτίριο θα κατασκευζόταν υπό τον όρο ότι θα εγκρινόταν, ότι θα ήταν
επιλέξιµο από την Ευρωπαϊκή 'Ενωση, πράγµα το οποίο δεν
επιτεύχθηκε. ∆εν έχει ενταχθεί µέσα στο δεύτερο Κοινοτικό Πλαίσιο
Στήριξης.
Είµαστε πολύ πιο αισιόδοξοι για την ένταξη του έργου στο τρίτο
Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης. 'Εχουµε πετύχει κατά πάσα πιθανότητα
ότι ο πολιτισµός θα αποτελέσει ξεχωριστό µέτρο από τον τουρισµό
και εποµένως πιστεύουµε ότι έργα όπως αυτό που αντιστοιχεί στο
κτίριο Φεστιβάλ Ταινιών Μικρού Μήκους στην ∆ράµα θα
µπορέσουν να ενταχθούν στο τρίτο Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο κ. Παπαδόπουλος έχει
το λόγο.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ: Κατ'αρχήν, οφείλω να δηλώσω ότι
δεν ευθύνεσθε εσείς για τη µη έγκαιρη καταβολή και τη µη
υλοποίηση των συµβατικών υποχρεώσεων του Υπουργείου
Πολιτισµού. Νοµίζω, κυρία Υπουργέ, ότι µέχρι την ηµέρα που έχω
καταθέσει εγώ την επίκαιρη ερώτηση, ακόµη το Υπουργείο δεν έχει
εκπληρώσει την υποχρέωση καταβολής του ποσού, ενώ από
πλευράς δήµου από το Νοέµβριο µήνα κατετέθη το ποσό στο
λογαριασµό που πρέπει να κατατεθεί και γι'αυτό κατέθεσα, την
ερώτηση. Συνεπώς, λάθος σας πληροφόρησαν γιατί ισόποσο
χρηµατικό ποσό δεν κατετέθη από µέρους του Υπουργείου.
Ως προς το δεύτερο θέµα της µη έγκρισης από την Ευρωπαϊκή
'Ενωση, θα πω ότι υπάρχει µια κάποια ολιγωρία, διότι δεν είναι
δυνατόν ο ∆ήµος ∆ράµας να µπορεί να υπαγάγει αν θέλετε την
αποκατάσταση του κινηµατογράφου Ολύµπιο σ'αυτό το Πλαίσιο
Στήριξης από την Ευρωπαϊκή 'Ενωση και να µη µπορεί το
Υπουργείο Πολιτισµού -δέσµευση την οποία είχε- να δηµιουργήσει
αυτήν την αίθουσα θεάτρου που θα ήταν η υποδοµή για τη στήριξη
του Φεστιβάλ Ταινιών Μικρού Μήκους.
Πώς  θα  ενισχύσουµε  τις  σχέσεις  µας,  αν  θέλετε,  της
αυτοδιοίκησης  µε  τον  πολιτισµό;  Πώς  θα  συµβάλουµε,  τόσο
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στη διαµόρφωση της πολιτιστικής ταυτότητος της πόλης, όσο και
στην αποκέντρωση; Πώς θα υποστηρίξουµε την ελευθερία
έκφρασης και πολλά άλλα, τα οποία αναφέρονται αν θέλετε µέσα
σ'αυτήν τη σύµβαση, όταν το ίδιο το Υπουργείο αθετεί και δεν
προχωρεί στις συµβατικές του υποχρεώσεις; 'Οταν το ίδιο το
κράτος σε άλλες περιπτώσεις αν θέλετε χαρίζει στους έχοντες και
κατέχοντες, στους συγγενείς και φίλους Υπουργών πολλά
δισεκατοµµύρια και αδυνατεί να καταβάλει τα ψίχουλα, τα ελάχιστα
αυτά χρηµατικά ποσά, τα οποία έπρεπε να καταβάλει για τη στήριξη
της παραµεθόριας αυτής περιοχής, όπως είναι η ιδιαίτερη πατρίδα
µου η ∆ράµα, που νοµίζω ότι µε αυτόν τον τρόπο της παραµέρισης
αν θέλετε των παραµεθορίων περιοχών συνεχώς αδικούνται,
συνεχώς συρρικνώνονται και πολιτιστικά και οικονοµικά και
πληθυσµιακά.
Παραδείγµατος χάρη στη ∆ράµα από το 1965 µέχρι σήµερα έχει
φύγει ο µισός πληθυσµός. Από τις έξι βουλευτικές έδρες -απλά και
µόνο να το πω- έµειναν µόνον τρεις έδρες. Γιατί; ∆ιότι ακριβώς
υπάρχει αυτή η αδιαφορία, υπάρχει αυτή η ολιγωρία και δεν
βλέπετε αυτές τις παραµεθόριες περιοχές.
'Ηρθε, λοιπόν, η στιγµή να υπάρχει τόλµη και αρετή να υπάρχει
θάρρος για να αναλάβουµε τις ευθύνες µας και να βοηθήσουµε
αυτές τις περιοχές.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Η κυρία Υπουργός έχει
το λόγο.
ΕΛΙΣΑΒΕΤ ΠΑΠΑΖΩΗ (Υπουργός Πολιτισµού): Κύριε Πρόεδρε,
είναι φανερό ότι δεν µπορεί το Φεστιβάλ Ταινιών Μικρού Μήκους να
λύσει πρόβληµα του αριθµού των Βουλευτών του Νοµού ∆ράµας,
αν αυτό είναι το πρόβληµα του κυρίου συναδέλφου.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο
Γ'Αντιπρόεδρος της Βουλής, κ. ΛΟΥΚΑΣ ΑΠΟΣΤΟΛΙ∆ΗΣ)
ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ: Το πρόβληµα είναι ο πληθυσµός, το
ξέρετε πολύ καλά. Εγώ το έφερα, ως παράδειγµα.
ΕΛΙΣΑΒΕΤ ΠΑΠΑΖΩΗ (Υπουργός Πολιτισµού): Κύριε
συνάδελφε, εγώ ερωτήθηκα για το Φεστιβάλ Ταινιών Μικρού
Μήκους και θα καταθέσω στη Βουλή τις εκταµιεύσεις που έχουν
γίνει απο το Υπουργείο Πολιτισµού µε τους αριθµούς των
αποφάσεων. Επαναλαµβάνω, ότι το 1998 έναντι των υποχρεώσεων
µας που ήταν εβδοµήντα εκατοµµύρια (70.000.000) έχουµε
εκταµιεύσει ενενήντα τέσσερα εκατοµµύρια (94.000.000). Νοµίζω
ότι αυτό αποτελεί απάντηση.
Στο δεύτερο θέµα, στο αν ο θεσµός υποβαθµίζεται, σας απέδειξα
και νοµίζω ότι το ξέρετε πάρα πολύ καλά γιατί είσαστε Βουλευτής
της περιοχής, ότι αντίθετα ο θεσµός σταθερά αναβαθµίζεται.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ: Η αγάπη του δραµηνού λαού...
ΕΛΙΣΑΒΕΤ ΠΑΠΑΖΩΗ (Υπουργός Πολιτισµού): Εξαιτίας, λοιπόν,
της αγάπης του λαού, αλλά και εξαιτίας των σταθερών
προσπαθειών που κάνει, το ΥΠΠΟ θυµίζω πάντως ότι όλες οι
αποφάσεις αναβάθµισης του θεσµού αντιστοιχούν σε Υπουργούς
Πολιτισµού του ΠΑ.ΣΟ.Κ. Να θυµίσω ότι η Μελίνα Μερκούρη το
1986 άρχισε την επιχορήγηση του θεσµού, να θυµίσω ότι το 1989 η
µετατροπή του σε Εθνικό Φεστιβάλ έγινε πάλι από τη Μελίνα
Μερκούρη ενώ το 1996 µε τον κ. Μπένο υπογράφηκε η πρώτη
προγραµµατική σύµβαση.
Να ευχηθούµε, λοιπόν, όλοι ότι το Φεστιβάλ Ταινιών Μικρού
Μήκους ∆ράµας, θα συνεχίσει την ανοδική του πορεία και πιστεύω,
ότι όλοι θα βοηθήσουµε προς αυτήν την κατεύθυνση.
Καταθέτω στη Βουλή, για να ενηµερωθεί ο κύριος συνάδελφος, τα
ποσά που έχουν εκταµιευθεί για το 1998 και τα προηγούµενα
χρόνια.
(Στο σηµείο αυτό η Υπουργός κ.Παπαζώη καταθέτει για τα
Πρακτικά τον προαναφερθέντα πίνακα, ο οποίος βρίσκεται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας
και Πρακτικών της Βουλής)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Τρίτη είναι η µε αριθµό
747/8-3-99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδος κ.Απόστολου Τασούλα προς τον Υπουργό
Υγείας και Πρόνοιας, σχετικά µε την αντιµετώπιση του
προβλήµατος επαναπρόσληψης των θεραπευτών, στην µονάδα

απεξάρτησης "18 ΑΝΩ", στο Ψυχιατρικό Νοσοκοµείο Αττικής.
Η επίκαιρη ερώτηση έχει ως εξής:
"Είναι γνωστό το πρόβληµα που δηµιουργήθηκε στη µονάδα
απεξάρτησης "18 ΑΝΩ" στο Ψυχιατρικό Νοσοκοµείο Αττικής, όπου
η Κυβέρνηση δεν ανανέωσε τις συµβάσεις των δεκατεσσάρων
θεραπευτών από το Γενάρη µε αποτέλεσµα να διακοπούν τα
προγράµµατα απεξάρτησης τα οποία είναι αναγκαία και
αναντικατάστατα για όσους είναι ενταγµένοι σ'αυτά.
Είναι επίσης γνωστό, ότι η ∆ιακοµµατική Επιτροπή της Βουλής κατά
των ναρκωτικών πρότεινε οµόφωνα τροπολογία σύµφωνα µε την
οποία ρυθµίζεται το θέµα επαναπρόσληψης των δεκατεσσάρων
συγκεκριµένων θεραπευτών. Η Κυβέρνηση παρά τις υποσχέσεις
της και προς τη µονάδα "18 ΑΝΩ" αλλά και προς την επιτροπή της
Βουλής δεν κατέθεσε την ανάλογη τροπολογία µε αποτέλεσµα το
πρόβληµα να παρατείνεται.
Οι εργαζόµενοι και όσοι εµπλέκονται στα προγράµµατα
απεξάρτησης "18 ΑΝΩ" βρίσκονται σε κινητοποιήσεις.
Ερωτάται ο κύριος Υπουργός γιατί µέχρι τώρα δεν αντιµετώπισε το
πρόβληµα; Θα φέρει άµεσα για ψήφιση την τροπολογία που
πρότεινε η ∆ιακοµµατική Επιτροπή;".
Ο κύριος Υφυπουργός έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΚΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Κύριε Πρόεδρε, σε χρονικό διάστηµα λιγότερο από ενάµισι µήνα
έχουµε απαντήσει στην ίδια ερώτηση πολλών συναδέλφων όλων
των κοµµάτων, οκτώ φορές τουλάχιστον. Συνεπώς, οι προθέσεις
της Κυβερνήσεως για την επίλυση του προβληµατος που έχει
ανακύψει, είναι γνωστές.
Ο κ.Τασούλας γνωρίζει και από πρόσφατη τοποθέτηση του
Υπουργού Υγείας, προχθές ∆ευτέρα, στη συζήτηση επερώτησης
Βουλευτών της Νέας ∆ηµοκρατίας, στην οποία παρίστατο και έλαβε
το λόγο ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΚΚΕ, ποια είναι η
θέση µας. Να απαντήσουµε λοιπόν και σήµερα.
Με βάση την τροπολογία της διακοµµατικής επιτροπής στο σχέδιο
νόµου που πρόκειται, να κατατεθεί, για την οργάνωση της ψυχικής
υγείας στη χώρα, θα περιληφθεί διάταξη µε την οποία θα επιλύεται
οριστικά αυτό το θέµα. Θα παρατείνεται, δηλαδή, η λήξασα
σύµβαση και θα µετατρέπεται η σχέση εργασίας ορισµένου χρόνου,
σε σχέση εργασίας αορίστου χρόνου, των δεκατεσσάρων
θεραπευτών της µονάδος "18 ANΩ" του Ψυχιατρικού Νοσοκοµείου
της Αθήνας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ.Τασούλας έχει το
λόγο.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ,
πραγµατικά λιτή θα είναι και η δική µου παρέµβαση. Το ερώτηµα
είναι το εξής. Συµφωνήσαµε ολοι σ'αυτό το πράγµα. Είπαµε ότι στο
πρώτο νοµοσχέδιο θα έλθει η τροπολογία. Αυτό είναι το ζητούµενο.
∆εν έρχεται η τροπολογία παρ'όλο που ήλθε νοµοσχέδιο, που θα
µπορούσε να ενταχθεί, µιλάω για το νοµοσχέδιο που έχει σχέση µε
τα ναρκωτικά. Λέτε ότι θα είναι στο νοµοσχέδιο που θα κατατεθεί
για την ψυχική υγεία. Αυτό δεν ξέρουµε πότε θα κατατεθεί και αυτή
είναι η ανησυχία των εργαζοµένων, όχι µόνο των δεκατεσσάρων,
συνολικά και των εργαζοµένων στο "18 ΑΝΩ" και των εξαρτηµένων,
που κάνουν αυτήν την προσπάθεια απεξάρτησης.
Εµείς νοµίζουµε ότι έχετε τη δυνατότητα να την καταθέσετε την
τροπολογία τώρα, στο νοµοσχέδιο που θα κατατεθεί αυτές τις
µέρες. Ηδη είναι στην Επιτροπή ∆ικαιοσύνης.
Αυτή είναι η έννοια της ερώτησής µας και θέλουµε να συµβάλετε, σ'
αυτό, γιατί υπάρχει µεγάλη ανησυχία στο χώρο και πρέπει να
αντιµετωπισθεί το θέµα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κύριος Υφυπουργός
έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Κύριε  Πρόεδρε,  έχουµε  πράγµατι  συµφωνήσει  όλα  τα  κόµµατα,
για  την  επίλυση  αυτού  του  προβλήµατος.  Αυτό  που  δεν
µπορούµε  να  κατανοήσουµε,  είναι  ότι  κάποιοι  συνεχίζουν  να
υποστηρίζουν  ή  να  θέλουν  να  αναδειχθούν  σε  αυτόκλητους
συνήγορους  των  εργαζοµένων,  χρόνια  τώρα.  Η  εκµετάλλευση
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που επιχειρείται δεν είναι αναγκαία. Η ρύθµιση θα γίνει µε τον
τρόπο που αναφέραµε και δεν έχει κανένας λόγους να ανησυχεί,
πολύ περισσότερο το Κοµµουνιστικό Κόµµα της Ελλάδος.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Τέταρτη είναι η µε
αριθµό 742/8.3.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Συνασπισµού της Αριστεράς και της Προόδου κ. Μουσταφά
Μουσταφά, προς τον Υπουργό Εθνικής Οικονοµίας, σχετικά µε τη
φορολόγηση των µειονοτικών βακουφίων στην Κοµοτηνή.
Η επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου, έχει ως εξής:
"Κάθε έτος η ∆.Ο.Υ. Κοµοτηνής βεβαιώνει τέλος ακίνητης
περιουσίας και φόρο εισοδήµατος από µισθώµατα στα βακούφια
κοινωφελή ιδρύµατα της µειονοτήτας στην Κοµοτηνή.
Τα ποσά αυτά επιβαρύνονται και µε τις νόµιµες προσαυξήσεις, που
το σύνολό τους ανέρχεται σήµερα σε άρκετες εκατοντάδες
εκατοµµύρια δραχµές.
Κατά καιρούς διάφορες προσπάθειες για την πληρωµή αυτών των
τελών δεν τελεσφόρησαν. Η ∆.Ο.Υ. δεν εισέπραττε τα τέλη
προφασιζόµενη "µυστικές εντολές", "διακρατικές συµπεριφορές"
κλπ.
Το δηµόσιο για εξασφάλιση του ποσού αυτού εγγράφει κάθε έτος
υποθήκη σε βάρος των ακινήτων βακουφίων, µε άµεσο κίνδυνο
πλειστηριασµού τους και ρευστοποίηση της περιουσίας τους.
Ερωτάται ο κύριος Υπουργός
1. Αν θα συνεχιστεί η αντισυνταγµατική φορολόγηση των
µειονοτικών βακουφίων στην Κοµοτηνή.
2. Αν σκέφτεται κάποιον τρόπο να ρυθµίσει αυτά τα χρέη ή θα
αφήσει να συνεχίζεται το καθεστώς οµηρίας των µειονοτικών
βακουφίων."
Ο κύριος Υφυπουργός έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύριε Πρόεδρε,
σχετικά µε την ερώτηση του κυρίου συναδέλφου, έχω να
παρατηρήσω τα εξής. Με τις διατάξεις του ν. 1091/1980, ρητά
ορίζεται, ότι κάθε βακούφιο αποτελεί χωριστό µειονοτικό νοµικό
πρόσωπο ιδιωτικού δικαίου λογιζόµενο ως κοινωφελές ίδρυµα.
Επίσης τα ειδικότερα θέµατα που αφορούν την διοίκηση και
διαχείριση των βακουφίων της ∆υτικής Θράκης, διέπονται πρώτον,
από τη διεθνή σύµβαση της Λοζάνης του 1923 (άρθρο 1 του ν.δ.
της 25.8.1923) και δεύτερον, από τις διατάξεις του ν. 1901/1980,
επιφυλασσοµένης της αρχής της διακρατικής αµοιβαιότητας.
Η διαχείριση και διοίκηση των νοµικών αυτών προσώπων ασκείται
από µια διαχειριστική επιτροπή. Οι υφιστάµενες διαχειριστικές
επιτροπές και ελλείψει αυτών οι εν ενεργεία "µουτεβελήδες"-
διαχειριστές, υποχρεούντο εντός ανατρεπτικής προθεσµίας ενός
έτους από την έναρξη της ισχύος του ν. 1091/1980, δηλαδή, της 20
Νοεµβρίου 1980, να υποβάλλουν στην αρµόδια ∆ηµόσια
Οικονοµική Υπηρεσία της έδρας τους, δήλωση στην οποία να
καταγράφονται τα βακούφια και οι αφιερωµένες σ' αυτά περιουσίες.
Η υποχρέωση αυτή δεν τηρήθηκε από τους διαχειριστές και η
Ελληνική κυβέρνηση µε διαδοχικές νοµοθετικές ρυθµίσεις παρέτεινε
την παραπάνω προθεσµία. Η τελευταία παράταση δόθηκε στις
30.4.96 για τρία χρόνια µε το προεδρικό διάταγµα 91/96 και
εποµένως λήγει στις 30.4.99. Από τα στοιχεία των υπηρεσιών του
Υπουργείου Οικονοµικών, προκύπτει ότι σε βάρος των βακουφίων
της ∆υτικής Θράκης έχουν βεβαιωθεί σηµαντικά ποσά από φόρο
εισοδήµατος και ακίνητης περιουσίας. Η µόνη διασφάλιση του
δηµοσίου είναι ότι έναντι των χρεών αυτών έχει εγγραφεί υποθήκη
χωρίς να έχει ληφθεί µέχρι σήµερα κανένα αναγκαστικό µέτρο για
την είσπραξή του. Επίσης ουδέποτε έγιναν προσπάθειες από τους
εκπροσώπους των βακουφίων για εκούσια πληρωµή των
βεβαιωµένων χρεών ή για ρύθµιση τµηµατικής πληρωµής τους.
Συνεπώς είναι ανακριβής ο ισχυρισµός, κύριε συνάδελφε, ότι οι
∆ΟΥ δεν δέχονται την καταβολή των χρεών αυτών ή ότι πρέπει να
γίνει ρύθµιση τµηµατικής καταβολής τους, αφού καµία σχετική
αίτηση δεν έχει υποβληθεί από τους ενδιαφερόµενους.
Η Ελληνική Κυβέρνηση παρακολουθεί µε ιδιαίτερη προσοχή όλα τα

θέµατα που σχετίζονται µε τα βακούφια της Μουσουλµανικής
µειονότητας, µε βασικό γνώµονα το σεβασµό προς τον θεσµό αυτό
ώστε να µεριµνά, όσες περιουσίες έχουν χαρακτηρισθεί ως
βακουφικές, να διατηρούν την ιστορική αυτή ιδιότητα και να
τυγχάνουν της ειδικής µεταχειρίσεως που τους αρµόζει.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ορίστε, κύριε Μουσταφά,
έχετε το λόγο.
ΜΟΥΣΤΑΦΑ ΜΟΥΣΤΑΦΑ: Κύριε Πρόεδρε, τα βακούφια είναι,
όπως ορίζει και ο ν. 1091, αφιερώµατα συνιστώµενα εξ ακινήτων ή
κινητών περιουσιακών στοιχείων ή προσόδων υπέρ ευσεβούς,
αγαθοεργού, κοινωφελούς εν γένει σκοπού ή υπέρ φιλανθρωπικού
θρησκευτικού ευαγούς ιδρύµατος. 'Εχουν σχηµατιστεί από
δεκαετίες, από δωρεές πιστών, ευεργετών, απλών ανθρώπων, σε
τεµένη, σε σχολεία, σε νεκροταφεία και ευαγή ιδρύµατα. Από τα
έσοδά τους συντηρούνται τα τεµένη, τα σχολεία και τα νεκροταφεία,
πληρώνονται οι ιερωµένοι και οι δάσκαλοι και επιτελείται ένα
φιλανθρωπικό αγαθοεργό κοινωνικό έργο.
Η συνεχιζόµενη φορολόγησή τους είναι αντισυνταγµατική, γιατί η
ίδια η Επιστηµονική Επιτροπή της Βουλής, κύριε Υπουργέ, όταν
συζητούσαµε το νοµοσχέδιο "Φορολογικές διαρρυθµίσεις και άλλες
διατάξεις", λέει επί λέξει: "Εν προκειµένω, θα µπορούσε να
δηµιουργηθεί έντονος προβληµατισµός ως προς το κατά πόσον η
προτεινόµενη ρύθµιση είναι συναταγµατικά ανεκτή εν'όψει των
διατάξεων του άρθρου 4, παράγραφοι 1 και 5 του Συντάγµατος,
που θεσπίζουν την αρχή της ισότητας και της φορολογικής ισότητας
και του άρθρου 13, παράγραφος 1, εδάφιο δεύτερο του
Συντάγµατος, που ορίζει ρητά ότι η απόλαυση των ατοµικών και
πολιτικών δικαιωµάτων δεν εξαρτάται από τις θρησκευτικές
πεποιθήσεις του καθενός".
Υπάρχει αυτή η φορολόγηση, αλλά παρ' όλα αυτά δεν έχει υπάρξει
καµία προσπάθεια έστω και µιας ρύθµισης. Η επιτροπή που διοικεί
τα βακούφια έχει διοριστεί από αυτήν την Κυβέρνηση. Ούτε έχει
εκλεγεί, για να πούµε ότι δηµιουργεί φασαρίες ούτε είναι από
ακραίους κύκλους της µειονότητας κλπ. 'Εχει διοριστεί από το
συνάδελφο Τσιόκα, τότε που ήταν περιφερειάρχης. Σε λίγες µέρες
λήγει η θητεία αυτής της επιτροπής.
Να δεχθούµε τη φορολογία, αλλά να γίνει µία διαρρύθµιση
επιτέλους. Να αναλάβει η ∆ΟΥ Κοµοτηνής µια πρωτοβουλία, γιατί
πραγµατικά αυτή η εγγραφή υποθήκης για καθυστερούµενους
φόρους που κάθε χρόνο στέλνει η ∆ΟΥ, είναι ένας αργός θάνατος,
είναι ένα καθεστώς οµηρίας, που µε κανένα τρόπο δεν συνάδει µε
τις σύγχρονες αντιλήψεις.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κύριος Υφυπουργός
έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύριε συνάδελφε,
κατανοώ τα προβλήµατα τα οποία περιγράψατε. Το Υπουργείο
Οικονοµικών θα είναι στη διάθεσή σας για την από κοινού ανεύρεση
µιας λύσης η οποία θα ικανοποιεί τους 'Ελληνες κατοίκους της
περιοχής αυτής και αυτό νοµίζω ότι είναι υποχρέωσή µας.
Ευχαριστώ.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Πρέπει να βρεθεί λύση.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ακριβώς, αυτό
είπα, κύριε Πρόεδρε, και γι' αυτό ζήτησα τη συνεργασία του κ.
Μουσταφά.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Πέµπτη είναι η µε αριθµό
740/8.3.99 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού του ∆ηµοκρατικού
Κοινωνικού Κινήµατος κ. Βασιλικής Αράπη-Καραγιάννη, προς τον
Υπουργό Υγείας και Πρόνοιας, σχετικά µε τη λήψη µέτρων
αντιµετώπισης των προβληµάτων των χρηστών ναρκωτικών κλπ.
Η επίκαιρη ερώτηση της κ. Αράπη-Καραγιάννη έχει ως εξής:
"Ο θάνατος επτά ατόµων από τη χρήση ναρκωτικών σε µία ηµέρα,
(3.3.1999) επαναφέρει στο προσκήνιο την απειλή για την κοινωνία
και αναδεικνύει την ανεπάρκεια της πολιτείας να αντιµετωπίσει το
σοβαρό αυτό πρόβληµα, καθώς τα διοικητικά και νοµοθετικά µέτρα
που λαµβάνει είναι ανεπαρκή.
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Επιπλέον, τα θύµατα των ναρκωτικών (νεαροί κυρίως χρήστες) δεν
αντιµετωπίζονται θεραπευτικά, αφού δεν τους παρέχεται ουσιαστική
βοήθεια, αλλά αντίθετα εκτίθενται στο δηµόσιο χλευασµό, όπως
συµβαίνει µε τους νεαρούς χρήστες στον υπόγειο σταθµό της
Οµόνοιας.
Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
1. Πώς προτίθεται να αντιµετωπίσει το δράµα αυτό των θυµάτων
των ναρκωτικών;
2. Πώς θα αντιµετωπισθεί η κατάσταση στον υπόγειο της Οµόνοιας,
η οποία αποτελεί δείγµα απανθρωπιάς, που µας εκθέτει όλους;".
Ο Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας κ. Φαρµάκης έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Κύριε Πρόεδρε, είναι γνωστό ότι στην αντιµετώπιση του
προβλήµατος των ναρκωτικών οποιοδήποτε µέτρο νοµοθετικό,
διοικητικό ή άλλο, δεν επαρκεί. Είναι ένα πρόβληµα πολύ σύνθετο,
ένα πρόβληµα που δεν έχει βρεθεί ακόµα η συνταγή σε διεθνές
επίπεδο για την αντιµετώπισή του.
Είναι γνωστό επίσης ότι η ελληνική πολιτεία µε τα συναρµόδια
Υπουργεία, συνεπώς και µε το Υπουργείο Υγείας και Πρόνοιας, σε
συνεργασία µε όλους τους κοινωνικούς φορείς, τους ειδικούς
επιστήµονες, την Τοπική Αυτοδιοίκηση και την Εκκλησία,
αναπτύσσει διάφορες δράσεις, µε τις οποίες επιχειρεί να περιορίσει
αυτό το πρόβληµα.
Οι δράσεις αυτές αναπτύσσονται στους τοµείς της πρόληψης και
της θεραπείας, όπως επίσης και στους τοµείς της κοινωνικής
επανένταξης των χρηστών, µε προγράµµατα που αναπτύσσει ο
Οργανισµός Καταπολέµησης Ναρκωτικών, το Κέντρο Θεραπείας
Εξαρτηµένων Ατόµων, η µονάδα απεξάρτησης "18 ΑΝΩ", για την
οποία µιλούσαµε λίγο πριν, το Ψυχιατρικό Νοσοκοµείο
Θεσσαλονίκης, το Κέντρο Ψυχικής Υγιεινής και µε το Πρόγραµµα
"Αθηνά" του Αιγινητείου Νοσοκοµείου.
Υπάρχουν τα γνωστά προγράµµατα υποκατάστασης µε µεθαδόνη.
Λειτουργούν ήδη, όπως είναι γνωστό, δύο µονάδες στην Αθήνα και
δύο µονάδες στον Πειραιά, που εξυπηρετούν σήµερα εξακόσια
πενήντα άτοµα, εξαρτηµένους. Και έχει ανακοινωθεί και η ίδρυση
ενός τρίτου τέτοιου κέντρου στον Πειραιά, ενός πέµπτου δηλαδή
συνολικά, ώστε να φθάσει ο αριθµός των ατόµων, που θα
εξυπηρετούνται, στα εννιακόσια. Αυτά είναι προγράµµατα για
χρήστες -ενηµερώνω τη Βουλή- που δεν επιθυµούν να
ακολουθήσουν κάποιο από τα "στεγνά" προγράµµατα που
υπάρχουν.
Η περιοχή της Οµόνοιας, στην οποία αναφέρεται η κυρία
συνάδελφος, είναι µια περιοχή, που έχει χαρακτηρισθεί, εδώ και
πολύ καιρό, ως σηµαντικός στόχος. Και έχει περιληφθεί στις
παρεµβάσεις αυτών των φορέων, στους οποίους αναφέρθηκα, µε
την προσέγγιση των χρηστών για την ενηµέρωσή τους σε θέµατα
υγιεινής και ασφαλούς συµπεριφοράς, σε σχέση µε τη χρήση, µε
απώτερο στόχο την κινητοποίησή τους, ώστε να ενταχθούν σε
κάποιο πρόγραµµα θεραπείας.
'Οσον αφορά την αποφυγή των θανάτων και την προστασία αυτών
των ατόµων, ο Οργανισµός Καταπολέµησης Ναρκωτικών
δηµιούργησε ένα κέντρο βοηθείας που, εκτός των άλλων
δραστηριοτήτων, περιλαµβάνει και µία κινητή µονάδα πρώτων
βοηθειών, µε ασθενοφόρο ειδικά εξοπλιµένο, της οποίας σκοπός
είναι η κάλυψη αναγκών υγείας των εξαρτηµένων ατόµων, που δεν
είναι ενταγµένα σε κάποιο από τα θεραπευτικά προγράµµατα.
Στα πλαίσια αυτά, έχουν επίσης αναπτυχθεί προγράµµατα
προσέγγισης χρηστών στο δρόµο, τα street work, από τον
Ο.ΚΑ.ΝΑ., το ΚΕ.ΘΕ.Α., και τη µονάδα "18 ΑΝΩ" και το Ψυχιατρικό
Νοσοκοµείο της Αθήνας, µε τακτικές εξορµήσεις σε περιοχές της
Αθήνας, όπου κατ' εξοχήν συχνάζουν τέτοιοι χρήστες, όπως είναι η
περιοχή της Οµόνοιας που αναφέρθηκα, η οδός Σόλωνος και άλλες
περιοχές.
Επίσης το ΚΕ.ΘΕ.Α., µε το Κέντρο Πολλαπλής Παρέµβασης, από
το 1996 απευθύνεται στις περιθωριοποιηµένες οµάδες των
χρηστών, όπως είναι τα άτοµα, που αντιµετωπίζουν πρόβληµα

στέγης, εµπλέκονται σε αξιόποινες πράξεις και είναι σωµατικά και
οικονοµικά εξαντληµένα. Αυτό το κέντρο διαθέτει και ένα κέντρο
υποδοχής και φιλοξενίας των χρηστών σε καθηµερινή βάση. Ο
χώρος αυτός είναι γνωστός στους χρήστες ως "στέκι" και αποτελεί
ένα ζεστό, ασφαλές και "καθαρό" από ουσίες περιβάλλον, που
υποστηρίζει τους προσερχόµενους χρήστες τόσο σε ψυχολογικό,
όσο και σε πρακτικό επίπεδο.
Θέλω να κλείσω, σηµειώνοντας ότι έχουν γίνει σηµαντικά βήµατα.
Υπάρχει, όµως, ακόµη πολύς δρόµος. Και είναι απαραίτητη η
συνεργασία όλων, γιατί το πρόβληµα των ναρκωτικών δεν είναι
πρόβληµα µόνον της χώρας µας, ούτε περικλείεται στα σύνορα της
χώρας µας. Είναι διεθνές πρόβληµα, που µπορεί να αντιµετωπισθεί
µόνο µε τη συνεργασία όλων µας, αλλά και µε τη διεθνή
συνεργασία, που επίσης αντιλαµβάνεσθε ότι είναι απαραίτητη.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Η κ. Βασιλική Αράπη-
Καραγιάννη έχει το λόγο.
ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΑΡΑΠΗ-ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ,
πράγµατι τα ναρκωτικά είναι πρόβληµα διεθνές.
Εµείς, όµως, η µικρή µας χώρα δεν είµαστε συνηθισµένοι σε τόσο
τραγικά αποτελέσµατα: Μέσα σε µία ηµέρα επτά νεκροί!
Γνωρίζετε πολύ καλά, κύριε Υπουργέ, ότι τα προβλήµατα, που
έχουν τα παιδιά αυτά, είναι τα οικογενειακά, που προκαλούν
διαταραχές στην προσωπικότητα των παιδιών. Και η βοήθεια εκ
µέρους της πολιτείας, προς τα παιδιά αυτά δεν είναι και τόσο
επαρκής.
Ευθύνεται, για την τραγική τους κατάσταση, όχι µόνον η οικογένειά
τους, αλλά και η ανεργία που πλήττει τη χώρα µας και τα παιδιά
αυτά δεν έχουν εργασία.
Πιστεύω ότι θα πρέπει να αντιµετωπίσουµε µε µεγάλη σοβαρότητα
το πρόβληµα αυτό.
Τα µέτρα που παίρνει η πολιτεία και η Κυβέρνηση είναι
αποσπασµατικά. Και αυτό έχει σαν αποτέλεσµα ο αριθµός των
θυµάτων να αυξάνεται συνεχώς και να παίρνει τραγικές διαστάσεις.
Πρώτα όµως, κύριε Υπουργέ, θα πρέπει να σταθούµε στα µέτρα
πρόληψης. Η πρόληψη υλοποιείται µε παρέµβαση εκ µέρους της
πολιτείας στους εξής τοµείς: την ποιότητα ψυχαγωγίας, τη χρήση
ελεύθερου χρόνου και τη σύνδεση αθλητισµού και πολιτισµού.
Η πρόληψη, που αφορά κυρίως τα παιδιά ηλικίας δώδεκα έως
δεκαοκτώ ετών, συντελείται µέσα από ειδικά προγράµµατα
κινητικότητας και συµµετοχής στην τοπική κοινωνία. 'Οµως,
δυστυχώς, κύριε Υπουργέ -και εδώ είναι το πρόβληµα- τέτοια
προγράµµατα δεν υπάρχουν. Γι'αυτό και ο αριθµός των θυµάτων
διαρκώς µεγαλώνει.
Η αντιµετώπιση των χρηστών γίνεται αποσπασµατικά σε λίγες
µονάδες απεξάρτησης. Θα πρέπει, κύριε Υπουργέ, να βρούµε
τρόπο να γίνουν περισσότερες µονάδες απεξάρτησης. 'Oπως
γνωρίζετε εκεί οι χρήστες εκτίθενται ρυπαροί και εξαθλιωµένοι. Να
µη συγκεντρώνονται στον υπόγειο σταθµό της Οµόνοιας, γιατί εκεί
κινούνται ελεύθερα και τα βαποράκια και οι χρήστες και γίνονται
συναλλαγές µπροστά στα µάτια όλων µας.
Είναι ανάγκη να ενισχυθούν τα κέντρα απεξάρτησης µε το
απαραίτητο προσωπικό, ψυχολόγους, κοινωνιολόγους και ειδικούς
γιατρούς, ώστε να βοηθηθούν αυτοί οι νέοι που έπεσαν θύµατα των
ναρκωτικών και φυσικά και εµείς µε τη σειρά µας να βοηθούµε την
κοινωνία µας. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κύριος Υφυπουργός
έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας): Οι
θάνατοι των εξαρτηµένων ατόµων από τη χρήση ναρκωτικών
συγκινεί όλους µας, υποθέτω, στον ίδιο βαθµό. 'Ολους στον ίδιο
βαθµό! Αναφέρθηκε η κυρία συνάδελφος σε κάποια αίτια. 'Εχουν
γίνει ατέλειωτες συζητήσεις και έχει χυθεί πολύ µελάνι και στη χώρα
µας και παντού γι'αυτό το θέµα. Επαναλαµβάνω, ότι η συνταγή της
θεραπείας του δεν έχει ακόµη ευρεθεί.
Θεωρώ ότι σε πολλά πράγµατα είµαστε πρωτοπόροι ως
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χώρα στον τοµέα αντιµετώπισης του προβλήµατος εδώ και αρκετά
χρόνια. Επίσης, εδώ και αρκετά χρόνια ασχολείται και η
διακοµµατική επιτροπή στη Βουλή για το ίδιο θέµα και προτείνει.
Και πολλές απο τις προτάσεις αυτές υλοποιούνται.
Είπατε ότι τα µέτρα είναι αποσπασµατικά. Αν γνωριζετε ποια είναι
τα µέτρα που οριστικά επιλύουν το πρόβληµα, παρακαλούµε να
έχουµε τις προτάσεις σας, όχι αυτές, στις οποίες αναφερθήκατε
απόψε και που είναι λίγο ως πολύ παρηγορητικές -µπορεί να
προσθέτουν κάτι σε όσα µέτρα έχουν ληφθεί µέχρι σήµερα- και
σίγουρα δεν αποτελούν τη λύση του προβλήµατος. Αν έχετε λύση,
µην την κρατάτε για τον εαυτό σας και εσείς και το κόµµα σας. Θα
είναι πολύ χρήσιµο να την προσφέρετε ώστε πράγµατι να
βοηθήσουµε στην αντιµετώπιση του προβλήµατος γενικότερα και
κυρίως στον περιορισµό των θανάτων τέτοιων ατόµων. Πρέπει να
σηµειώσουµε κλείνοντας ότι τα άτοµα αυτά έχουν και µία άλλη
δυσκολία να τα προσεγγίσεις. Είναι άτοµα συνήθως που έχουν
περιθωριοποιηθεί. Ζουν µόνα τους και όταν κινδυνεύσουν δεν είναι
κανείς δίπλα τους, ούτε καν να ειδοποιήσει.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Επίκαιρες ερωτήσεις
δεύτερου κύκλου:
Η πρώτη µε αριθµό 736/5.3.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Πανελληνίου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ.Γεωργίου Αδαµόπουλου
προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων
'Εργων, σχετικά µε τη λήψη µέτρων αντιµετώπισης των
καταστροφών, που προκλήθηκαν από τις βροχοπτώσεις στο Νοµό
Λάρισας, διαγράφεται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ Α∆ΑΜΟΠΟΥΛΟΣ: Και τι θα γίνει;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Θα την επαναφέρετε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ Α∆ΑΜΟΠΟΥΛΟΣ: Μπορεί να απουσιάζει όταν είναι ένα
Υπουργείο πολυπληθές µε δύο Υφυπουργούς; ∆εν µπορεί ένα
σοβαρό θέµα, για το οποίο υπάρχουν τρία έγγραφα να µην έχει
απαντηθεί;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κατ'αρχήν δεν έχετε το
λόγο, κύριε Αδαµόπουλε. Από τον Κανονισµό έχει τη δυνατότητα
αυτή ο κύριος Υπουργός.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ Α∆ΑΜΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν έπρεπε να µε έχει ειδοποιήσει
κάποιος; Αυτά είναι απαράδεκτα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Η τρίτη µε αριθµό
750/8.3.99 επίκαιρη ερώτηση του Ανεξάρτητου Βουλευτή
κ.Βασιλείου Κοντογιαννόπουλου προς τον Υπουργό
Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων, σχετικά µε την
αντιµετώπιση των προβληµάτων που προκλήθηκαν από τις
κατολισθήσεις και τις πληµµύρες στο Νοµό Ηλείας, κατόπιν
συνεννοήσεως Βουλευτή και Υπουργού διαγράφεται.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ Α∆ΑΜΟΠΟΥΛΟΣ: 'Επρεπε να είχα ειδοποιηθεί. Τι
πράγµατα είναι αυτά;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριε Αδαµόπουλε, σας
παρακαλώ. ∆εν έχετε το λόγο. Σας άφησα, είπατε την άποψή σας,
µη συνεχίζετε. ∆εν έχετε το λόγο και σας παρακαλώ να µη γράφεται
τίποτε στα Πρακτικά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ Α∆ΑΜΟΠΟΥΛΟΣ: .......
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Σας άφησα, χωρίς να
σας δώσω το λόγο, να πείτε την άποψή σας. Καταγράφηκε στα
Πρακτικά. Επανειληµµένα το Προεδρείο προς τους αρµόδιους
Υπουργούς ή Υφυπουργούς κάνει έκκληση για να µην υπάρχουν
τέτοια προβλήµατα. Αλλά αν υπάρχουν αντικειµενικοί λόγοι, δεν
µπορούµε εµείς να τους υποχρεώσουµε. Αυτό προβλέπεται από
τον Κανονισµό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ Α∆ΑΜΟΠΟΥΛΟΣ: ......
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): ∆εύτερη είναι η µε
αριθµό 729/3.3.99 Επίκαιρη Ερώτηση του Βουλευτή της Νέας
∆ηµοκρατίας κ. Ελευθέριου Παπανικολάου προς τον Υπουργό
Εθνικής Οικονοµίας, σχετικά µε την υλοποίηση διαφηµιστικών
προγραµµάτων, ως προς τις ευεργετικές ιδιότητες του ελαιολάδου,
για την προβολή του στις αγορές του εξωτερικού κλπ.
Η επίκαιρη ερώτηση έχει ως εξής:
"Είναι γνωστή και αναγνωρισµένη από τον επιστηµονικό και ιατρικό
κόσµο στην Ελλάδα, αλλά και παγκοσµίως η φαρµακευτική

δυναµική του λαδιού και οι ευεργετικές ιδιότητες που
απολαµβάνουν οι καταναλωτές ελαιολάδου.
Είναι γνωστό, επίσης, ότι το παρθένο ελαιόλαδο της Μεσσηνίας µε
τη µοναδική του γεύση είναι το καλύτερο στον κόσµο και θα έπρεπε
να κατακλύζει τις αγορές.
Είναι γνωστό, επίσης, ότι η Κυβέρνηση δεν στηρίζει την τιµή του
ελαιολάδου, η οποία µέρα µε τη µέρα µειώνεται, όπως επίσης δεν
έχει ουσιαστικό και αποτελεσµατικό πρόγραµµα διαφήµισης και
προβολής του στην Ελλάδα, αλλά και στις αγορές του εξωτερικού.
Με δεδοµένο ότι λόγω της ανύπαρκτης πολιτικής της Κυβερνήσεως
στον τοµέα της διαφήµισης και προβολής του ελαιολάδου, οι
εξαγωγές στις αγορές του εξωτερικού παραµένουν σε χαµηλά
επίπεδα, µε αποτέλεσµα την οικονοµική καταστροφή των
ελαιοπαραγωγών της Μεσσηνίας.
Επειδή το ελαιόλαδο µέσω της διαφήµισής του στο εξωτερικό
πρέπει να αποτελεί την ατµοµηχανή των εξαγωγών των ελληνικών
προϊόντων.
Επειδή µέσω των εµπορικών ακολούθων µας στις ελληνικές
πρεσβείες του εξωτερικού πρέπει να αρχίσει η διαφηµιστική
αντεπίθεση, µέσω συγκεκριµένων διαφηµιστικών προγραµµάτων
για την "εισβολή" του ελαιολάδου σε όλες τις αγορές του
εξωτερικού.
Ερωτάται ο αρµόδιος Υπουργός:
1. Σε ποιες χώρες του εξωτερικού γίνεται διαφηµιστική καµπάνια
υπέρ του ελαιολάδου, µέσω των εµπορικών µας ακολούθων στις
ελληνικές προσβείες;
2. Πόσα χρήµατα διατίθενται για τη διαφήµιση του ελαιολάδου; Ποιοι
φορείς υλοποιούν τα σχετικά προγράµµατα και σε συνεργασία µε
ποιους;".
Ο Υφυπουργός κ. ∆ρυς έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύριε Πρόεδρε,
σχετικά µε την ερώτηση του συναδέλφου κ. Παπανικολάου, θέλω να
σας γνωστοποιήσω ότι αρµόδιος φορέας για τη διαφήµιση και
προβολή του ελληνικού ελαιολάδου είναι ο Ελληνικός Οργανισµός
Εξωτερικού Εµπορίου (Ε.Ο.Ε.Ε.).
Κύριε συνάδελφε, στα πλαίσια των αρµοδιοτήτων του ο
Οργανισµός αυτός έχει κάνει συγκεκριµένες προσπάθειες,
προκειµένου να προβάλει το ελληνικό ελαιόλαδο µε τα ιδιαίτερα
χαρακτηριστικά τα οποία έχει το παρθένο ελαιόλαδο της
Μεσσηνίας. Τα προγράµµατά του στρέφονται στις πολύ καλές
αγορές ελαιολάδου που είναι οι Ηνωµένες Πολιτείες, ο Καναδάς και
η Αυστραλία.
Ο Οργανισµός υλοποιεί ολοκληρωµένα προγράµµατα µάρκετινγκ
και διαφήµισης για το προϊόν στη Βόρειο Αµερική.
Το επιχειρησιακό πρόγραµµα προβολής του Υπουργείου
Ανάπτυξης έχει δαπανήσει το ποσό της τάξεως του ενός
δισεκατοµµυρίου (1.000.000.000) δραχµών για το πρόγραµµα αυτό.
Επίσης, το πρόγραµµα αυτό στη Βόρειο Αµερική υλοποιείται σε
συνεργασία µε τους συνδέσµους τυποποιητών ελαιολάδου, όπως
είναι ο ΣΕΒΙΤΕΛ, ο ΕΣΒΙΤΕ, ο ΣΑΣΟΤΕ, οι οποίοι εκπροσωπούν το
σύνολο των τυποποιητικών επιχειρήσεων στη χώρα µας.
Επίκειται επίσης, κύριοι συνάδελφοι, η έναρξη δεύτερου
προγράµµατος µάρκετινγκ και διαφήµισης του ελληνικού
ελαιολάδου στην Αυστραλία, το οποίο έχει προϋπολογισµό
τριακόσια πενήντα εκατοµµύρια (350.000.000) δραχµές.
Τα παραπάνω προγράµµατα σχεδιάστηκαν σε συνεργασία µε τους
συνδέσµους τυποποιητών ελαιολάδου και η επιλογή κατά
προτεραιότητα των συγκεκριµένων αγορών, δηλαδή πρώτα η
Βόρειος Αµερική και µετά η Αυστραλία, βασίστηκε σε συγκεκριµένα
χαρακτηριστικά. Σας αναφέρω τον όγκο των εισαγωγών ελαιολάδου
που πραγµατοποιούν οι Χώρες αυτές, τις έντονα αυξητικές τάσεις
κατανάλωσης, τη συµπεριφορά των ανταγωνιστών µας, κυρίως της
Ιταλίας, της Ισπανίας και της Τουρκίας, τη θέση που κατέχουν στις
αγορές αυτές οι ελληνικές εξαγωγές, το πολυπληθές οµογενειακό
στοιχείο και τέλος, τις εκτιµήσεις του ∆ιεθνούς Συµβουλίου
Ελαιολάδου.
Κύριε συνάδελφε, ο Οργανισµός αυτός στα πλαίσια του
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επιχειρησιακού προγράµµατος Πελοποννήσου, έχει
προγραµµατίσει και προετοιµάζει την οργάνωση διεθνούς
συνεδρίου για το ελαιόλαδο και τη µεσογειακή διατροφή. Το
συνέδριο θα πραγµατοποιηθεί στην Πελοπόννησο τον Οκτώβριο
του τρέχοντος έτους και θα έχει κόστος περίπου τριάντα
εκατοµµύρια (30.000.000) δραχµές.
Επιπροσθέτως ο Οργανισµός µέσω του προγράµµατος για τις
φθίνουσες περιοχές, υλοποιεί δύο ακόµα προγράµµατα προβολής
του ελαιολάδου. Το πρώτο είναι η προβολή ελαιολάδου και ελιών.
Το πρόγραµµα αυτό απευθύνεται κυρίως στις σκανδιναβικές χώρες
και έχει ύψος πενήντα εκατοµµυρίων (50.000.000) δραχµών. Το
δεύτερο είναι το πρόγραµµα προβολής προϊόντων Λέσβου, για το
ελαιόλαδο, τα τυριά και το ούζο, ύψους τριάντα εκατοµµυρίων
(30.000.000) δραχµών. Και αυτό απευθύνεται στις σκανδιναβικές
χώρες.
Τα παραπάνω προγράµµατα υλοποιούνται σε συνεργασία µε τα
κατά τόπους επιµελητήρια και γραφεία βιοµηχανικής αλληλεγγύης.
Κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να τονίσω ότι η προβολή του
ελληνικού ελαιολάδου πραγµατοποιείται µέσω και της συµµετοχής
των ελληνικών ελαιουργικών επιχειρήσεων σε δεκαεννιά διεθνείς
εκθέσεις τροφίµων, στις οποίες συµµετέχει η χώρα µας µε εθνικά
περίπτερα, τα οποία οργανώνει ο Ελληνικός Οργανισµός
Εξωτερικού Εµπορίου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Παπανικολάου έχει
το λόγο.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΠΑΠΑΝΙΚΟΛΑΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, είναι κοινός
τόπος ότι οι τιµές των αγροτικών προϊόντων είναι εξευτελιστικές
σήµερα, γι'αυτό και είναι δικαιολογηµένη η αγανάκτηση και η
απογοήτευση των αγροτών µας.
∆εν θα αναφερθώ σε απουσίες ή αποτυχηµένες παρεµβάσεις της
Κυβερνήσεως στα αρµόδια όργανα της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης µε το
γνωστό αποτέλεσµα να φθάσουν στο σηµείο τα αγροτικά προϊόντα
και ιδιαίτερα το λάδι να πουλιέται όσο ένα µπουκάλι εµφιαλωµένο
νερό ή όσο ένα πακέτο τσιγάρα.
Θα σας ψέξω όµως για την εγκατάλειψη της προβολής και της
διαφηµίσεως του χρυσαφιού µας, που είναι το λάδι. Είναι γνωστή η
επανάσταση που έχει φέρει "η µεσογειακή δίαιτα" στο σύγχρονο
"παγκόσµιο γαστριµαργικό" γίγνεσθε. Εάν λάβουµε υπόψη µας ότι
το λάδι είναι βασικό συστατικό της µεσογειακής διατροφής,
αντιλαµβάνεστε ότι µπορούν να γίνουν θαύµατα σήµερα για την
προβολή και διαφήµισή του, αλλά δυστυχώς δεν γίνονται.
Αρκεί να σας πω ότι όλη η ανθρωπότητα είναι ευαισθητοποιηµένη
µε τη µεσογειακή διατροφή και εµείς δεν το εκµεταλλευόµαστε όπως
πρέπει. Επεκοινώνησα µε όλους τους εµπορικούς ακολούθους των
πρεσβειών µας. ∆υστυχώς, µόνο σε δύο χώρες, την Αµερική και την
Αυστραλία, προβάλλεται το ελαιόλαδο. Είναι ντροπή αυτό, κύριε
Υπουργέ. Τα ποσοστά του µεριδίου της πωλήσεως του λαδιού στην
Αµερική είναι 2,7%, ενώ στην Αυστραλία είναι 7%. Είναι
πολλαπλάσια της Ισπανίας και της Ιταλίας, που δυστυχώς για µας
ξέρουν να προωθούν και να προβάλλουν αυτοί τα προϊόντα τους.
Είναι ανάγκη να προβληθεί "η φαρµακευτική δυναµική του λαδιού"
µέσα από συγκεκριµένες ιατρικές µελέτες και δηµοσιεύσεις. Είµαστε
ευτυχείς που έχουµε δύο καθηγητές, σκαπανείς στον τοµέα της
ερεύνης, τον καθηγητή της ιατρικής σχολής του Χάρβαρντ κ.
Τριχόπουλο και τη σύζυγο του κ. Τριχοπούλου, που είναι
καθηγήτρια Βιοχηµείας και ∆ιατροφής στο Πανεπιστήµιο Αθηνών.
Αν ανατρέξουµε σε όλα τα ιατρικά περιοδικά, σε όλες τις δίαιτες
σήµερα, θα δούµε ότι υπάρχουν παντού δικά τους επιστηµονικά
άρθρα τα οποία δυστυχώς δεν τα έχουµε προβάλλει. Θα καταθέσω
τις εργασίες στα Πρακτικά για να τις συµβουλευθείτε.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ελευθέριος Παπανικολάου
καταθέτει για τα Πρακτικά τις προαναφερθείσες εργασίες οι οποίες
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)
∆υστυχώς, οι δηµοσιεύσεις αυτές παραµένουν ανεκµετάλλευτες.
∆ίνουν ένα µπούσουλα, έναν τρόπο που πρέπει να ακολουθήσουµε
για να διαφηµίσουµε το ελαιόλαδό µας.
Επιπλέον, η κ. Τριχοπούλου ασχολείται µε το Ευρωπαϊκό

Πρόγραµµα Συνεργασίας Ιατρικής και Κοινωνίας, το γνωστό ΕΠΙΚ.
'Εχει γίνει µεγάλη έρευνα και τα πρώτα αποτελέσµατα στο Νοµό
Μεσσηνίας έχουν βγεί και δείχνουν ότι η χρήση του ελαιολάδου
µέσω της µεσογειακής δίαιτας επιδρά ευµενώς επί της LDH και της
HDH στη χοληστερόλη, όπως και επί της αρτηριακής πιέσεως και
άλλων παραµέτρων των δεικτών υγείας. Πρέπει αυτές τις µελέτες
να τις χρησιµοποιήσουµε για να γίνει µία καλύτερη προβολή αυτού
του προϊόντος µας.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)
Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ την ανοχή σας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): ∆εν έχω τη δυνατότητα.
Ολοκληρώστε τη σκέψη σας, κύριε συνάδελφε.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΠΑΠΑΝΙΚΟΛΑΟΥ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
∆υστυχώς, δεν έχουµε εκµεταλλευθεί αυτές τις µελέτες όσο πρέπει,
µε αποτέλεσµα να µη δίνουµε καµία χρηµατοδότηση και καµία
βοήθεια για να συνεχιστούν τέτοια προγράµµατα που θα
προβάλλουν το λάδι µας και θα το καταστήσουν χρήσιµο στην
παγκόσµια κατανάλωση.
Χρηµατοδοτούνται δυστυχώς άλλες προσπάθειες µε δεκάδες
εκατοµµύρια από την Ευρωπαϊκή 'Ενωση και δεν χρηµατοδοτείται η
προσπάθεια αυτή. Θα καταθέσω στα Πρακτικά και αυτήν την
ανακοίνωση που κυκλοφορεί, κύριε Υπουργέ από ορισµένους και
εισπράττουν τα εκατοµµύρια.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ελευθέριος Παπανικολάου
καταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα ανακοίνωση η
οποία βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)
Εµείς στη Μεσσηνία έχουµε δηµιουργήσει το "Σύλλογο των Φίλων
του Λαδιού και της Ελιάς". Κάνουµε µία πάρα πολύ µεγάλη
προσπάθεια, έχουµε εκδόσει δύο βιβλία, χωρίς να έχουµε καµία
βοήθεια. 'Ηδη φέτος µας καλεί η επίσηµη αυστραλιανή κυβέρνηση,
ο Υπουργός Υγείας για να παρουσιάσουµε αυτούς τους δείκτες και
τις δυνατότητες που έχει το λάδι µέσω της µεσογειακής δίαιτας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ολοκληρώστε, κύριε
συνάδελφε.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΠΑΠΑΝΙΚΟΛΑΟΥ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Ενώ στα δύο προηγούµενα συνέδρια έλαµψε δια της απουσίας της
η Κυβέρνηση, θα παρακαλέσουµε πάρα πολύ, αν µη τι άλλο, σε
αυτήν τη φάση να είναι παρούσα τώρα για να µπορέσουµε,
περνώντας το µήνυµα της φαρµακευτικής δυναµικής του λαδιού, να
προσφέρουµε αυτά που πρέπει στους αγρότες µας.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κύριος Υφυπουργός
έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύριε Πρόδρε, θα
κάνω τρεις πολύ σύντοµες παρατηρήσεις σε αυτά που είπε ο κ.
Παπανικολάου, ο οποίος µάλλον δεν παρακολούθησε επαρκώς την
απάντησή µου.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΠΑΠΑΝΙΚΟΛΑΟΥ: Κύριε Υπουργέ, έκανα
συγκεκριµένες προτάσεις.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύριε
Παπανικολάου, δεν ξέρω εάν προτείνετε να µην ισχύουν οι τιµές της
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης για το ελαιόλαδο, αλλά οι διεθνείς τιµές.
Θέλω να γνωρίζετε ότι οι τιµές του ελαιολάδου στην Ευρωπαϊκή
'Ενωση είναι οι υψηλότερες διεθνώς και αν γίνονται εξαγωγές
ελαιολάδου, γίνονται ακριβώς λόγω της στήριξης την οποία
απολαµβάνει το Ευρωπαϊκό ελαιόλαδο από την Ευρωπαϊκή
'Ενωση.
Το δεύτερο που θα ήθελα να σας πω είναι ότι οι παραγωγοί δεν
απολαµβάνουν µόνο τις τιµές του προϊόντος, απολαµβάνουν
επίσης και µια σηµαντική επιδότηση στην παραγωγή του
ελαιολάδου.
Εποµένως, οι τιµές παραγωγού είναι ενισχυµένες.
Τρίτον, το κόστος προβολής του ελαιολάδου. Κύριε Παπα-



5192 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

νικολάου, αν ήταν εδώ οι συνάδελφοί σας που εκπροσωπούν
περιοχές στις οποίες παράγονται άλλα προϊόντα, θα έπρεπε να
διαµαρτυρηθούν διότι το κόστος της προβολής που καταβάλει η
Κυβέρνηση για το ελαιόλαδο ξεπερνά το ενάµισι δισεκατοµµύριο
δραχµές. Κανένα άλλο ελληνικό προϊόν δεν έχει αυτό το ύψος
προϋπολογισµού για την προβολή του σε διεθνείς αγορές.
Εποµένως, δεν µπορείτε να µας λέτε ότι αυτό το κονδύλι για την
προβολή του ελαιολάδου είναι µικρό. Πρέπει να δούµε ποιες είναι οι
δυνατότητες των ελληνικών εξαγωγικών επιχειρήσεων σε παρθένο
ελαιόλαδο. Γνωρίζετε ότι, δυστυχώς για πάρα πολλά χρόνια, οι
συνεταιριστικές οργανώσεις της Μεσσηνίας δεν φρόντιζαν να

εξάγουν τυποποιηµένο ελαιόλαδο, διότι είχαν τις ιταλικές αγορές,
στις οποίες πωλούσαν ατυποποίητο το ελληνικό ελαιόλαδο, το
οποίο µετά εξήγετο στην Αµερική µε ιταλικές µάρκες.
Το πρόβληµα, λοιπόν, είναι ότι πρέπει να αντικαταστήσουµε τα
ιταλικά και τα ισπανικά ελαιόλαδα µε γνήσια παρθένα ελαιόλαδα
από τη Μεσσηνία και από άλλες περιοχές της χώρας, που
παράγουν πολύ καλής ποιότητας ελαιόλαδο. Νοµίζω ότι ο
Οργανισµός στηρίζει αποτελεσµατικά τις προσπάθειες κατάκτησης
των διεθνών αγορών ελαιολάδου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ολοκληρώθηκε η
συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριοι συνάδελφοι,
εισερχόµεθα στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ
Συνέχιση της συζήτησης επί των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών: "Αναπροσαρµογή
συντάξεων συνταξιούχων µελών ∆.Ε.Π. των Α.Ε.Ι., ΕΠ των Τ.Ε.Ι.,
γιατρών Ε.Σ.Υ. και διπλωµατικών υπαλλήλων, ρύθµιση
συνταξιοδοτικών θεµάτων και άλλες διατάξεις".
ΓΕΩΡΓΙΟΣ Α∆ΑΜΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ορίστε, κύριε
Αδαµόπουλε, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ Α∆ΑΜΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι,
θεωρώ σκόπιµο µετά το θόρυβο που ξέσπασε τις τελευταίες ηµέρες
από µερίδα του Τύπου προωθώντας αυτό το θέµα για σπέκουλα
στον ελληνικό λαό, κατά την απουσία σας, κύριε Υφυπουργέ, στο
εξωτερικό, να ξεκαθαριστούν στην Εθνική Αντιπροσωπεία ορισµένα
πράγµατα.
Κύριε Υφυπουργέ, θα πρέπει για τους γενικούς γραµµατείς, για τους
νοµάρχες, για τους δηµάρχους και τους προέδρους κοινοτήτων να
ξεκαθαρίσετε στην Εθνική Αντιπροσωπεία τι ίσχυε στο παρελθόν
και τι ισχύει τώρα. Ακόµη σε ποια ηλικία συνταξιοδοτούνται -διότι
εγράφη ότι θα συνταξιοδοτούνται σε ηλικία τριάντα δύο ή τριάντα
ετών- µετά από πόσα χρόνια στην αντίστοιχη θέση, ποιό είναι το
ποσοστό συνταξιοδότησής τους, πότε προσµετράται η υπηρεσία
στο δηµόσιο;
Τα δηµοσιεύµατα ήταν πολλά και ποικίλα. Νοµίζω ότι το πνεύµα του
νοµοσχεδίου και οι διατάξεις του είναι εντελώς προς την αντίθετη
κατεύθυνση. Θεωρώ επιβεβληµένο προτού µπούµε στις
τροπολογίες, να πληροφορηθεί ο ελληνικός λαός τις πραγµατικές
προθέσεις της Κυβέρνησης.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): 'Εχει ζητήσει το λόγο και
ο κ. Ρεγκούζας.
Ορίστε, κύριε Ρεγκούζα, έχετε το λόγο.
Α∆ΑΜ ΡΕΓΚΟΥΖΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν κατανοώ τις ερωτήσεις
του συναδέλφου της Πλειοψηφίας. Οι διατάξεις είναι ήδη
ψηφισµένες. Αν θέλει η Κυβέρνηση να ενηµερώσει τον ελληνικό
λαό, µπορεί να κάνει οποιεσδήποτε ανακοινώσεις. Για λόγους
εντυπώσεων γίνεται αυτή η σειρά των ερωτηµάτων; ∆εν µπορώ να
το καταλάβω. Ο κύριος συνάδελφος ήταν παρών και ξέρει πώς
ψηφίστηκαν οι διατάξεις. ∆εν γνωρίζω τα δηµοσιεύµατα του Τύπου.
Αυτήν την ώρα δεν κάνουµε κοινοβουλευτικό έλεγχο. Είναι ώρα
νοµοθετικής εργασίας και πραγµατικά δεν καταλαβαίνω τα
ερωτήµατα.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ Α∆ΑΜΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν θα πάρω την άδειά σας για το τι
θα πω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κύριος Υφυπουργός
έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Κύριε Πρόεδρε, µου δίνεται η ευκαιρία να διευκρινίσω ορισµένα
θέµατα. Είχα υπόψη µου να το κάνω ούτως ή άλλως, διότι
κατ'αρχήν υπάρχουν δύο θέµατα:
Το πρώτο είναι ότι υπήρξαν δηµοσιεύµατα του Τύπου, τα οποία
αναφέρονται σε θέµατα τα οποία ούτε καν συζητήθησαν ούτε καν
υπεβλήθησαν και πολλώ µάλλον δεν έγιναν.
Και δεύτερον από τον κατάλογο των τροπολογιών που έχουν
υποβληθεί, υπάρχουν αρκετές οι οποίες θέτουν παρεµφερή
ζητήµατα και εν τάχει θα προσπαθήσω να διευκρινίσω ορισµένα,
γιατί αυτό το γεγονός, θα συντµήσει πάρα πολύ τα θέµατα που θα
συζητήσουµε, για να µην υπάρχει καµία σύγχυση.
Εγράφη, προς µεγάλη µου κατάπληξη ότι µε ρυθµίσεις τις οποίες
έκανε το Κοινοβούλιο την περασµένη εβδοµάδα και µάλιστα µε δική
µου πρωτοβουλία, οι Βουλευτές, οι εκλεγµένοι αντιπρόσωποι του
έθνους, πέρασαν σε δεύτερη µοίρα έναντι γενικών γραµµατέων,
ειδικών γραµµατέων, νοµαρχών, δηµάρχων έως και κοινοταρχών.
Αυτό το πράγµα δηµιουργεί εντυπώσεις και εγώ τουλάχιστον σαν
εκπρόσωπος της Κυβερνήσεως πρέπει να απαντήσω.
Θα ήθελα, λοιπόν, να αναφέρω µία-µία τις κατηγορίες και
ευχαριστώ ιδιαιτέρως τον κ. Αδαµόπουλο που έθεσε τα θέµατα και
µου έδωσε την ευκαιρία να πω τι ίσχυε πριν από την προηγούµενη
εβδοµάδα και τι ισχύει µε το µέχρι τούδε ψηφισθέν νοµοσχέδιο.

Πρώτη κατηγορία είναι οι δήµαρχοι και οι πρόεδροι κοινοτήτων.
Μέχρι την προηγούµενη εβδοµάδα απαιτείται να έχουν οκταετή
θητεία στο θεσµό που υπηρετούσαν και να είχαν συµπληρώσει το
εξηκοστό έτος οι άνδρες και το πεντηκοστό όγδοο έτος οι γυναίκες.
Αυτό είναι ένα νοµοθετικό πλαίσιο που ισχύει από το 1991. ∆εν έχει
επέλθει καµία µεταβολή µε το ψηφισθέν νοµοσχέδιο.
Η δεύτερη κατηγορία αφορά τους αιρετούς νοµάρχες. Είναι νέος
θεσµός και ψηφίστηκε κατόπιν εκτενούς συζητήσεως και στη
κοινοβουλευτική επιτροπή και στην Αίθουσα εδώ και έχω την
εντύπωση, κατόπιν ευρυτέρας συµφωνίας, ότι θα πρέπει να έχουν
οκταετή θητεία. Νοµίζω, µάλιστα, ότι η οκταετής θητεία, είναι η
µεγίστη που µπορούν να διανύσουν και να έχουν συµπληρώσει
επίσης το εξηκοστό έτος της ηλικίας τους. 'Οπως ισχύει για τους
δηµάρχους και τους κοινοτάρχες. Είναι αιρετοί και οι δύο και είναι
φυσικό να ενταχθούν σε µια αντίστοιχη ρύθµιση. Αυτό είναι το
άρθρο 9 που συζητήσαµε.
Τώρα, τρίτη κατηγορία, αφορά τους ειδικούς και γενικούς
γραµµατείς. Μέχρι την προηγούµενη εβδοµάδα έπρεπε να έχουν
εικοσιπενταετή συνολική δηµόσια υπηρεσία εκ της οποίας δέκα έτη
τουλάχιστον σε θέση ειδικού ή γενικού γραµµατέα αντιστοίχως. Και
αυτό οριζόταν µε διάταξη η οποία είχε ψηφιστεί το 1992. Αυτό που
έγινε είναι τα δέκα έτη, να γίνουν οκτώ. ∆εν έχει επέλθει καµία
µεταβολή στα έτη που απαιτούνται να συµπληρωθούν προκειµένου
να θεµελιώσουν συνταξιοδοτικό δικαίωµα στο δηµόσιο. Από εκεί και
πέρα καµία απολύτως µεταβολή.
Τέταρτη κατηγορία και τελευταία. ∆εν έχει επέλθει καµία απολύτως
µεταβολή στις συνταξιοδοτικές διατάξεις που αφορούν Βουλευτές.
Γι' αυτούς ισχύει ότι πρέπει να έχουν συµπληρώσει τετραετή θητεία
και όχι οκταετή και επίσης να έχουν συµπληρώσει το εξηκοστό έτος
για τους άνδρες και το πεντηκοστό όγδοο έτος για τις γυναίκες.
Αυτά προβλέπονται και από το Ζ' ψήφισµα και επίσης από το
ν.1976/91 όπως πολύ καλά γνωρίζετε.
'Αρα πιστεύω πως µέσα σε λίγα λεπτά µπόρεσα να σας
πληροφορήσω ότι ουδεµία αρνητική µεταβολή έχει σηµειωθεί σε
σχέση µε τους Βουλευτές και επίσης ουδεµία µεταβολή έχει γίνει για
δηµάρχους και προέδρους κοινοτήτων. 'Εγινε µόνο µία πρόβλεψη
για το νέο θεσµό των αιρετών νοµαρχών και από δέκα έτη σε οκτώ
έτη, δηλαδή πάλι είναι το ίδιο µε τους Βουλευτές, για τους γενικούς
γραµµατείς εφόσον έχουν συµπληρώσει εικοσιπενταετή δηµόσια
υπηρεσία. Κύριε Πρόεδρε, καταθέτω για τα Πρακτικά σχετικό
πίνακα
(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Νικόλαος
Χριστοδουλάκης καταθέτει για τα Πρακτικά τον προαναφερθέντα
πίνακα, ο οποίος έχει ως εξής:

"ΠΙΝΑΚΑΣ
Προϋποθέσεων και ηλικίας συνταξιοδότησης
αιρετών οργάνων της Τοπικής Αυτοδιοίκησης

(Α' και Β' βαθµού), Γενικών και Ειδικών Γραµµατέων
και Βουλευτών

----------------------------------------------------------------------------------------
Προϋποθέσεις και όρια ηλικίας

για συνταξιοδότηση
-----------------------------------------------------------------------------------------
ΚΑΤΗΓΟΡΙΑ Πριν από το Ν/Σ Με το Ν/Σ

∆ήµαρχοι και
Πρόεδροι
Κοινοτήτων

8/ετής θητεία και
ηλικία 60ο ή 58ο έτος
για άνδρες & γυναίκες

αντίστοιχα
(άρθρο 3 ν. 1976/91)

Καµία µεταβολή

Αιρετοί Νοµάρχες ------------
(Νέος θεσµός)

8/ετής θητεία και
60ο έτος

(άρθρο 9 παρ. 1
και 6 του Ν/Σ)
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Γενικοί και Ειδκοί
Γραµµατείς

25ετής συνολική
δηµόσια υπηρεσία
εκ της οποίας 10 χρ.
σε θέση Γ.Γ. ή Ειδικού
Γραµµατέα και όρια
ηλικίας τα του
ν.2084/92

25ετής συνολική
δηµόσια υπηρεσία
εκ της οποίας 8
χρόνια σε θέση
Γ.Γ. ή Ειδικού

Γραµµατέα και όρια
ηλικίας αµετάβλητα

(ν. 2084/92)

Βουλευτές 4/ετής θητεία βουλευτή
και 60ο ή 58ο έτος για
άνδρες-γυναίκες
αντίστοιχα

(ψήφισµα Ζ/1975 και
άρθρο

3 ν. 1976/91)

Καµία µεταβολή

------------------------------------------------------------------------------------").
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Η ενηµέρωση δεν χρειαζόταν για τη
Βουλή. Η Βουλή γνωρίζει τι ψηφίζει.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριε συνάδελφε,
γνωρίζετε πάρα πολύ καλά ότι ανά πάσα στιγµή ο Υπουργός
µπορεί να πάρει το λόγο και να ενηµερώσει το Σώµα.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριε συνάδελφε, δεν
έχετε το λόγο.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Μπορούσε να πει ότι "σας ενηµερώνω";
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
∆ιευκρίνιση έκανα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Μην επανερχόµαστε σε
αυτό το θέµα.'Εχει τη δυνατότητα από τον Κανονισµό ο κύριος
Υπουργός να πάρει το λόγο επί πεντάλεπτο και να εκθέσει τις
απόψεις του, είτε µπήκε το ερώτηµα είτε δεν µπήκε.'Οταν ο
εισηγητής έχει τη δυνατότητα να πάρει το λόγο και από τη στιγµή
που συζητάµε επί του νοµοσχεδίου, από εκεί και πέρα δεν θα του
πω εγώ τι θα πει, ούτε θα του υπαγορεύσω.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ Α∆ΑΜΟΠΟΥΛΟΣ: Γιατί ενοχλεί το συνάδελφο το
ξεκαθάρισµα; Αυτό δεν το κατάλαβα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριοι συνάδελφοι,
εισερχόµαστε στη συζήτηση των τροπολογιών.
Α∆ΑΜ ΡΕΓΚΟΥΖΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω το λόγο;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): 'Οχι, δεν έχετε τη
δυνατότητα αυτή, κύριε συνάδελφε. ∆εν προβλέπεται τέτοια
διαδικασία.
Κύριε Υφυπουργέ, από τις επτά τροπολογίες που έχω των
Υπουργών, να µας πείτε: πρώτον, αν θα συζητηθούν και οι επτά και
δεύτερον, εάν υπάρχει κάποια πρόταση να συζητηθούν από κοινού
δύο-τρεις ή κάθε µια ξεχωριστά. Μετά να δούµε και τις τροπολογίες
των συναδέλφων Βουλευτών.
Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Η άποψή µου είναι ότι οι τρεις πρώτες τροπολογίες, δηλαδή,
πρώτον, αυτή η οποία παρέχει την εξουσιοδότηση στον Υπουργό
'Αµυνας να µεταβάλει τον αριθµό των καταστάσεων επιβιβάσεως
που χορηγούνται σε εφέδρους αξιωµατικούς, δεύτερον, η
τροπολογία η οποία δίνει τη δυνατότητα επέκτασης και εγγραφής σε
αύξηση πιστώσεων του προϋπολογισµού...
ΣΑΒΒΑΣ ΤΣΙΤΟΥΡΙ∆ΗΣ: Πείτε µας τους ειδικούς αριθµούς.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Η
πρώτη τροπολογία είναι η µε γενικό αριθµό 2474 και ειδικό αριθµό
793, η δεύτερη είναι η µε γενικό αριθµό 2475 και ειδικό 794 -τις λέω
κατά αριθµητική σειρά- και η τρίτη είναι η µε γενικό αριθµό 2476 και
ειδικό 795, που απλώς δίνει τη δυνατότητα για τους γενικούς
διευθυντές του Οργανισµού ∆ιαχείρισης Χρέους να συνάπτονται
ιδιωτικές συµβάσεις, ιδιωτικού δικαίου.

Νοµίζω, λοιπόν, ότι αυτές οι τρεις είναι πάρα πολύ απλές και
µπορούν να συζητηθούν από κοινού σε λίγα λεπτά. Είναι τεχνικές.
'Οσον αφορά τις άλλες, υπάρχει µια τροπολογία για τη φορολόγηση
κερδών από πωλήσεις µετοχών εισηγµένες σε αλλοδαπά
χρηµατιστήρια. Είναι µια σύντοµη τροπολογία.
Επίσης, είναι η απαλλαγή των εφηµεριδοπωλών από την τήρηση
βιβλίων, που νοµίζω ότι είναι αυτονόητη...
Α∆ΑΜ ΡΕΓΚΟΥΖΑΣ: Ποια είναι αυτή;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Είναι η τροπολογία µε γενικό αριθµό 2555.
'Επειτα υπάρχουν δύο τροπολογίες...
Α∆ΑΜ ΡΕΓΚΟΥΖΑΣ: ∆εν υπάρχει αυτή!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Μισό λεπτό. 'Εχει κατατεθεί!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: ∆εν µοιράστηκε ακόµα. Τώρα
κατατέθηκε!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών) Αν
µου επιτρέπετε, υπάρχουν ακόµη δύο τροπολογίες, οι οποίες είναι
ταυτόσηµες. Η µια τροπολογία αφορά τη µισθολογική πολιτική του
έτους 1999 και το πώς επεκτείνεται στις συντάξεις του δηµοσίου,
που δίνει 2% αύξηση στους εν ενεργεία υπαλλήλους και 3,5%
στους συνταξιούχους και µια αντίστοιχη ρύθµιση για τους
συνταξιούχους του ΝΑΤ.
Αυτές είναι οι τροπολογίες µε γενικό αριθµό 2556 και ειδικό 860 και
η µε γενικό αριθµό 2557 και ειδικό 861. Πιστεύω, ότι αποτελούν µια
τρίτη και τελευταία ενότητα.
Α∆ΑΜ ΡΕΓΚΟΥΖΑΣ: Πού είναι αυτές;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
'Οσον αφορά τώρα τις άλλες τροπολογίες, τις υποβληθείσες
τροπολογίες εκ µέρους των κυρίων Βουλευτών, οφείλω να σας πω
ότι οι περισσότερες εξ αυτών, αν όχι όλες, άπτονται
συνταξιοδοτικών θεµάτων, για τα οποία δεν υπάρχουν αντίστοιχες
γνώµες του Ελεγκτικού Συνεδρίου.
'Εχουµε ήδη τοποθετηθεί για αρκετές από αυτές. Πολύ ευχαρίστως,
αν θέλετε, να ξανατοποθετηθούµε, αλλά δεν µπορεί να προχωρήσει
τυπικώς διότι λείπει αυτή η έκθεση του Ελεγκτικού Συνεδρίου.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µου επιτρέπετε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ορίστε, κύριε Πρόεδρε,
έχετε το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, είναι σαφές ότι
ο κύριος Υφυπουργός φέρνει τρεις καινούριες προσθήκες την
τελευταία ώρα. Αυτό ήθελα απλώς να εξηγήσω και να πω ότι
επιτέλους, νισάφι, κάποτε δεν πρέπει να σταµατήσει αυτή η
πρακτική;
Εγώ καταλαβαίνω τις δυσκολίες που υπάρχουν, κατ'εξοχήν τις
κατανοώ, έχω κατανόηση, αλλά το κακό παραγίνεται, κύριε
Πρόεδρε. Καταλήγει δηλαδή να γίνεται καρνάβαλος το Κοινοβούλιο!
Καλό είναι να παρέµβει και το Προεδρείο για να σταµατήσει αυτή η
πρακτική.
ΣΑΒΒΑΣ ΤΣΙΤΟΥΡΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): 'Ενα λεπτό, κύριε
συνάδελφε, θα σας δώσω το λόγο.
Θα ήθελα να κάνω κατ'αρχήν την εξής πρόταση: Εάν αποδέχεσθε
οι τρεις τροπολογίες που είπε ο κύριος Υπουργός και που έχουν
διανεµηθεί να συζητηθούν σε µια ενότητα...
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: ∆εν διανεµήθηκαν ακόµα!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριε Ιντζέ, οι τρεις
πρώτες έχουν διανεµηθεί και είναι παλιές. Οι άλλες τρεις-τέσσερις
που ανέφερε ο κύριος Υφυπουργός -όπως είπε και ο κ.
Μητσοτάκης- πραγµατικά νοµίζω ότι κατατέθηκαν σήµερα το
απόγευµα.
Λέω, λοιπόν, κατ' αρχήν να µπούµε στη συζήτηση των τριών
πρώτων τροπολογιών, για να κάνω και εγώ µια συνεννόηση µε τον
Πρόεδρο να σας δώσω το λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: ∆ώστε µας τους ειδικούς αριθµούς των
τροπολογιών, για να τις βρούµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Να σας τους πω, κύριε
συνάδελφε.
Η  πρώτη  είναι  η  τροπολογία  µε  γενικό  αριθµό  2474  και  ειδικό
793,  η  δεύτερη  είναι  η  µε  γενικό  αριθµό  2475  και  ειδικό
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794 και η τρίτη είναι η µε γενικό αριθµό 2476 και ειδικό 795.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Πρόεδρος
της Βουλής κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριοι συνάδελφοι,
ήµουν στο γραφείο µου και άκουσα µία έκφραση, η οποία νοµίζω
ότι δεν εκφράζει ούτε τον Πρόεδρο κ. Μητσοτάκη που την
διατύπωσε ούτε κανέναν σ'αυτήν την Αίθουσα. ∆εν είναι δυνατόν.
Κύριε Πρόεδρε, η έκφραση "καρνάβαλος" για το Κοινοβούλιο δεν
νοµίζω ότι εκφράζει πρώτα-πρώτα εσάς τον ίδιο, που πρέπει και
διαπαιδαγωγικά να λειτουργείτε εδώ για νεότερους συναδέλφους.
Το να έρχεται ο Υπουργός να καταθέσει στην αρχή της
συνεδριάσεως ...
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Αντισυνταγµατικές και άσχετες!
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριε Πρόεδρε, δεν είναι
ούτε αντισυνταγµατικές ούτε άσχετες. Και αν είναι ...
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Αντισυνταγµατικές και άσχετες,
τελείως άσχετες!
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Σας παρακαλώ, σας
παρακαλώ θερµά!
Εάν κρίνετε ότι είναι αντισυνταγµατικές και άσχετες, σεις µε την
τεράστια κοινοβουλευτική πείρα που έχετε γνωρίζετε από τον
Κανονισµό πώς τίθενται αυτά τα ζητήµατα και πώς λαµβάνονται οι
αποφάσεις στο Κοινοβούλιο για τόσο σοβαρά ζητήµατα που
άπτονται του σεβασµού του Κοινοβουλίου προς το Σύνταγµα της
χώρας. Τα ζητήµατα αυτά δεν τίθενται επ'ευκαιρία και µε εκφράσεις
όπως αυτή!
Και αν οποιοσδήποτε συνάδελφος το έλεγε, ειλικρινώς θα έλεγα ...,
αλλά εσείς, κύριε Πρόεδρε, γνωρίζετε ότι αυτές οι εκφράσεις
αναπαράγονται εν συνεχεία. Και είµαι βέβαιος ότι η πρόθεσή σας
δεν είναι αυτή.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε ...
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Λοιπόν, αν υπάρχει θέµα
σχετικώς µε τη συνταγµατικότητα των τροπολογιών, το σχετικό ή
άσχετο µε το νοµοσχέδιο, θα σας παρακαλέσω να το θέσετε και
κατά τον Κανονισµό να λάβουµε την απόφασή µας.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, το λόγο
παρακαλώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ορίστε, κύριε Πρόεδρε,
έχετε το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, γνωρίζετε ότι
τιµώ και σέβοµαι το Κοινοβούλιο ...
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Απολύτως. Γι'αυτό σας
το είπα.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: ... και ακριβώς γι' αυτό επιθυµώ
να το προστατεύσω.
'Εχουµε επανειληµµένως θέσει το θέµα: Υπάρχει, πρώτον, ζήτηµα
τάξεως, συνεννόησης της Κυβέρνησης µε την Εθνική
Αντιπροσωπεία και µε τα κόµµατα. 'Οταν έχει πει ο Υπουργός ότι
έχει φέρει τις προσθήκες και δεν θα φέρει άλλες, δεν φέρνει άλλες
την τελευταία ώρα. 'Εχουµε συµφωνήσει επανειληµµένως ότι οι
προσθήκες -και λέω τη λέξη προσθήκες και όχι τροπολογίες, διότι
είναι προσθήκες, είναι άσχετες µε το περιεχόµενο του νοµοσχεδίου-
πρέπει τουλάχιστον έγκαιρα να έρχονται και όχι την τελευταία ώρα
και δεν πρέπει να γίνεται υπέρµετρη κατάχρηση αυτής της
µεθοδολογίας, η οποία είναι αντίθετη προς το Σύνταγµα. Γνωρίζετε
καλά, κύριε Πρόεδρε, -και το γνωρίζουν όλοι οι κύριοι συνάδελφοι-
ότι δεν επιτρέπεται προσθήκη σε άσχετο νοµοσχέδιο. Εδώ όλα
έρχονται την τελευταία ώρα. Είπαµε έχουµε κατανόηση, αλλά ας
σταµατήσουν κάποτε!
Γι'αυτό το είπα, χωρίς βεβαίως να έχω πρόθεση να θίξω το
Κοινοβούλιο, αντιθέτως προστατεύοντας το Κοινοβούλιο!
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Μάλιστα. Θα µου
επιτρέψετε να συνεχίσω να έχω την άποψη ότι προστατεύουµε το
Κοινοβούλιο εφόσον το διαφυλάττουµε και από διάφορους
χαρακτηρισµούς, τους οποίους εκπέµπουν συνήθως διάφορα
έντυπα, τα οποία µπορεί ελαφρά τη καρδία να διατυπώνουν. Αλλά

σε σας, µε τη συµβολή που έχετε, µε την πείρα που έχετε και µε τη
σηµασία που έχει ο λόγος σας σ'αυτήν την Αίθουσα για νεότερους
συναδέλφους, θα κάνω µία έκκληση προσωπική, διότι έχει
ξανασυµβεί αυτό. 'Εχετε την τεράστια δυνατότητα να διατυπώνετε
τις σκέψεις σας, χωρίς να δηµιουργείτε προβλήµατα.
Από εκεί και πέρα νοµίζω ότι το Σύνταγµα κατοχυρώνει στον
Υπουργό το δικαίωµα να καταθέσει µέχρι και την τελευταία στιγµή
οποιαδήποτε προσθήκη, τροπολογία, βελτίωση. Αυτό είναι το
πνεύµα του Συντάγµατος. 'Οταν έρχεται εδώ ένα νοµοσχέδιο να
συζητηθεί, από τη συζήτηση προκύπτουν διάφορα ζητήµατα.
Ουδέποτε έγινε δεκτό ότι δεν µπορεί ο Υπουργός να φέρει µία
τροπολογία, µία προσθήκη.
Αυτό που έχει επιτευχθεί τα πέντε αυτά χρόνια της προεδρίας µου -
είναι δικαίωµά σας να µην αναγνωρίζετε το τι έχει αλλάξει στο
διάστηµα αυτό, εγώ είµαι υπερήφανος γι' αυτό- ...
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Μην ξεχνάτε το "άσχετη".
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): ... αυτό που έχει
κατοχυρωθεί, κύριε Πρόεδρε, αυτά τα πέντε χρόνια, είναι να µη
συµβαίνει αυτό που συνέβαινε -και καλά το γνωρίζετε και όλοι
είµαστε συνυπεύθυνοι για εκείνο το φαινόµενο- να ψηφίζονται
τροπολογίες που δεν είχαν τεθεί υπόψη του Σώµατος µέχρι την
τελευταία στιγµή.
Εδώ όλοι οι συνάδελφοι διαπιστώνουν ότι υπάρχουν κάποιες
µονογραφές στις τροπολογίες που κατατίθενται. ∆εν έρχεται τίποτα
το οποίο να είναι άσχετο, αλλά και αν υπάρχει µια άποψη και θα
είναι σεβαστή, το Σώµα κατά τον Κανονισµό θα αποφασίσει.
Τι έχουµε, λοιπόν, σήµερα εδώ; 'Εχουµε µια τροπολογία που
αφορά τη γνωστή εξαγγελία για την αύξηση του 2% των δηµοσίων
υπαλλήλων. Είναι άσχετο αυτό µε το νοµοσχέδιο;
Αν πάρουµε στενά το αντικείµενο κάθε νοµοσχεδίου, τότε δεν θα
νοµοθετούµε, διότι θα πρέπει να τα δούµε τα νοµοσχέδια χωρίς
συζήτηση γιατί θα πρέπει να έρχονται για κάθε αντικείµενο
αποκλειστικά νοµοσχέδια.
Το άλλο αφορά την αύξηση των συντάξεων του ΝΑΤ. Θα µπορεί
κάλλιστα ο οποιοσδήποτε συνάδελφος να πει ότι εµείς δεν
συµφωνούµε µ' αυτήν την τροπολογία. Αλλά να λέµε ότι γίνεται
"καρνάβαλος" το Κοινοβούλιο!
Εν πάση περιπτώσει, δεν θα επιµείνω σ' αυτό. Αλλά θα σας
παρακαλέσω να προχωρήσουµε µε τις τρεις τροπολογίες που
έχουµε ήδη και είχατε αρχίσει µε τον κ. Αποστολίδη και εν συνεχεία
εάν υπάρχουν αντιρρήσεις στις άλλες τροπολογίες, να διατυπωθούν
και να δούµε τι θα κάνουµε.
Ορίστε, κύριε Τσιτουρίδη.
ΣΑΒΒΑΣ ΤΣΙΤΟΥΡΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, επειδή όλοι νοιαζόµαστε
για το πώς λειτουργεί εδώ το Κοινοβούλιο, θα ήθελα να επισηµάνω
ότι πραγµατικά υπάρχει ένα ζήτηµα τάξης και συνεννόησης.
Οι τρεις τροπολογίες κατετέθησαν σήµερα στις 18.30'. Συζητούµε
ένα νοµοσχέδιο εδώ και δέκα µέρες περίπου, είναι η τέταρτη µέρα
στην Εθνική Αντιπροσωπεία και στις 18.30' κατατίθενται τρεις
τροπολογίες αφού έχει τελειώσει η συζήτηση και επί της αρχής και
επί των άρθρων.
Εν πάση περιπτώσει, δεν θα µπούµε στην αντιδικία τώρα κατά
πόσο είναι σχετικές ή είναι άσχετες. Κατ' εσάς µπορεί να είναι
σχετικές, αλλά δεν είναι δυνατόν να δεχτούµε να συζητήσουµε τρεις
σηµαντικές τροπολογίες, όπως τουλάχιστον είχαµε την ευκαιρία να
δούµε τώρα που µας µοιράστηκαν αυτές οι τροπολογίες.
Θα ήθελα, λοιπόν, να αποφασίσουµε ότι για τα ζητήµατα τάξεως τα
οποία έθιξε ο Πρόεδρος κ. Μητσοτάκης δεν είναι δυνατόν να
συζητήσουµε σήµερα τροπολογίες που κατετέθησαν από την
Κυβέρνηση στις 18.30'.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ορίστε, κύριε Σφυρίου.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, µετά την απάντησή σας είχα
µείνει µε την πεποίθηση ότι θα ξεκινούσαµε τη συζήτηση της
πρώτης οµάδας των τροπολογιών και δεν περίµενα να κάνει αυτήν
την παρέµβαση ο συνάδελφος εκ µέρους της Νέας ∆ηµοκρατίας.
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Εγώ δεν θα έλεγα ότι θα πρέπει επ'αυτού του θέµατος να
συνεχίσουµε τη συζήτηση. ∆ιότι αν συνεχίσουµε επ' αυτού του
θέµατος τη συζήτηση, επειδή όλοι θητεύουµε στο Κοινοβούλιο
αρκετά χρόνια και όλοι έχουµε µνήµη, γνωρίζουµε πολύ καλά ότι ο
κύριος Πρόεδρος ηγείτο µιας Κυβερνήσεως από το 1990 µέχρι το
τέλος του 1993 η οποία µας συνήθιζε πολλές φορές και νυκτερινές
ώρες να φέρνει τροπολογίες και µάλιστα µερικές φορές εξαντλείτο ο
χρόνος και ψηφίζαµε εδώ στο Κοινοβούλιο µειοψηφώντας από την
πλευρά µας τροπολογίες χωρίς συζήτηση, χωρίς να τοποθετηθούν
ούτε εισηγητές.
Εποµένως δεν θα πρέπει τώρα να επικαλούνται ζητήµατα τα οποία
είναι σύµφωνα µε το Σύνταγµα και σύµφωνα µε τον Κανονισµό.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): ∆εν είναι το θέµα µας
τώρα αυτό πάντως.
(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Είναι σοβαρά πραγµατα αυτά;
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝ∆ΑΣ ΖΑΦΕΙΡΟΠΟΥΛΟΣ: Αυτά είναι απαράδεκτα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Το λάθος µας, κύριε
Ζαφειρόπουλε, ξέρετε ποιο είναι; 'Οτι εδώ πέρα ενώ γνωρίζουν όλοι
αυτές τις διαδικασίες πολλές φορές υποκύπτουµε όλοι, µηδ' εµού
εξαιρουµένου, στον πειρασµό κάποιας καλολογίας, κάποιας
εντύπωσης. Αυτό είναι λάθος.
Λέµε "απαράδεκτο", γράφεται στα Πρακτικά "απαράδεκτο", διαβάζει
ο κόσµος αύριο ότι είπε ο κύριος Βουλευτής τάδε "απαράδεκτο" ή
είπε ο κύριος Πρόεδρος εκείνο κλπ. Ας γίνουµε, λοιπόν, πιο
ουσιαστικοί και πιο αποτελεσµατικοί.
Ορίστε, κύριε Κανταρτζή, έχετε το λόγο.
ΑΧΙΛΛΕΥΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, εγώ δεν θα µπω τώρα
στη σύγκριση του τι γινόταν στο παρελθόν, γιατί το τι γινόταν στο
παρελθόν δεν µπορεί να αποτελεί άλλοθι, γι' αυτό γίνεται σήµερα να
έρχονται, σε ένα νοµοσχέδιο στο οποίο έχει εξαντληθεί η συζήτηση
και έχουµε µπει στη συζήτηση των τροπολογιών, τελευταία στιγµή
τρεις σηµαντικές τροπολογίες.
Θεωρούµε ότι αυτό το γεγονός είναι απαράδεκτο. 'Αλλη πιο επιεική
έκφραση δεν µπορούµε να βρούµε. Κατά συνέπεια, πρέπει να
αποσυρθούν ...
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριε συνάδελφε,
απαράδεκτο είναι κάτι, το οποίο δεν µπορεί κανείς να δεχθεί.
ΑΧΙΛΛΕΥΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ: Πολιτικά απαράδεκτο.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Λοιπόν, όταν το
Σύνταγµα και ο Κανονισµός της Βουλής λένε ότι αυτό είναι
παραδεκτό, οφείλετε να το σεβαστείτε. 'Αλλως µένει στο κενό και
αιωρείται ο χαρακτηρισµός περί απαραδέκτου.
ΑΧΙΛΛΕΥΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ: Με την πολιτική έννοια του όρου
µιλάµε, κύριε Πρόεδρε. Λέµε συνεπώς ότι δεν µπορεί να
αιφνιδιάζεται η Βουλή την τελευταία στιγµή µε τέτοιες τροπολογίες.
Πρέπει συνεπώς η Κυβέρνηση να τις αποσύρει και να τις καταθέσει
σε ένα άλλο νοµοσχέδιο, για να µπορεί να γίνει και ουσιαστική
συζήτηση.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Μάλιστα. Λοιπόν, η ώρα
είναι 20.00' και νοµίζω ότι µπορούµε να κάνουµε και ουσιαστική
συζήτηση.
Ο κ. Αποστόλου έχει το λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, εγώ δεν θα σταθώ
στο απαράδεκτο. Θα σταθώ, στο λίγο διάστηµα που υπηρετώ εδώ,
στις απόψεις που έχετε εκφράσει εσείς επανειληµµένα και έχετε
παρατηρήσει την Κυβέρνηση να µη φέρνει τροπολογίες την
τελευταία στιγµή.
Επιπλέον, υπάρχει και η δέσµευση του κυρίου Υπουργού κατά τη
συζήτηση στην επιτροπή, ότι τροπολογίες θα έφερνε µέχρι τη
στιγµή που συζητούσαµε τα άρθρα στην επιτροπή. Γι' αυτό και οι
τροπολογίες που συζητήσαµε στην επιτροπή, ενσωµατώθηκαν σε
άρθρα στο συγκεκριµένο νοµοσχέδιο.
'Αρα λοιπόν, υπάρχει και αυτή η πλευρά, που τουλάχιστον θα
πρέπει να ληφθεί υπόψη.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Πάντως, όταν

αποφασίζουµε στη ∆ιάσκεψη για τον αριθµό των συνεδριάσεων,
πάντοτε επιφυλάσσουµε στον Υπουργό το δικαίωµα να φέρει
τροπολογίες. Αλίµονο εάν περιοριζόµασταν µόνο στη ∆ιαρκή
Επιτροπή, γιατί τότε θα είχαµε πρόβληµα στο να νοµοθετήσουµε.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Το είπα, γιατί υπάρχει δέσµευση.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριοι συνάδελφοι, ας
προχωρήσουµε. Αν βέβαια ήταν αυτές οι διατάξεις υπόψη σας πιο
νωρίς, τόσο το καλύτερο. Αλλά αφού το νοµοσχέδιο δεν ψηφίστηκε
χθες, είχε η Κυβέρνηση την ηµέρα αυτή στη διάθεσή της. Εφόσον
µας έρχονται ζητήµατα, όπως ένα που αφορά την αύξηση των
συντάξεων του ΝΑΤ, θα πούµε την αποψή µας. Γιατί να µην έρθει
το θέµα; ∆εν το καταλαβαίνω. Υπάρχει και το θέµα για αυξήσεις των
δηµοσίων υπαλλήλων.
Και υπάρχει και αυτή η ρύθµιση, η οποία γίνεται για τους
εφηµεριδοπώλες, οι οποίοι πράγµατι, ενώ δεν είχαν ποτέ
υποχρέωση να τηρούν βιβλία, προεβλέφθη ότι για ένα χρόνο θα
τηρήσουν. 'Ηρθη αυτή η πρόβλεψη και οι φορολογικές αρχές
επιβάλλουν πρόστιµα κλπ. Γιατί να µην το δει η Βουλή αυτό το
θέµα; 'Εχουµε κανένα πρόβληµα σ' αυτό; Αν δεν συµφωνούµε, θα
πούµε να αποσυρθεί.
Α∆ΑΜ ΡΕΓΚΟΥΖΑΣ: Είναι θέµα αυξήσεων, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο κύριος Υπουργός έχει
το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Επειδή συζητιούνται ορισµένα θέµατα σχετικά µε τη συµβατότητα
των διατάξεων, είπε πάρα πολύ ορθώς ο κύριος Πρόεδρος της
Βουλής ότι άπτονται κατευθείαν συνταξιοδοτικών θεµάτων. Πού
είναι το φυσικότερο πλαίσιο για µία τέτοια διάταξη, η οποία αυξάνει
τους µισθούς και κατ' επέκταση αυτοµάτως και τις συντάξεις των
δηµοσίων υπαλλήλων, παρά σε ένα συνταξιοδοτικό νοµοσχέδιο;
Και οµοίως ισχύει για τις συντάξεις του ΝΑΤ.
Βεβαίως, θα µπορούσαµε να το φέρουµε σ' ένα νοµοσχέδιο
αργότερα. Οι διαπραγµατεύσεις µε την Α∆Ε∆Υ τελείωσαν πριν από
λίγες µέρες, πριν από τρεις, τέσσερις µέρες και γι' αυτόν το λόγο
δεν είχε έρθει νωρίτερα η τροπολογία. Θα µπορούσαµε να
καθυστερήσουµε. Αλλά αυτό θα αργήσει, θα καθυστερήσει και την
καταβολή των αυξήσεων, οι οποίες ισχύουν από την 1η του έτους.
'Οσοι, λοιπόν, ενδιαφέρονται να πάρουν οι άµεσα ενδιαφερόµενοι
και οι δικαιούχοι τις αυξήσεις αυτές, οι οποίες προβλέπονται,
νοµίζω ότι θα ευχαριστηθούν, που βλέπουν ότι επιταχύνουµε την
ψήφισή τους.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριε Υπουργέ, για να
εκφράσω όλους, όλοι ενδιαφερόµεθα να πάρουν τις αυξήσεις τους
και οι δηµόσιοι υπάλληλοι και το ΝΑΤ κλπ. Απλώς θα θέλαµε να
είχαµε περισσότερο χρόνο. Εν πάση περιπτώσει...
ΣΑΒΒΑΣ ΤΣΙΤΟΥΡΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ας µη συνεχίζουµε, κύριε
Τσιτουρίδη.
ΣΑΒΒΑΣ ΤΣΙΤΟΥΡΙ∆ΗΣ: Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ορίστε, κύριε
Τσιτουρίδη, έχετε το λόγο για µισό λεπτό.
ΣΑΒΒΑΣ ΤΣΙΤΟΥΡΙ∆ΗΣ: Επειδή µπήκαµε σε θέµατα ουσίας και
εντυπώσεων, είπατε και εσείς ο ίδιος αν συµφωνούµε ή
διαφωνούµε...
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): ∆εν αµφιβάλλω ότι
συµφωνούµε.
ΣΑΒΒΑΣ ΤΣΙΤΟΥΡΙ∆ΗΣ: Το θέµα µας δεν είναι αν συµφωνούµε ή
διαφωνούµε στο να πάρουν αυξήσεις οι δηµόσιοι υπάλληλοι.
Προφανώς συµφωνούµε. Η εισοδηµατική πολιτική ανακοινώθηκε
πριν από δύο µήνες περίπου. Η Κυβέρνηση αποφάσισε και έκλεισε
το διάλογο πριν από αρκετές ηµέρες.
Εµείς καταγγέλλουµε και επισηµαίνουµε ότι στις 18.30' σήµερα
κατατίθενται τρεις τροπολογίες και επειδή όλοι νοιαζόµαστε για το
πώς θα λειτουργούµε εδώ, τι άποψη να εκφράσουµε επί κειµένων
τα οποία µόλις τώρα ήρθαν στα έδρανά µας; Αυτό καταγγέλλουµε
και αυτό επισηµαίνουµε.
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ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Και που δεν είναι
συνταξιοδοτικές.
ΣΑΒΒΑΣ ΤΣΙΤΟΥΡΙ∆ΗΣ: Θα σας παρακαλούσαµε,λοιπόν, επειδή
προφανώς δεν προλάβαµε να τις διαβάσουµε, να µην µπούµε σε
θέµατα εντυπώσεων, αν η Νέα ∆ηµοκρατία συµφωνεί ή διαφωνεί µε
τις αυξήσεις των δηµοσίων υπαλλήλων ή των συνταξιούχων. ∆εν
είναι αυτό το ζήτηµα.
Εµείς διαφωνούµε µε το να είµαστε αναγκασµένοι σε αυτήν τη
Βουλή να συζητούµε επί κειµένων, τα οποία δεν έχουµε προλάβει
να διαβάσουµε. Πώς να εκφράσουµε άποψη;
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Να διακόψουµε για λίγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Εν πάση περιπτώσει,
είναι ολόκληρη συνεδρίαση µπροστά µας. Η συνεδρίαση µπορεί να
παραταθεί και µπορώ να προτείνω µετά το τέλος των τροπολογιών
αυτών, να δοθεί ο χρόνος µιας-δύο ωρών και για τις άλλες
τροπολογίες.
Αλίµονο εάν τα κόµµατα και εµείς τα µέλη εδώ του Κοινοβουλίου
απόψεις για την εισοδηµατική πολιτική της Κυβερνήσεως, θα τις
διαµορφώσουµε σήµερα. Τις έχουµε. Αφού µάλιστα, όπως λέει και
ο κ. Τσιτουρίδης, προ διµήνου εξηγγέλθη αυτή η πολιτική, έχουµε
άποψη.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Να µην ξέρουµε τι ψηφίζουµε,
κύριε Πρόεδρε;
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Βέβαια καλό θα ήταν η
σχετική ρύθµιση να ερχόταν νωρίτερα.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: ∆ηλαδή, την τελευταία ώρα ο
Πρόεδρος της Βουλής αυτό προτείνει;
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): 'Οχι, κύριε Πρόεδρε.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Να διακόψουµε για λίγο, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): 'Οχι, κύριε Ιντζέ. Τι να
διακόψουµε; Μετά θα διαµαρτύρεσαι ότι πρέπει να πάρεις το
νυχτερινό αεροπλάνο για τη Θεσσαλονίκη.
Λοιπόν, µπαίνουµε στις τρεις πρώτες τροπολογίες και θα
συνεχίσουµε µετά.
Ο κ. Αδαµόπουλος έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ Α∆ΑΜΟΠΟΥΛΟΣ: Εγώ όσον αφορά την προηγηθείσα
συζήτηση έχω να κάνω ένα σχόλιο µόνο.
Θα δείτε στην πορεία ότι η ίδια η πολιτική του Κοινοβουλίου θα
αποδείξει ότι οι τροπολογίες αυτές είναι γνωστές σε µας και δεν
θέλουν περαιτέρω ερµηνεία. Αυτό θα αποδειχθεί και από τον
αριθµό των συµµετοχών στη συζήτηση.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ελάτε, λοιπόν, στις
τροπολογίες.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ Α∆ΑΜΟΠΟΥΛΟΣ: Πριν αναφερθώ σε αυτές τις
τροπολογίες, κύριε Υφυπουργέ, ήθελα να πω ότι από τις
τροπολογίες των Βουλευτών υπάρχει µία, η οποία, αν θέλετε,
συνταξιοδοτικά δεν στέκει µε αυτά τα οποία εσείς φέρνετε, αλλά θα
πρέπει τουλάχιστον να συζητηθεί για να εξετασθεί το θέµα των
προέδρων εκείνων των κοινοτήτων που συνενώθηκαν σε δήµους
µετά την εφαρµογή των νόµων 1416/84 και 1622/86, διότι ακριβώς
υπάρχουν άλλα µέτρα και άλλα σταθµά σε σχέση µε εκείνους που
δεν είχαν συµβάλει στις συνενώσεις. Απλά για συζήτηση ...
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριε Αδαµόπουλε, µε
συγχωρείτε. ∆εν έρχεστε στις τροπολογίες αυτές που είναι προς
συζήτηση ...
ΓΕΩΡΓΙΟΣ Α∆ΑΜΟΠΟΥΛΟΣ: Ναι, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): ... και εν συνεχεία, αφού
τελειώσουµε, να αναφερθείτε σε αυτές, διότι τώρα ετέθησαν προς
συζήτηση από τον κ.Αποστολίδη οι τρεις κυβερνητικές τροπολογίες.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ Α∆ΑΜΟΠΟΥΛΟΣ: Ναι, αλλά εγώ σαν εισηγητής του
κόµµατός µου πρώτη φορά παίρνω το λόγο επί του γενικότερου
θέµατος όσον αφορά τις τροπολογίες ή οτιδήποτε άλλο.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): ∆εν κατάλαβα. ∆εν θα
µιλήσετε για τις τροπολογίες αυτές;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ Α∆ΑΜΟΠΟΥΛΟΣ: Λέω ότι πρώτη φορά παίρνω το
λόγο και εξαυτού δικαιολογούµαι να πω και για τις τροπολογίες των

Βουλευτών, που εξήγησε προηγουµένως ο κύριος Υπουργός ότι
υπάρχουν κάποιοι περιορισµοί ...
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κατάλαβα. Ορίστε,
ολοκληρώστε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ Α∆ΑΜΟΠΟΥΛΟΣ: Γι' αυτό ακριβώς είπα ότι η
συγκεκριµένη τροπολογία, επειδή αφορά µεγάλο αριθµό προέδρων
κοινοτήτων που συµµετείχαν στις συνενώσεις, βάσει των διατάξεων
που προανέφερα και επειδή υπάρχει σύγχυση έξω, απλά να
συζητηθεί κατά τη σηµερινή συνεδρίαση, έτσι ώστε να ξεκαθαρίσει
το τοπίο. Αυτό είπα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Μάλιστα.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ Α∆ΑΜΟΠΟΥΛΟΣ: 'Ερχοµαι στις τροπολογίες, τις
οποίες τώρα θα συζητήσουµε.
Πρώτη είναι η µε γενικό αριθµό 2474 και ειδικό 793. Αυτή η
τροπολογία αφορά την αύξηση του αριθµού των καταστάσεων
επιβιβάσεως που δίνονται στον Υπουργό Εθνικής 'Αµυνας. Νοµίζω
ότι αυτό επιβάλλεται να γίνει. Μάλιστα είναι µία ρύθµιση, η οποία
απ' ό,τι φαίνεται θα έχει µία επιβάρυνση από τριάµισι εκατοµµύρια
(3.500.000) έως πεντέµισι εκατοµµύρια δραχµές (5.500.000). Αυτό
διαβαθµίζεται βεβαίως ανάλογα µε τη χρήση του µεταφορικού
µέσου που θα χρησιµοποιούν οι οπλίτες. Είναι θέµα που αφορά
τους οπλίτες µας. Είναι θέµα, το οποίο επανέφερε η Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ και νοµίζω ότι είναι µία τροπολογία για την οποία κανένας
δεν θα έχει αντίρρηση.
Προχωρώ στην αµέσως επόµενη τροπολογία µε γενικό αριθµό
2475 και ειδικό 794. Είναι νοµίζω µία διευθετική, θα την ονόµαζα,
τροπολογία του ίδιου του Υπουργείου Οικονοµικών, που θέλει να
εγγράφονται πιστώσεις στον προϋπολογισµό µε ισόποση µείωση
άλλων πιστώσεων του ίδιου προϋπολογισµού. Αναφέρει εδώ
κάποιες δεσµεύσεις. Οι πιστώσεις βεβαίως αυτές αφορούν
αποδοχές προσωπικού, συντάξεις, ενοίκια, αντίτιµα, κοινοτικά
προγράµµατα, επιδοτήσεις, επιχορηγήσεις.
Εδώ βεβαίως πάλι υπάρχουν περιορισµοί και λέει ότι δεν είναι
δεκτικές αυξοµειώσεων από τους διατάκτες παρά µόνο µε
αποφάσεις του Υπουργού Οικονοµικών. Θέλει εδώ το Υπουργείο
Οικονοµικών να διασφαλίσει ακόµα περισσότερο τις περιπτώσεις
εκείνες που οι διατάκτες από µόνοι τους αποφάσιζαν αυτές τις
αυξοµειώσεις.
Και λέει ότι µε απόφαση του Υπουργού Οικονοµικών µπορεί να
ορίζονται και άλλες πιστώσεις ως µη δεκτικές αυξήσεων ή
µειώσεων από τους διατάκτες. Πραγµατικά αυτό είναι σωστό όπως
φάνηκε µέσα από την πρακτική και από την ίδια τη ζωή. 'Ετσι σε
εκείνες τις περιπτώσεις που αποδεικνύεται ότι οι διατάκτες έχουν
αυτήν τη µεγάλη δυνατότητα και τα συµφέροντα του δηµοσίου
βλάπτονται, ο Υπουργός Οικονοµικών µπορεί µε νέες αποφάσεις
να βάζει ασφαλιστικές δικλείδες.
Θεωρώ ότι και αυτή η τροπολογία εξυπηρετεί τα συµφέροντα του
δηµοσίου, γι'αυτό ακριβώς έρχεται και βάζει αυτές τις ασφαλιστικές
δικλείδες ο Υπουργός Οικονοµικών.
Πάµε στην τελευταία τροπολογία της πρώτης ενότητος, όπως
είπαµε, µε γενικό αριθµό 2476 και ειδικό 795. Η τροπολογία αυτή,
κύριοι συνάδελφοι, αναφέρεται σε ένα νόµο του 1998 που
ψηφίσαµε. Μάλιστα, τότε είχαµε συστήσει το νοµικό πρόσωπο
δηµοσίου δικαίου µε την επωνυµία "Οργανισµός ∆ιαχείρισης
∆ηµοσίου Χρέους" και στο άρθρο 4 προβλέπαµε τον τρόπο
επιλογής του γενικού διευθυντή και του αναπληρωτή γενικού
διευθυντή. Βεβαίως, δεν είναι σωστό να νοµοθετούµε κάθε τόσο
µέσα σε ένα χρόνο και να µην έχουµε προβλέψει σωστά. Εγώ αυτό
δεν το αποδέχοµαι. Η Βουλή πρέπει να νοµοθετεί και να έχει
µακρόπνοη διάρκεια η νοµοθέτησή της.
'Ερχεται  σήµερα,  λοιπόν,  η  Κυβέρνηση  να  διορθώσει  και  να
πει  ότι  έτσι  όπως  ήταν  η  διάταξη  του  1998  στο  άρθρο  4  δεν
ήταν  σαφής  ο  τρόπος  επιλογής  του  γενικού  διευθυντή  του
Οργανισµού  ∆ιαχείρισης  ∆ηµοσίου  Χρέους  και  του  αναπληρωτή
γενικού  διευθυντή.  Σήµερα  ακριβώς  λέει  τον  τρόπο  επιλογής.
Θεωρεί  ότι  ο  γενικός  διευθυντής  και  ο  αναπληρωτής  γενικός
διευθυντής  επιλέγονται  από  τον  Υπουργό  Οικονοµικών  µεταξύ
προσώπων  µεγάλης  εµπειρίας  σε  θέµατα  χρηµαταγορών  µε
αποδεδειγµένη  προϋπηρεσία  σ'αυτήν  τη  θέση  στην  Ελλάδα  ή
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στο εξωτερικό. Επίσης, προσδιορίζει εδώ τον τρόπο της σύµβασης
εργασίας. Λέει ότι αυτοί προσλαµβάνονται µε σύµβαση εργασίας
ιδιωτικού δικαίου τετραετούς διάρκειας που ανανεώνεται. Αυτό είναι
σωστό να γίνει διότι αυτό είναι νοµικό πρόσωπο δηµοσίου δικαίου,
όπως είπαµε προηγουµένως που το κάναµε µε το ν. 2628/1998.
Επίσης, αναφέρεται ότι οι αποδοχές αυτού ορίζονται βάσει του
νόµου.
Νοµίζω ότι πρέπει να δώσουµε αυτά στην Κυβέρνηση, να καλύψει
τη θέση του γενικού ή αναπληρωτή γενικού διευθυντή σε έναν τόσο
σηµαντικό οργανισµό που έχουν προχωρήσει µε το ν.2628/1998
του Οργανισµού ∆ιαχείρισης ∆ηµοσίου Χρέους. Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο κ. Ρεγκούζας έχει το
λόγο.
Α∆ΑΜ ΡΕΓΚΟΥΖΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα τονίσω για µία ακόµη
φορά ότι εµείς διαφωνούµε µε αυτήν τη διαδικασία που
νοµοθετούµε µε τις τροπολογίες και φυσικά διαφωνούµε και µε την
εξαίρεση που γίνεται σε σχέση µε τους συναδέλφους για
λογαριασµό της Κυβέρνησης. Γιατί η Κυβέρνηση έχει το προνόµοιο
να συζητάει τις τροπολογίες και οι συνάδελφοι όχι; Πολύ φοβάµαι
ότι σε λίγο ο κύριος Υπουργός µπορεί να µας πει, δεν τις
δεχόµαστε. 'Ηδη το είπε ακροθιγώς. Στην αρχή της οµιλίας του είπε
ότι αφορούν το ουσιαστικό µέρος του νοµοσχεδίου και εποµένως
δεν µπορούµε να δεχθούµε τέτοια συζήτηση.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Αν µου επιτρέπετε -και
θα κρατήσω το χρόνο σας- το θέµα που προφανώς έθεσε ο
Υπουργός είναι ότι ως συνταξιοδοτικές διατάξεις και διατάξεις που
επιφέρουν οικονοµική επιβάρυνση δεν µπορούν να προέλθουν από
τη Βουλή. 'Οχι διότι τελείωσε η συζήτηση του νοµοσχεδίου.
Α∆ΑΜ ΡΕΓΚΟΥΖΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, όταν είναι εµπρόθεσµες οι
τροπολογίες, περί αυτού πρόκειται.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κοιτάξτε, προφανώς σε
ένα τέτοιο νοµοσχέδιο όλες συνεπάγονται δαπάνη, αυτή είναι η
διάταξη του Συντάγµατος.
Α∆ΑΜ ΡΕΓΚΟΥΖΑΣ: Σύµφωνοι.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Εποµένως, δεν είναι του
Υπουργού ή του Προέδρου ή υµών η ευχέρεια να γίνεται...
Α∆ΑΜ ΡΕΓΚΟΥΖΑΣ: Το εµπρόθεσµο των τροπολογιών όµως δίνει
τη δυνατότητα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Να αλλάξουµε τώρα µε
την τροποποίηση που θα κάνουµε του Συντάγµατος και αυτά τα
ζητήµατα.
Α∆ΑΜ ΡΕΓΚΟΥΖΑΣ: 'Οχι, δεν είπα εγώ κάτι τέτοιο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ Α∆ΑΜΟΠΟΥΛΟΣ: Το συζητήσαµε πέντε φορές, παρά
ταύτα επιµένω.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ορίστε, κύριε Ρεγκούζα,
συνεχίστε.
Α∆ΑΜ ΡΕΓΚΟΥΖΑΣ: Εν πάση περιπτώσει, να µπω επί της ουσίας.
Για τις τροπολογίες αυτές που φέρνει η Κυβέρνηση, δεν θα
µπορούσε να διαφωνήσει κανείς. Παραδείγµατος χάρη για την
πρώτη τροπολογία, την 2474, δεν θα µπορούσε να διαφωνήσει
κανείς, του Υπουργείου Εθνικής Αµύνης εννοώ, αλλά πραγµατικά
απορώ γιατί η Κυβέρνηση συνεχίζει να νοµοθετεί µε τέτοια
προχειρότητα. Υπήρξαν νοµοσχέδια, µπορούσε να κάνει τη
ρύθµιση. Εµείς επί της ουσίας δεν έχουµε αντίρρηση, έχουµε όµως
αντίρρηση µε τον τρόπο που έρχονται αυτές οι τροπολογίες.
Στη δεύτερη τροπολογία, την 2475 µε ειδικό αριθµό 794. Γνωρίζω
τα προβλήµατα που δηµιουργούνται πραγµατικά στην πληρωµή
αυτών των δαπανών και την ασάφεια που υπάρχει στο νόµο
σχετικά µε την απόφαση του Υπουργού που µπορεί να µεταφέρει
τις πιστώσεις. ∆εν θα δυσκολέψουµε την Κυβέρνηση εµείς σε αυτό
το σηµείο, αλλά θα ήθελα να τονίσω επ'ευκαιρία ότι όταν συζητούµε
τον προϋπολογισµό και προϋπολογίζουµε σ'αυτούς τους κωδικούς,
θα πρέπει να είµαστε τουλάχιστον πιο προσεκτικοί, µε τον
επιεικέστερο χαρακτηρισµό, για να µη φθάνουµε στο σηµείο να

χρειαζόµαστε µεταφορές πιστώσεων από τον έναν κωδικό στον
άλλον, τουλάχιστον σε αυτές τις περιπτώσεις που προβλέπει εδώ η
σχετική τροπολογία.
Στην τρίτη τροπολογία, την µε γενικό αριθµό 2476 και ειδικό 795.
Εδώ, κύριε Πρόεδρε, πραγµατικά θέλω να καταγγείλω την
Κυβέρνηση για τον τρόπο που νοµοθετούµε. Το αντιµετωπίσαµε
κατά τη διαδικασία της συζήτησης του νοµοσχεδίου µε τις διατάξεις
που µας έφερε πάλι µε µορφή τροπολογίας µέσω και του
Υπουργείου Υγείας για τον ορισµό των προέδρων των νοσοκοµείων
για τις ασάφειες που υπάρχουν στον προσδιορισµό των αποδοχών
τους και για το χρόνο που ουσιαστικά δεσµεύει η ρύθµιση αυτή µια
επόµενη κυβέρνηση να ασκήσει κυβερνητικό έργο στα νοσοκοµεία.
'Ερχεται τώρα ο κύριος Υπουργός µε την τροπολογία αυτή, για να
παρέµβει στον τρόπο διορισµού του γενικού διευθυντή και του
αναπληρωτή γενικού διευθυντή στον Οργανισµό ∆ηµοσίου Χρέους
και το κάνει, γιατί στην παράγραφο 1 του άρθρου 4 του ν.2628/98,
περί συστάσεως νοµικού προσώπου δηµοσίου δικαίου, µε την
επωνυµία "Οργανισµός ∆ιαχείρισης ∆ηµοσίου Χρέους", αναφέρεται
ότι η αποζηµίωση του γενικού διευθυντή και του αναπληρωτή
γενικού διευθυντή του Ο∆∆ΗΧ, που προσλαµβάνονται µε τετραετή
θητεία, καθορίζεται µε την απόφαση του Υπουργού Οικονοµικών, µε
την οποία απόφαση θα γίνεται και ο διορισµός των δύο ανωτέρω
στελεχών.
Επειδή όµως µε την απόφαση αυτή του κυρίου Υπουργού, η θητεία
των ανωτέρω στελεχών του Ο∆∆ΗΧ αναφερόταν σε σχέση
εργασίας δηµοσίου δικαίου και ως εκ τούτου υπήρχε περιορισµός
ως προς το ύψος και το είδος των καθοριζοµένων αµοιβών, για το
λόγο αυτό συνέτρεξε η ανάγκη να κατατεθεί η παρούσα
τροπολογία, η οποία σηµειωτέον έχει αναδροµική ισχύ από τον
Ιούλιο του 1998, ενώ η Κυβέρνηση σ' αυτό το νοµοσχέδιο αρνήθηκε
επιµόνως την αναδροµική ισχύ νοµοθετικών διατάξεων εννόµων
αποτελεσµάτων για συνταξιούχους του δηµοσίου.
Και επίσης, θα ήθελα να σας πω, κύριε Πρόεδρε, ότι ενώ
παραδείγµατος χάρη σε περιπτώσεις του νοµοσχεδίου, όπως ήταν
οι αναπληρωτές γενικοί διευθυντές, που θα µπορούσε να γίνει
ρύθµιση, το δηµοσιονοµικό κόστος ήταν πενήντα εκατοµµύρια
(50.000.000) δραχµές το χρόνο, στην προκειµένη περίπτωση
µιλάµε για µία επιβάρυνση του ελληνικού δηµοσίου κατά
πεντακόσια εκατοµµύρια (500.000.000) δραχµές και µάλιστα χωρίς
τη γνωµάτευση ουσιαστικά του Γενικού Λογιστηρίου και χωρίς τη
γνωµάτευση της αρµόδιας επιστηµονικής επιτροπής.
Με τη ρύθµιση, λοιπόν, αυτή, οι πληροφορίες λένε ότι τα στελέχη
έχουν προεπιλεγεί, οι αποδοχές τους περίπου πρόκειται να
καθοριστούν στο ύψος των πέντε εκατοµµυρίων (5.000.000)
δραχµών µηνιαίως και θα ήθελα να πω ότι η Βουλή δεν µπορεί να
νοµοθετεί µε αυτόν τον τρόπο. Θα πρέπει έστω να µην καθορίζει το
ύψος των αποδοχών, αλλά να καθορίζει αρχές που θα
προσδιορίζονται αυτές οι αποδοχές. Κι εγώ θα έλεγα, για να µην
αδικούµε και τους εαυτούς µας, να καθοριστεί ως βάση
υπολογισµού η µηνιαία αποζηµίωση των Βουλευτών µε
προσαύξηση ή µείωση, αλλά όχι όµως µε τον αυθαίρετο τρόπο,
που θέλει να πάρει την εξουσιοδότηση ο κύριος Υπουργός, για να
καθορίζει αυτό το ύψος των αποδοχών. Γιατί οι δύο άνθρωποι αυτοί
µε πέντε εκατοµµύρια (5.000.000) δραχµές, που λένε οι
πληροφορίες ότι πρόκειται να προσληφθούν και µάλιστα
ενδεχοµένως ο ένας εκ των δύο να προέρχεται από τη ∆ηµόσια
∆ιοίκηση, και βεβαίως τίθεται θέµα εάν υπάρχει αυτό το δικαίωµα
στην Κυβέρνηση να παύσει ένα δηµόσιο υπάλληλο ή να ακυρώσει
τις αποδοχές του εν ενεργεία υπαλλήλου και να του δώσει
αποδοχές βάσει αυτής της αύµβασης ιδιωτικού δικαίου, που µας
φέρνει εδώ ο κύριος Υπουργός και ζητά την εξουσιοδότηση.
Εγώ καταγγέλλω αυτήν την πρακτική της Κυβέρνησης, που είναι
αποστεωµένη αρχών κατ' αρχήν, δεν έχει καµία λογική, δεν
υπηρετεί το δηµόσιο συµφέρον, δεν συµβάλλει στο συµµάζεµα των
οικονοµικών και φυσικά δεν υπηρετεί την πορεία προς την ΟΝΕ και
ταυτόχρονα δηµιουργεί ανισότητες µεταξύ πολιτών, όπως είπα
προηγούµενα, που αντιµετωπίσαµε κατά στη συζήτηση στα άρθρα
σ' αυτό εδώ το νοµοσχέδιο.
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Εµείς δεν πρόκειται να συµβάλουµε σε µια τέτοια ρύθµιση, που
ουσιαστικά αυθαιρετεί εις βάρος του ελληνικού λαού.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο κ. Κανταρτζής έχει το
λόγο.
ΑΧΙΛΛΕΥΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ: Θα ξεκινήσω µε την τροπολογία, που
έχει γενικό αριθµό 2474 και ειδικό 793 και αναφέρεται στη
µετακίνηση των στρατευµένων.
Είναι γνωστό από παλιότερες συζητήσεις, που έχουν γίνει και στη
Βουλή, ότι ο αρµόδιος Υπουργός είχε υποσχεθεί να καθιερώσει τη
δωρεάν µετακίνηση των στρατευµένων. Αντί για καθιέρωση της
δωρεάν µετακίνησης, τώρα έχουµε µία ρύθµιση, η οποία δίνει τη
δυνατότητα, χωρίς να δηµιουργεί και την ανάλογη υποχρέωση και
στον Υπουργό, να αυξήσει αυτές τις δωρεάν µετακινήσεις µέχρι το
πολύ οκτώ τον αριθµό. Τι σηµαίνει αυτό; Σηµαίνει ότι ουσιαστικά
είναι µία ρύθµιση κοροϊδία, αν πάρουµε υπόψη µας ότι µετά τις
τελευταίες αποφάσεις, οι στρατιώτες είναι υποχρεωµένοι να
υπηρετούν για τουλάχιστον εννέα µήνες σε παραµεθόριες περιοχές.
Αν πάρουµε υπόψη µας ότι κάθε δύο µήνες δικαιούνται άδεια,
δηλαδή οκτώ µετακινήσεις λόγω αδειών, αντιλαµβάνεσθε ότι οι κατ'
ανώτατο όριο οκτώ δωρεάν µετακινήσεις, οι οποίες προβλέπονται
µε αυτήν την τροπολογία, δεν αρκούν ούτε για τις άδειες, τις οποίες
δικαιούνται, όταν υπηρετούν σε παραµεθόριο περιοχή, πολύ δε
µάλιστα περισσότερο για τις άδειες που δικαιούνται το υπόλοιπο
διάστηµα, αλλά και για τις µετακινήσεις λόγω υπηρεσιακών
αναγκών.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Γ'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΛΟΥΚΑΣ ΑΠΟΣΤΟΛΙ∆ΗΣ)
Πρέπει συνεπώς, αν η Κυβέρνηση θέλει να µείνει πιστή σ'αυτό που
είπε και δεδοµένου ότι οι στρατευµένοι σήµερα νέοι, οι οποίοι
υπηρετούν την πατρίδα µας παίρνουν αυτό το πενιχρό ποσό των
ενιακοσίων ογδόντα (980) δραχµών, να γενικεύσει και να
καθιερώσει τη δωρεάν µετακίνηση για τις άδειες, αλλά και για τις
άλλες υπηρεσιακές µετακινήσεις τους. Αν θα είναι µε πλοίο ή µε
αεροπλάνο ή µε τρένο, αυτό εξαρτάται από το πού υπηρετεί ο
φαντάρος, πού θα πάει µε την άδειά του, τι µεταφορικά µέσα
προσφέρονται για τον προορισµό του και πόσες µέρες οδοιπορικά
δικαιούται.
Εµείς, συνεπώς, δεν µπορούµε να ψηφίσουµε αυτήν τη ρύθµιση ως
έχει, διότι είναι απλή κοροϊδία.
∆εύτερον, έρχοµαι τώρα στην τροπολογία µε γενικό αριθµό 2476
και ειδικό 795 που αφορά το διορισµό του γενικού διευθυντή και του
αναπληρωτού γενικού διευθυντή στον Οργανισµό ∆ιαχείρισης
∆ηµοσίου Χρέους. Είναι γνωστό ότι το ΚΚΕ είχε καταψηφίσει το
νόµο 2628/98 που προέβλεπε τη σύσταση αυτού του οργανισµού.
Καταψηφίζουµε, λοιπόν, και αυτήν τη διάταξη αλλά και για τον
επιπλέον λόγο ότι µε την τροπολογία αυτή προβλέπεται εν λευκώ,
χωρίς κανένα περιορισµό ο καθορισµός των αµοιβών του γενικού
διευθυντή και του αναπληρωτή γενικού διευθυντή. ∆εν µπορούµε
λοιπόν, να ψηφίσουµε µια τέτοια διάταξη.
Θα ήθελα, κύριε Πρόεδρε, να διευκρινήσετε αν στην ενότητα αυτήν
των τροπολογιών, συζητάµε και µια ακόµα υπουργική τροπολογία,
για την οποία δεν έγινε λόγος προηγουµένως και αφορά την
υπεραξία των µετοχών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): ∆εν τη συζητάµε. Αυτή
είναι η τέταρτη.
ΑΧΙΛΛΕΥΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ: Εµείς, λοιπόν, καταψηφίζουµε και τις
δυο αυτές τροπολογίες που ανέφερα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Αποστόλου έχει το
λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Πρώτα απ'όλα, αρχίζω από την
τροπολογία που αφορά τις καταστάσεις επιβιβάσεως των οπλιτών
των Ενόπλων ∆υνάµεων. Συµφωνούµε γιατί γίνεται µια βελτίωση,
αλλά θα µπορούσε το θέµα αυτό να αντιµετωπιστεί συνολικά,
δεδοµένου ότι υπάρχει και υποχρεωτική θητεία των εννέα µηνών σε
αποµακρυσµένες περιοχές. Καταλαβαίνετε, λοιπόν, ότι το να
τρέχουν οι στρατιώτες µας παίρνοντας µια άδεια τριών-τεσσάρων
ηµερών, να µπαίνουν σε µια κατάσταση αν θα υπάρξει θέση ή όχι,
είναι ένα πρόβληµα. Εξάλλου, είναι τόσο µεγάλος ο

προϋπολογισµός του Υπουργείου Εθνικής 'Αµυνας που δεν θα είχε
τόση επιβάρυνση, όσον αφορά το πρόγραµµά του.
Επαναλαµβάνω ότι είναι θετικό, αλλά θα µπορούσε να λύσει
οριστικά το συγκεκριµένο πρόβληµα.
'Ερχοµαι τώρα στη δεύτερη τροπολογία µε αριθµό 2475 που
αναφέρεται στη µεταφορά των πιστώσεων. Είναι τεχνικής φύσεως
το θέµα, αλλά φοβόµαστε και την προσπάθεια ωραιοποίησης των
στοιχείων που µπορεί να επιχειρηθεί µε τις συγκεκριµένες
δυνατότητες. Απλά επιφυλασσόµαστε για τη συγκεκριµένη
περίπτωση.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Αφήστε την καχυποψία επιτέλους.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: 'Ερχοµαι τώρα στην τρίτη περίπτωση
που είναι η τροπολογία 2476 και αναφέρεται στην επιλογή του
γενικού διευθυντή και του αναπληρωτή γενικού διευθυντή του
Οργανισµού ∆ηµόσιου Χρέους, επαναλαµβάνοντας και πάλι ότι και
αυτή η περίπτωση είναι χαρακτηριστικό δείγµα της προχειρότητας
µε την οποία νοµοθετεί η Κυβέρνηση. 'Οταν έρχεται η ώρα
εφαρµογής των νοµοσχεδίων, αµέσως τρέχουµε να φέρουµε
τροπολογίες γιατί ανακαλύπτουµε ότι δεν µπορούµε να τα
εφαρµόσουµε ή γιατί ανακαλύπτουµε ότι δεν εξυπηρετούνται οι
καταστάσεις που θέλουµε να εξυπηρετήσουµε.
Είναι χαρακτηριστική η περίπτωση και µε τους µάνατζερς των
γενικών νοσοκοµείων. Είναι µια επανάληψη αυτής της περίπτωσης.
Εµείς δεν συµφωνούµε µε τη συγκεκριµένη τροπολογία.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ορίστε, κύριε Ιντζέ, έχετε
το λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Κύριε Πρόεδρε, εµείς ψηφίζουµε την
τροπολογία µε γενικό αριθµό 2474 και ειδικό 793, διότι πράγµατι
βελτιώνει το καθεστώς που υπήρχε. Θα θέλαµε να είναι
πληρέστερη αλλά την ψηφίζουµε.
Την τροπολογία µε ειδικό αριθµό 794 την καταψηφίζουµε, διότι
παραβιάζεται η αρχή που διέπει τον προϋπολογισµό της σαφήνειας
και το συγκεκριµένο του προϋπολογισµού. Εφόσον επαφίεται στην
αρµοδιότητα του Υπουργού Οικονοµικών να µεταβάλει τους
κωδικούς, υπάρχει κάποια ακαταστασία στην εκτέλεση του
προϋπολογισµού.
Ως προς την τροπολογία µε γενικό αριθµό 2476 και ειδικό 795,
κύριε Πρόεδρε, την καταψηφίζουµε για τους εξής λόγους: Πρώτον,
µε τη ρύθµιση του άρθρου 4 παράγραφος 1 ο Πρόεδρος ορίζετο
από τον Υπουργό Οικονοµικών, και καθορίζετο και η αµοιβή του.
Συνεπώς ήταν µια µονοµερής πράξη δηµοσίου δικαίου και
µονοµερώς πάλι απελύετο της θέσεώς του.
Με τη νέα ρύθµιση υπάγεται στο ιδιωτικό δίκαιο, γίνεται σύµβαση
αµφοτεροβαρής που σηµαίνει ότι όταν ο γενικός διευθυντής και ο
αναπληρωτής γενικός διευθυντής απολύεται, προτού να λήξει η
τετραετής θητεία, τότε θα δικαιούται αποζηµίωσης. Και έτσι η νέα
ρύθµιση είναι δυσµενέστερη ως προς το δηµόσιο αφ' ενός και αφ'
ετέρου, όταν αλλάξει η Κυβέρνηση και έρθει µια νέα κυβέρνηση και
θέλει να αλλάξει γενικό διευθυντή και αναπληρωτή γενικό διευθυντή,
τότε θα αναγκάζεται να υπόκειται το δηµόσιο σε δαπάνες περιττές.
Γι' αυτούς τους λόγους καταψηφίζουµε την τροπολογία αυτή.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Τσιτουρίδης έχει το
λόγο.
ΣΑΒΒΑΣ ΤΣΙΤΟΥΡΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να αναφερθώ
στην τροπολογία µε ειδικό αριθµό 795. Θεωρούµε απαράδεκτο
αυτή η Κυβέρνηση στο τέλος της θητείας της, στο τέλος του
πολιτικού της βίου να παρουσιάζει εδώ προτάσεις σύµφωνα µε τις
οποίες ορίζουµε πρόσωπα για τέσσερα χρόνια τα οποία θα πρέπει
να αποζηµιώσουµε στη συνέχεια όπως είπε ο κ. Ιντζές. Και το
είδαµε αυτό στα νοσοκοµεία, το είδαµε µε τους γενικούς διευθυντές
νοσοκοµείων, το είδαµε µε προέδρους οργανισµών οι οποίοι έχουν
καταργηθεί. Θα παρακαλούσαµε να σταµατήσουν τέτοιες ενέργειες.
Εµείς ως Νέα ∆ηµοκρατία, διαφωνήσαµε µε αυτόν καθ'
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εαυτόν τον Οργανισµό ∆ιαχείρισης του ∆ηµοσίου Χρέους διότι αφ'
ενός µεν δηµιουργούµε έναν οργανισµό στις παρυφές του δηµόσιου
τοµέα και έξω από το δηµόσιο λογιστικό και αφ' ετέρου ερχόµεθα
εδώ στο τέλος µιας τετραετίας αυτής της Κυβέρνησης, να ορίσουµε
πρόσωπα µεγάλης εµπειρίας και υποθέτω ιδιαιτέρως φίλα
προσκείµενα προς την Κυβέρνηση και προς τα φυσικά πρόσωπα τα
οποία ασκούν κυβερνητικές αρµοδιότητες.
∆εν µπορούµε, λοιπόν, να δεχθούµε όχι το περιεχόµενο -αυτό είναι
προφανές ότι δηλαδή δεν δεχόµεθα το περιεχόµενο- δεν µπορούµε
να δεχθούµε αυτήν την πρακτική της Κυβέρνησης η οποία
υποθηκεύει και την πορεία της επόµενης κυβέρνησης µε τέτοιες
διατάξεις. Θα παρακαλούσαµε να αποσυρθεί. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ορίστε, κύριε Υπουργέ.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
'Οσον αφορά την πρώτη τροπολογία πιστεύω ότι είναι προφανής η
χρησιµότητά της, διότι διευκολύνει µετακινούµενους που υπηρετούν
και νοµίζω είναι της γενικότερης αποδοχής.
Για το δεύτερο θέµα της δυνατότητος του Υπουργού Οικονοµικών
να αυξοµειώνει πιστώσεις, η τροπολογία είναι θα έλεγα
περισσότερο γραµµατικού χαρακτήρα. ∆εν είναι ούτε καν τεχνικού
χαρακτήρα, µε την έννοια ότι γίνεται για να µην υπάρξουν κάποιες
νοµικές υποθέσεις ότι δεν µπορεί ο Υπουργός να κάνει
ανακατανοµή πιστώσεων, επειδή η σχετική διάταξη αναφέρει ότι ο
διατάκτης δεν µπορεί να κάνει ορισµένες ανακατανοµές πιστώσεων
και µπαίνει µια τελεία για να µη νοµισθεί ότι δεν µπορεί να κάνει και
ο Υπουργός. Πιστεύω ότι είναι αυτονόητη η ορθότητά της.
'Eρχοµαι τώρα στο θέµα το οποίο συζητήθηκε σχετικά µε το
διευθυντή και τον αναπληρωτή διευθυντή του Οργανισµού
∆ηµοσίου Χρέους. Θα σας εξηγήσω, κυρίες και κύριοι, τη
σκοπιµότητα αυτής της µικρής προσθήκης που γίνεται.
Η Κυβέρνηση είχε διακηρύξει, όταν κατέθεσε το νόµο για την ίδρυση
του οργανισµού αυτού ότι θέλει να βρει στελέχη από τον ευρύτερο
τραπεζικό τοµέα και να µην προσδώσει µία δηµοσιοϋπαλληλική
λειτουργία και κατεύθυνση στον οργανισµό αυτόν.
Από την άλλη µεριά πιστεύω ότι υπήρξε µία ευρύτερη αποδοχή και
η Κυβέρνηση υποστήριξε ότι θα πρέπει ο οργανισµός αυτός να είναι
νοµικό πρόσωπο δηµοσίου δικαίου, έτσι ώστε η διαχείριση του
δηµόσιου χρέους να µπορεί να εποπτεύεται -όχι να γίνεται, αλλά να
εποπτεύεται- από την Κυβέρνηση, διότι αυτό είναι το σωστό.
Πρέπει να σας πω ότι µε βάση αυτά τα δύο κριτήρια, σε πάρα
πολλές χώρες της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης και µάλιστα στην Αγγλία
και στο Βέλγιο πρόσφατα, ακριβώς πάνω στο ίδιο µοντέλο έχουν
συστηθεί οργανισµοί δηµόσιου χρέους.
Είναι προφανές ότι, εφόσον ζητούµε στελέχη από την αγορά, αυτά
ενδέχεται να έχουν κάπως υψηλές αµοιβές, έτσι ώστε να µπορούν
να ελέγχονται αποτελεσµατικά και άµεσα για την
αποτελεσµατικότητα του έργου τους. Εάν οι υψηλές αυτές αµοιβές
δοθούν στο πλαίσιο µιας δηµόσιας υπηρεσίας, αντιλαµβάνεσθε ότι
µπορεί να εγερθεί θέµα εξοµοιώσεως αµοιβών άλλων κατηγοριών,
για τις οποίες προβλέπεται ότι θα πρέπει να είναι οι ανώτατες καθ'
ύψος αµοιβές στο στενό δηµόσιο τοµέα.
Για να αποφευχθούν, λοιπόν, αυτά τα πράγµατα και να υπάρχει µία
απόλυτη διαφάνεια στο θέµα των αµοιβών, εµείς προτείνουµε η
σύµβαση, αντί να γίνει δηµοσίου, να γίνει ιδιωτικού δικαίου. Πίστευα
ότι αυτήν τη διάταξη θα τη χαιρέτιζε τουλάχιστον η Αξιωµατική
Αντιπολίτευση, η οποία φαντάζοµαι ότι θέλει µεγαλύτερο έλεγχο,
µεγαλύτερη αποτελεσµατικότητα και πολύ καθαρούς όρους.
'Οσο δε αφορά αυτό το οποίο είπε ο οµιλητής της Νέας
∆ηµοκρατίας, είναι προφανές ότι, αν προκύψει να προσληφθεί ένα
άτοµο από µια υπηρεσία, όπως είναι η Τράπεζα Ελλάδος ή κάποια
άλλη υπηρεσία, θα ανασταλούν οι άλλες δραστηριότητες τις οποίες
ασκεί. Αυτό είναι αυτονόητο.
Πιστεύω, λοιπόν, ότι η διάταξη αυτή θα δώσει τη δυνατότητα στην
Κυβέρνηση, έπειτα από την αξιολόγηση την οποία έκανε, να
υπογράψει συµβάσεις ιδιωτικού δικαίου, έτσι ώστε να εξασφαλίσει

έλεγχο, αποτελεσµατικότητα και διαφάνεια.
Να µείνετε, λοιπόν, ήσυχοι ότι η Κυβέρνηση επιλέγει πρόσωπα και
τα τοποθετεί σε καίριες θέσεις για τέσσερα χρόνια, διότι και όλο
αυτό το διάστηµα θα έχει την ευθύνη της διακυβέρνησης.
Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Τσαφούλιας έχει το
λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Στην τροπολογία µε γενικό αριθµό 2476
και ειδικό 795 έχω να πω τα εξής: Το ν. 2628/98 δεν τον ψηφίσαµε
τότε. Εκθέσαµε τους λόγους για τους οποίους είναι περιττός ο
διορισµός των προσώπων αυτών και είπαµε πώς διαχειρίζονται το
δηµόσιο χρέος µέχρι τώρα. ∆ηλαδή αν δεν έµπαινε ο
εµπειρογνώµων, αυτός ο "µεγάλος" διευθυντής που θα διαχειρίζεται
το δηµόσιο χρέος, τι θα γινόταν; Μέχρι τώρα διαχειριζόταν το
δηµόσιο χρέος και ποιες ήταν οι επιπτώσεις εκ της ελλείψεως
διαχειριστού του δηµοσίου χρέους, δηλαδή του Οργανισµού
∆ηµοσίου Χρέους και του προσώπου που θα διορίζαµε; Μέχρι
τώρα, λοιπόν, ποιες ήταν οι επιπτώσεις; Τι κακό έγινε; Τι
παραλείψεις έγιναν; Σε τι οφείλεται αυτή η προσπάθεια να γίνει ο
Οργανισµός κλπ.;
Τα αναπτύξαµε όλα τότε και είπαµε ότι πράγµατι είναι µία περιττή
δαπάνη και µέσα σ' αυτήν την πολιτική που ασκείται για µείωση των
δαπανών κλπ., δεν είχε κανένα λόγο στον Οργανισµό ∆ιαχείρισης
∆ηµοσίου Χρέους ο γενικός διευθυντής και ο αναπληρωτής γενικός
διευθυντής. Είναι κοµµατικά πρόσωπα, που, όπως ειπώθηκε, θα
πάρουν πέντε εκατοµµύρια (5.000.000). Μόνοι τους τα διαλέξανε,
µόνοι τους τα πήρανε, για να εξυπηρετήσουν µεγάλους
επιχειρηµατίες και στελέχη στο οικονοµικό επίπεδο, οι οποίοι
συνεργάζονται µαζί τους και τους ωφελούν.
Για µας αυτή η περίπτωση είναι µια κοµµατική συναλλαγή µε
αυτούς, για να πάρουν τα λεφτά. Και λέµε τώρα, αν µέσα στα
τέσσερα χρόνια διοριστούν τρεις και κάθε ενάµιση χρόνο φεύγει
ένας, θα παίρνει αποζηµίωση;
∆ηλαδή το ελληνικό δηµόσιο, θα πληρώνει αποζηµιώσεις ανά
τετραετία, αν αλλάξουν τρεις γενικοί διευθυντές ή αναπληρωτές
γενικοί διευθυντές;
Εποµένως, αυτήν την τροπολογία δεν την ψηφίζουµε. Και τα
εκατοµµύρια να µη τα δίνουµε σε "ηµετέρους"!
'Οσον αφορά την τροπολογία για τους στρατιώτες, βέβαια δεν
µπορεί κανείς να πει τίποτε για τους στρατιώτες. Εδώ, χαρίσαµε
εννέα δισεκατοµµύρια (9.000.000.000) δραχµές στις οµάδες
"ΑΡΗΣ" και "ΠΑΟΚ" και για τους στρατιώτες θέλουµε να δείξουµε
πνεύµα οικονοµίας, δηλαδή εάν θα είναι οκτώ οι επιβιβάσεις;
Και όσον αφορά αυτό το δικαίωµα που ζητάτε από τη Βουλή, για να
κάνετε µεταβολές και τακτοποιήσεις στον προϋπολογισµό, καλό θα
ήταν να κάνατε εφαρµογή των αρχών της κοινωνικής δικαιοσύνης,
βάσει του προϋπολογισµού και να ακούγατε καµιά φορά τον κόσµο
και την Αντιπολίτευση όσον αφορά πράγµατα για τα οποία τους
έχετε καταδυναστεύσει ως άλλος Νέρων. Εγώ δε τη δίνω την ψήφο
µου σε σας, γιατί θεωρείτε τον εαυτό σας Νέρωνα. Βέβαια, ο
∆ελαπατρίδης θεωρούσε τον εαυτό του Μεταξά, αλλά εκεί δεν ξέρω
τι έγινε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Βεζδρεβάνης έχει το
λόγο.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση
συνεχίζει την τακτική της. Μια τακτική, που δείχνει ότι µονίµως στην
Αίθουσα αυτήν νοµοθετεί πρόχειρα.
Και αναφέροµαι στην τρίτη τροπολογία, κύριε Υφυπουργέ. Γιατί
όσον αφορά την πρώτη και τη δεύτερη, τοποθετήθηκε ο εκλεκτός
εισηγητής µας κ. Ρεγκούζας και η θέση την οποία πήρε είναι και
θέση δική µας.
Μιλάω, επαναλαµβάνω, για την τρίτη τροπολογία κύριε Υφυπουργέ.
Κύριοι συνάδελφοι, στις 5 Ιουλίου 1998 δηµοσιεύθηκε ο ν.
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2628, µε τον οποίο προεβλέπετο ο διορισµός γενικού διευθυντού ή
αναπληρωτού στον Οργανισµό ∆ιαχείρισης ∆ηµοσίου Χρέους.
Κύριε Υφυπουργέ, όταν φέρατε αυτό το νοµοσχέδιο και αυτήν τη
διάταξη, δεν µπορούσατε να προβλέψετε αυτό το οποίο φέρνετε
σήµερα; Και χθες, και προχθές, και κάθε µέρα, όταν οµιλώ πάνω
στο θέµα του τρόπου που νοµοθετείτε, σας λέω ευθέως ότι: Είσθε
πρόχειροι. Και αναγκάζεσθε να ταλαιπωρείτε τη Βουλή και να
επανέρχεσθε, κάθε λίγο και λιγάκι, για να τροποποιήσετε τις
διατάξεις που εσείς φέρνετε προς ψήφιση. Και τούτο, γιατί; Γιατί η
αλαζονική θέση σας δεν σας επιτρέπει να δεχθείτε τις σωστές
προτάσεις που σας κάνουµε µονίµως από αυτήν τη θέση, από την
πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας, αλλά και από τις πτέρυγες των
άλλων µικρών κοµµάτων της Εθνικής Αντιπροσωπείας.
'Ερχεσθε λοιπόν, κύριε Υφυπουργέ, σήµερα, να φέρετε µια
τροπολογία για ένα νόµο που δεν "χρόνισε" ακόµη. Στις 5 Ιουλίου
1998, επαναλαµβάνω, δηµοσιεύθηκε ο νόµος κύριοι συνάδελφοι.
Και θα σας παρακαλέσω, πριν εισέλθω επί της ουσίας, από τούδε
και στο εξής να µην παραπονείσθε ποτέ, όταν σας λέµε ότι είσθε
πρόχειροι στον τρόπο µε τον οποίο νοµοθετείτε µέσα στην Αίθουσα
αυτήν. ∆εν το δικαιούσθε.
Κύριε Υφυπουργέ, λέτε, και η έκθεση που υπογράφει ο κ.
Παπαντωνίου και η έκθεση την οποία υπογράφει το Γενικό
Λογιστήριο του Κράτους, ότι η δαπάνη, για τους δύο αυτούς
κυρίους οι οποίοι θα διοριστούν, είναι ακαθόριστη.
Και µην αµφιβάλλετε, κύριοι συνάδελφοι, ότι και οι δύο έχουν
προσδιοριστεί. Απλώς, δεν µας έδωσε ο κύριος Υφυπουργός τις
φωτογραφίες τους ακόµη. Κάποιοι, όµως, παροικούντες την
Ιερουσαλήµ, κάτι γνωρίζουν και για τα πρόσωπα. Αλλά ας µην είναι
από εµένα η εκφώνηση των ονοµάτων στην Αίθουσα αυτήν.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
'Εχουν ανακοινωθεί ήδη στον Τύπο.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Ακόµη πιο καλά! Είµαι απληροφόρητος,
όπως βλέπετε. Απλώς στις δικές µου πληροφορίες αρύοµαι, κύριε
Υφυπουργέ.
Λέω λοιπόν, κύριε Υφυπουργέ, ότι είναι ακαθόριστη η δαπάνη από
τον κ. Παπαντωνίου, ακαθόριστη από το Γενικό Λογιστήριο. Ποια
είναι αυτή η δαπάνη, για δύο ανθρώπους, που δεν µπορείτε να
καθορίσετε πόσο θα στοιχίσουν στο ελληνικό κράτος; Αφού τους
επιλέξατε, αφού τους κουβεντιάσατε, αφού συµφωνήσατε, δεν
ξέρετε ποια είναι η δαπάνη; Πέστε την, λοιπόν, στην Εθνική
Αντιπροσωπεία, για να µπορέσουµε να ψηφίσουµε αυτήν την
διάταξη.
Είναι µία διάταξη η οποία σηµαίνει κάποια εκατοµµύρια δραχµές και
πρέπει να µάθει η ελληνική Βουλή και ο ελληνικός λαός πόσο θα
αµειφθούν.
Kλείνοντας -για να µην υπερβώ το χρόνο µου- θέλω να πω ότι ο
ορισµός των κυρίων αυτών για τέσσερα χρόνια είναι απαράδεκτος,
κύριε Υπουργέ, γιατί αυτή η θέση ουσιαστικά είναι κυβερνητική και
µέσα σε λίγους µήνες δεν θα είστε Κυβέρνηση. Αυτό το γνωρίζετε
πολύ καλά. Γιατί δεσµεύετε, λοιπόν, την επόµενη κυβέρνηση της
Νέας ∆ηµοκρατίας να κρατάει ανθρώπους στους οποίους δεν θα
έχει, αν θέλετε, εµπιστοσύνη, όπως δεν έχετε εσείς εµπιστοσύνη σε
κανέναν από εκείνους που ανήκουν στη Νέα ∆ηµοκρατία;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Καραµάριος έχει το
λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, εγώ δεν θα µιλήσω
πάνω σε αυτήν τη βάση και θα παρακαλέσω τον κύριο Υφυπουργό
να προσέξει αυτά που θα πω.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Είναι δυνατόν να µην τα προσέξει;
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Αυτά είναι δεδοµένα και τα
επικροτώ.
Κύριε Υφυπουργέ, η µετατροπή της σύµβασης εργασίας του
γενικού διευθυντή σε σύµβαση ιδιωτικού δικαίου έρχεται σε πλήρη
αντίθεση µε το σκοπό του νόµου, ο οποίος συνέστησε το όργανο
αυτό, ως όργανο δηµοσίου δικαίου. Το όργανο αυτό ασκεί πλέον
κρατική εξουσία και αυτό γίνεται από το διοικητικό του συµβούλιο,

το οποίο συγκροτείται από θεσµοθετηµένα όργανα του κράτους,
που ασκούν νόµιµα κρατική εξουσία.
Μέσα σε αυτά τα όργανα ως πέµπτο µέλος του διοικητικού
συµβουλίου συµπεριλαµβάνεται και ο γενικός διευθυντής ή ο
αναπληρωτής του. Το ερώτηµα, λοιπόν, είναι το εξής: Ο γενικός
διευθυντής -τα καθήκοντα του οποίου εξειδικεύονται στο αρµόδιο
άρθρο- που προϊσταται αυτών των δηµοσίων υπηρεσιών, µπορεί
ως ιδιώτης εργαζόµενος -διότι επιλέγεται µε ιδιωτική σύµβαση- να
ασκεί εξουσία µέσα από το διοικητικό συµβούλιο, το οποίο ορίζεται
κατά αυτόν τον τρόπο και το θεωρεί ο νόµος αυτός δηµοσίου
δικαίου; Αντιλαµβάνεστε ότι αυτό είναι λάθος. Εάν παραλείψετε από
το άρθρο 2, παράγραφος 1, το στοιχείο ε' "το γενικό διευθυντή του
οργανισµού µε αναπληρωτή του" τότε να σας πω ότι καλά κάνετε,
βάζετε ένα γενικό διευθυντή ιδιωτικού δικαίου, θα τον ελέγχετε,
ξέρετε τι θα του δίνετε και τον βγάζετε όποτε θέλετε, βάσει της
συµβάσεως. ∆εν µπορεί όµως αυτός ο άνθρωπος, ο οποίος θα
προϊσταται των υπηρεσιών, να ασκεί συγχρόνως και διοίκηση διά
της συµµετοχής του και µόνο στο διοικητικό συµβούλιο. Συγχέεται
περισσότερο το θέµα µε την εξειδίκευση, που θέλετε να κάνετε, για
να διευκρινίσετε το νοµικό καθεστώς της συµβάσεως εργασίας.
Η σύµβαση εργασίας, κύριοι συνάδελφοι, δεν του επιτρέπει να
ασκήσει εξουσία διά της συµµετοχής του και µόνο στο διοικητικό
συµβούλιο µε το στοιχείο ε' του άρθρου 2. Προσέξτε το, κύριε
Υφυπουργέ. Εγώ δεν υπεισέρχοµαι σε άλλες λεπτοµέρειες. Είναι
λάθος πέρα για πέρα, είναι αντισυνταγµατικό, διότι η σύσταση
αυτού του οργάνου έγινε για να ασκήσει κρατική εξουσία και δεν
µπορεί ένας ιδιώτης, ο οποίος επιλέγεται από σας κατά τρόπο
µονοµερή -αναφέρετο δικαίωµά σας- να ασκεί και εξουσία διά της
συµµετοχής του σε ένα συµβούλιο, για το οποίο θα πληρώνεται
έξτρα -δεν λέτε τίποτα γι' αυτό- και εσείς µε τη σύµβαση ιδιωτικού
δικαίου λέτε σ'αυτόν τον άνθρωπο του οποίου θα καθορίσετε τις
αποδοχές, να προϊσταται των υπηρεσιών και συγχρόνως να ασκεί
εξουσία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Χαϊτίδης έχει το
λόγο.
ΕΥΓΕΝΙΟΣ ΧΑΪΤΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µετά από είκοσι πέντε
χρόνια περίπου επαναστατικής γυµναστικής στα σαλόνια του
Κολωνακίου, φαίνεται ότι το ΠΑ.ΣΟ.Κ. "είδε το φως το αληθινό" και
εστράφη στις ιδιωτικοποιήσεις. Μόνο που µε τη νοοτροπία του
κοµµατισµού που το διακατέχει και την ορµή του νεοφώτιστου
ξεκίνησε τις ιδιωτικοποιήσεις...
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Τι
εκφράσεις είναι αυτές;
ΕΥΓΕΝΙΟΣ ΧΑΪΤΙ∆ΗΣ: Κύριε Υπουργέ, δεν είστε εκλεγµένος. Είστε
εξωκοινοβουλευτικός, διορισµένος και οφείλετε να έχετε σεβασµό
γιατί κατ'επανάληψη ...
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Εσείς πρέπει να προσέχετε γι' αυτά που λέτε.
ΕΥΓΕΝΙΟΣ ΧΑΪΤΙ∆ΗΣ: Κατ' επανάληψη έχετε δείξει την ασέβειά
σας στους εκλεγµένους. ∆εν είστε σε θέση ούτε εµένα ούτε κανένα
συνάδελφο εκλεγµένο να µας ελέγχετε. Προηγουµένως γελούσατε
ειρωνικά...
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Κύριε Πρόεδρε, το λόγο.
ΕΥΓΕΝΙΟΣ ΧΑΪΤΙ∆ΗΣ: Καθίστε, κύριε Υπουργέ. ∆εν σας επιτρέπω
να µε διακόπτετε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Να χρησιµοποιείτε καλύτερες εκφράσεις.
ΕΥΓΕΝΙΟΣ ΧΑΪΤΙ∆ΗΣ: Προηγουµένως ειρωνικά γελούσατε την
ώρα που άλλος συνάδελφος εδώ µέσα στην Αίθουσα µιλούσε. ∆ιότι
έχετε την ευχέρεια, τη δυνατότητα και το θράσος του µη εκλεγµένου
να ειρωνεύεστε αυτούς, οι οποίοι έχουν τη δυνατότητα και την
παρρησία, αλλά και την τιµή να εκλέγονται από τον ελληνικό λαό.
'Ολοι αυτοί οι χαρακτηρισµοί και όλοι οι µορφασµοί σας σας
επιστρέφονται διότι ανήκουν σε σας και µόνο.
Κύριε Πρόεδρε, συγχωρείστε µε, αλλά ο κύριος Υφυπουργός
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κατ' επανάληψη ασχηµονεί έναντι των εκλεγµένων Βουλευτών. Σας
παρακαλώ να λάβετε και ειδικά µέτρα, διότι δεν µπορεί να έχει
αυτήν τη συµπεριφορά.
Επανέρχοµαι λέγοντας ότι µετά από είκοσι πέντε χρόνια
επαναστατικής γυµναστικής στα σαλόνια του Κολωνακίου -και περί
αυτών πολλά γνωρίζει ο κύριος Υφυπουργός- εστράφη η
Κυβέρνηση στις ιδιωτικοποιήσεις. Μόνο που έκανε ένα λάθος:
'Αρχισε τις ιδιωτικοποιήσεις από τη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση αντί να τις
αρχίσει απο τους αµαρτωλούς και ζηµιογόνους δηµόσιους
οργανισµούς, που επιβαρύνουν τον ελληνικό λαό και εµποδίζουν
την ανάπτυξη της ελληνικής οικονοµίας.
'Ετσι, λοιπόν, έχουµε τη φαεινή έµπνευση ορισµένων µεγάλων
οικονοµολόγων, οι οποίοι ορισµένες ζηµιογόνες επιχειρήσεις του
δηµοσίου, αντί να τις καταργήσουν, τις µετατρέπουν σε ανώνυµες
εταιρείες, ούτως ώστε λογιστικά και όχι πραγµατικά να µπορέσουν
να δικαιολογήσουν και να απαλείψουν από τις ζηµιές του δηµοσίου
τα γνωστά ελλείµµατα που παράγουν οι επιχειρήσεις αυτές.
Σήµερα συζητάµε, ύστερα από πρόταση την οποία έχει κάνει η
Κυβέρνηση, µια ακόµα, διά της µεθόδου του σαλονιού, βελτίωση
κατά το κοµµατικόν δοκούν του Οργανισµού ∆ιαχείρισης ∆ηµοσίου
Χρέους.
∆εν τολµάτε και εγκαλείστε γι'αυτό, κύριε Υφυπουργέ, να ονοµάσετε
τα όρια µέσα στα οποία θα κινηθεί η αµοιβή των εκλεκτών
κοµµατικών σας φίλων, τους οποίους ήδη έχετε επιλέξει, για τη
διοίκηση του φορέα αυτού τη στιγµή µάλιστα κατά την οποία ορίζετε
µε µία άλλη τροπολογία το βασικό µισθό του ανθυπολοχαγού στις
εκατόν ογδόντα πέντε χιλιάδες (185.000) δραχµές.
Λέγεται και σας παρακαλώ να µας πείτε εάν είναι αλήθεια ότι
προορίζετε για τον Ο∆∆Χ τους κοµµατικούς σας φίλους, µε µηνιαίες
αµοιβές πέντε ίσως και περισσοτέρων εκατοµµυρίων δραχµών και
κατοχυρωµένες µάλιστα αυτές τις αµοιβές τουλάχιστον για τέσσερα
χρόνια.
Για όλα αυτά θα πρέπει να απαντήσετε ευθέως και όχι µε
νεφελώδεις τροπολογίες που µας φέρνετε την τελευταία στιγµή, και
οι οποίες εξακολουθούν να είναι σκόπιµα ασαφείς, για να µάθει ο
ελληνικός λαός τι κάνετε ειδικά εσείς, που έχετε τη φήµη του πολύ
αυστηρού στα οικονοµικά.
Σας παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε, να προστατεύσετε τους Βουλευτές,
οι οποίοι είναι στο έλεος του κυρίου Υφυπουργού που κάνει
συνεχώς περιπαικτικούς και υποτιµητικούς µορφασµούς. Είναι στην
αρµοδιότητά σας και είναι υποχρέωσή σας, κύριε Πρόεδρε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Είναι απαράδεκτα αυτά που λέτε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριε Χαϊτίδη, εγώ δεν
µπορώ να κάνω ούτε τον παιδονόµο ούτε τον αστυνόµο.
ΕΥΓΕΝΙΟΣ ΧΑΪΤΙ∆ΗΣ: Είναι αυτά τα οποία βλέπω, κύριε Πρόεδρε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Κύριε Πρόεδρε, το λόγο επί προσωπικού.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): ∆εν νοµίζω ότι οι
µορφασµοί του κάθε Υπουργού απέναντί σας...
ΕΥΓΕΝΙΟΣ ΧΑΪΤΙ∆ΗΣ: Το βλέπει όλη η Αίθουσα, κύριε Πρόεδρε.
Τελειώνω λέγοντας ότι οφείλει ο κύριος Υφυπουργός να µας πει
ποιος είναι ο µισθός ή ποιο θα είναι το εύρος στο οποίο θα κυµανθεί
ο µισθός αυτών των κοµµατικών φίλων του...
ΓΕΩΡΓΙΟΣ Α∆ΑΜΟΠΟΥΛΟΣ: Το λέει ο νόµος.
ΕΥΓΕΝΙΟΣ ΧΑΪΤΙ∆ΗΣ: ... τους οποίους προφανώς έχει επιλέξει και
πρόκειται να διορίσει, τη στιγµή κατά την οποία µε άλλη
τροπολογία, την oποία έχουµε στα χέρια µας, ο βασικός µισθός του
ανθυπολοχαγού στις γνωστές κρίσιµες στιγµές που περνάµε, είναι
εκατόν ογδόντα πέντε χιλιάδες (185.000) δραχµές και όταν ο
βασικός µισθός των ιατροδικαστών, οι οποίοι στην περιφέρεια
έχουν στην αρµοδιότητά τους δύο και τρεις νοµούς και πρέπει
συνεχώς, όλο το εικοσιτετράωρο να τρέχουν από νοµό σε νοµό,
είναι διακόσιες επτά χιλιάδες (207.000) δραχµές. Για να µάθει ο

ελληνικός λαός πού η Κυβέρνηση κάνει οικονοµίες και πού η
Κυβέρνηση απλόχερα δίνει τα χρήµατα του ελληνικού λαού, όπου
τη συµφέρει ή εκεί όπου έχει υπογεγραµµένες συναλλαγµατικές, τις
οποίες φαίνεται ότι µε τέτοιου είδους τροπολογίες ανέλαβε να
εξοφλήσει.
Ευχαριστώ πολύ.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, η τοποθέτηση του αγαπητού
συναδέλφου, που προηγήθηκε, δείχνει ότι η Νέα ∆ηµοκρατία έχει
χάσει κάθε ίχνος σοβαρότητας κατά τη συζήτηση στην Εθνική
Αντιπροσωπεία. Και το λέω µετά λόγου γνώσεως. ∆εν είναι δυνατόν
σε αυτόν το χώρο της ελευθερίας, του λόγου να θέλει ο κύριος
συνάδελφος να λογοκρίνει την έκφραση του Υφυπουργού, του καθ'
όλα σεµνότατου Υφυπουργού. Τον γνωρίζουµε όλα αυτά τα χρόνια,
όλοι µας, από όλες τις πτέρυγες. Μα στο χώρο της ελευθερίας του
λόγου θα λογοκρίνει την έκφραση; Είναι αυτό τοποθέτηση σοβαρού
κόµµατος;
∆εύτερον, είναι γνωστό στο πανελλήνιο ότι αν ένα κόµµα εξελίχθηκε
µέσα από τους χώρους των σαλονιών και µάλιστα των σαλονιών
όχι µόνο της ελληνικής επικράτειας αλλά και άλλων σαλονιών από
τα οποία έπαιρνε επί χρόνια χρίσµα για να διοικεί αυτήν τη χώρα,
αυτό ήταν η ∆εξιά. Από την εποχή του λαϊκού κόµµατος της ΕΡΕ,
της Νέας ∆ηµοκρατίας και σήµερα, κύριοι συνάδελφοι,
εξακολουθείτε να υπηρετείτε ακριβώς την ίδια πλευρά.
Α∆ΑΜ ΡΕΓΚΟΥΖΑΣ: Εµείς δεν ευχαριστούµε τους Αµερικανούς.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: ∆εν είναι δυνατόν να έρχεσθε εδώ και να λέτε
ότι έκανε το ΠΑΣΟΚ είκοσι πέντε χρόνια επαναστατική γυµναστική
στα σαλόνια του Κολωνακίου. Είναι ένδειξη απώλειας κάθε
σοβαρότητας από την πλευρά της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης.
Εκείνο που θα ήθελα να πω είναι ότι στο δηµοκρατικό πολίτευµα
χρειάζεται να υπάρχει και σοβαρή Αξιωµατική Αντιπολίτευση για να
µπορεί να λειτουργεί οµαλά αυτό. Φοβούµαι ότι έχει χάσει τη
σοβαρότητά της.
Σε ό,τι αφορά τις διατάξεις για τις οποίες συζητούµε, τρεις
παρατηρήσεις.
Πρώτα-πρώτα, η Κυβέρνηση έχει την εντολή του λαού µέχρι το
2000. Είναι στα µέσα της θητείας της και έχει δικαίωµα βάσει του
Συντάγµατος να φέρνει διατάξεις και νοµοσχέδια, τα οποία να
προσδιορίζουν την πολιτική της και τώρα και την επόµενη τετραετία
που θα έχει πάλι την εµπιστοσύνη του λαού. Μην παριστάνετε πάλι
τους εν αναµονή πρωθυπουργούς, όπως παρίστανε ο κ.'Εβερτ το
1996 και ευρέθη εκεί που βρίσκεται.
ΕΥΓΕΝΙΟΣ ΧΑΪΤΙ∆ΗΣ: Ο ελληνικός λαός θα αποφασίσει.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Λένε οι αγαπητοί συνάδελφοι ότι η έκθεση του
Γενικού Λογιστηρίου δεν προβλέπει το ποσό το οποίο θα κοστίσει η
συγκεκριµένη διάταξη που συζητούµε.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Α'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Ν. ΚΡΗΤΙΚΟΣ)
'Οταν ανατρέξουµε στον ν.2628 που έχει δηµοσιευθεί στην
Εφηµερίδα της Κυβέρνησης από τον Ιούλιο του 1998, θα δούµε να
λέει τα εξής: Μαζί µε την απόφαση διορισµού καθορίζεται και η
αποζηµίωση. 'Αρα αυτήν τη στιγµή δεν συζητούµε για απόφαση
διορισµού. Θα θέλει να έχει προσδιορίσει, παρά τη σαφή και ρητή
διάταξη του ν. 2628, και τα ποσά που θα αντιστοιχούν στις αµοιβές
τη στιγµή κατά την οποία θα προκύψουν µέσα από τη διαδικασία
την ανοικτή και δηµόσια που έχει εξαγγείλει ήδη η Κυβέρνηση.
Τέλος σε ό,τι αφορά τη σχέση ιδιωτικού δικαίου. Μα είναι ο πρώτος
ή ο τελευταίος οργανισµός που έχει διοικούντες µε σχέση εργασίας
ιδιωτικού δικαίου; ∆εν πρόκειται για δηµόσια υπηρεσία. Πρόκειται
για οργανισµό.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Πρόεδρος
της Βουλής κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ)
Και βεβαίως γνωρίζουµε πολύ καλά πολλούς οργανισµούς
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που µέχρι τώρα έχουν διοικηθεί µε σχέση εργασίας ιδιωτικού
δικαίου. Εξάλλου η παράγραφος 1 του άρθρου 4 έλεγε ότι
πρόσωπα θα αναζητώνται στην Ελλάδα και το εξωτερικό.'Εδινε
αυτήν την ευχέρεια ή στην Ελλάδα ή στο εξωτερικό. Θα µπορούσε
να έρχεται µε άλλη σχέση εργασίας οποιοσδήποτε που να µην έχει
σχέση ιδιωτικού δικαίου;
Κύριε Υπουργέ, είναι επιβεβληµένη η διάταξη που φέρνετε. 'Εχει
ωριµάσει το θέµα προκειµένου να ψηφισθεί.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Κύριε Πρόεδρε, έχω ζητήσει το λόγο επί προσωπικού.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Σε τι συνίσταται;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Συνίσταται στις πρωτοφανείς ύβρεις τις οποίες εξεστόµισε
προηγουµένως εναντίον µου ο κ. Χαϊτίδης.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριε Υπουργέ, σε τι
συνίσταται το προσωπικό σας;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Θα σας πω. ∆εν ήσασταν εδώ...
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Πρέπει να πείτε σε
εµένα, κατά τον Κανονισµό, εις τι συνίσταται το προσωπικό σας
θέµα και αν υπάρχει, τότε θα σας δώσω το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Συνίσταται σε όσα είπε προηγουµένως εναντίον µου o κ. Χαϊτίδης.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Τι είπε συγκεκριµένα;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Κύριε Πρόεδρε, είπε πράγµατα για τα οποία λυπάµαι και θλίβοµαι.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Σας προσέβαλε, κύριε
Υφυπουργέ;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Με προσέβαλε πολύ σοβαρά.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Τι είπε;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Μίλησε περί θράσους κλπ. Θα ήθελα να µου δώσετε τη δυνατότητα
να του απαντήσω.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Θέλω να καταλάβω τι
ελέχθη, που δηµιούργησε προσωπικό θέµα.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Μιλούσε επί ώρα επανειληµµένως υβριστικά.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριε Υπουργέ, είπατε
ότι ανεφέρθη σε θράσος µη εκλεγµένου.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Κύριε Πρόεδρε, θα είχα απαντήσει τώρα. ∆ώστε µου µισό λεπτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ναι, αλλά εγώ πρέπει να
καταλάβω εάν πράγµατι υπάρχει αυτό το θέµα.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Πιστεύω ότι ύβριζε και την Κυβέρνηση και εµένα προσωπικά.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Τι είπε;
Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
∆εν µπορώ να επαναλάβω τα λόγια του κ. Χαϊτίδη.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ορίστε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Κατ'αρχήν, εάν τα επαναλάβω, θα πέσω στο ίδιο επίπεδο, πράγµα
το οποίο δεν θέλω.
Θέλω να κάνω τη δήλωση ότι το αν είµαι µη εκλεγµένος
Υφυπουργός, προβλέπεται από το Σύνταγµα και είναι ευθύνη της
Κυβέρνησης. Απ'ό,τι ξέρω, κύριε Χαϊτίδη, νοµιµοποιούµαι
απολύτως να είµαι µη κοινοβουλευτικός Υφυπουργός. Πιστεύω ότι
έχω δώσει δείγµατα ήθους σ'αυτήν την Αίθουσα, πάρα πολλές
φορές.
Λυπάµαι βαθύτατα γι'αυτά τα οποία εκστοµίσατε στην Αίθουσα και
εναντίον της Κυβέρνησης και εναντίον µου. Είµαι υποχρεωµένος να
σας απαντήσω, αλλά δεν θα κατέλθω σε αυτό το επίπεδο, διότι θα
κινδύνευα να χαρακτηριστεί η συµπεριφορά µου όπως
χαρακτηρίζεται η δικιά σας.

Θλίβοµαι βαθύτατα διότι ουδέποτε σας έχω δώσει δικαίωµα να µε
προσβάλετε προσωπικά µέσα σ'αυτήν την Αίθουσα.
ΕΥΓΕΝΙΟΣ ΧΑΪΤΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριε Χαϊτίδη, σας
παρακαλώ.
ΕΥΓΕΝΙΟΣ ΧΑΪΤΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπροστά σας µε εξύβρισε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Πρώτα-πρώτα, κύριε
Χαϊτίδη, σας παρακαλώ καθίστε στη θέση σας.
∆εύτερον, κατά τον Κανονισµό, ο Πρόεδρος σας καλεί να δώσετε
εξηγήσεις. Εάν ο κ. Χριστοδουλάκης µπορεί να µη γνωρίζει τον
Κανονισµό, διότι θεωρήσατε ότι ως µη εκλεγµένος, κακώς είναι εδώ
µέσα, εσείς που είσθε εδώ µέσα, υποτίθεται ότι γνωρίζετε τον
Κανονισµό.
Λοιπόν, είπατε στον κύριο Υφυπουργό αυτόν τον υπαινιγµό περί
του αν είναι εκλεγµένος ή όχι.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ Α∆ΑΜΟΠΟΥΛΟΣ: Και όχι µόνον.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): "Και όχι µόνο", εγώ δεν
άκουσα.
Νοµίζω ότι εδώ δεν είναι χώρος στον οποίο διακρίνεται κανείς
ανάλογα µε το πώς επιτίθεται φραστικά ο ένας στον άλλο. Κατά
συνέπεια µην παίρνετε αυτήν τη φόρα και ζητάτε το λόγο επί
προσωπικού. Να δώσετε κατά τον Κανονισµό εξηγήσεις, σε αυτό
που ο Υφυπουργός εθεώρησε ότι τον προσβάλλει. Και πρέπει να
τιµήσουµε την ευθιξία ενός µη Βουλευτού που θίγεται διότι δεν
µπαίνουν στο ένα αυτί και βγαίνουν από το άλλο, αυτά που του
λένε. Νοµίζω ότι αυτό σας τιµά. ∆ηλαδή το να δώσετε εξηγήσεις ότι,
όπως υποθέτω, δεν θέλατε να τον θίξετε. ∆ιότι, εάν θέλατε να τον
θίξετε, αυτό δεν το εδικαιούσθο.
Ορίστε, κύριε Χαϊτίδη, έχετε το λόγο.
ΕΥΓΕΝΙΟΣ ΧΑΪΤΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, εφόσον εσείς νοµίζετε,
παρά το ότι δεν σας εξήγησε ο κύριος Υφυπουργός, όπως
κατ'επανάληψη του ζητήσατε, το προσωπικό του θέµα, θα δώσω
εξηγήσεις, επειδή µου το ζητάτε εσείς.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κατάλαβα όµως, κύριε
Χαϊτίδη, γιατί µας είπε τελικά.
ΕΥΓΕΝΙΟΣ ΧΑΪΤΙ∆ΗΣ: Προφανώς όλοι ακούσαµε, κύριε Πρόεδρε,
ότι δεν υπήκουσε σε εκείνα τα οποία εσείς ζητήσατε. Επειδή δεν
παρακολουθήσατε όλη τη στιχοµυθία, πρέπει να σας πω ότι ο κ.
Χριστοδουλάκης, όπως έχουµε παρατηρήσει, τόσο εγώ όσο και
άλλοι συνάδελφοι, στις επιτροπές, αλλά και εδώ στην Αίθουσα,
διακρίνεται από µια συµπεριφορά εντελώς αντικοινοβουλευτική.
Εγώ προσπάθησα να ερµηνεύσω αυτήν τη συµπεριφορά
αποδίδοντάς την στο γεγονός ότι δεν έχει τη νοοτροπία -αυτό
διετύπωσα προηγουµένως- του εκλεγµένου συναδέλφου.
Εάν ήσασταν εδώ προηγουµένως, κύριε Πρόεδρε, θα βλέπατε τον
κύριο Υφυπουργό να ειρωνεύεται µε το γνωστό ειρωνικό του
χαµόγελο και να κάνει διαφόρους µορφασµούς, οι οποίοι υποτιµούν
τους οµιλούντες συναδέλφους και όχι µόνον εµένα. 'Εχει ένα
ειρωνικό ύφος κάθε φορά που θέλει να µειώσει τη σηµασία των
όσων ακούγονται και τα οποία ίσως δεν συµφωνούν µε τη γραµµή
της Κυβέρνησης και µε τις δικές του απόψεις.
Aυτή ήταν όλη η εικόνα, γιατί ασφαλώς δεν την είχατε, αφού δεν
ήσασταν εδώ και την οποία θέλησε να αλλοιώσει και να σας τη
δώσει αποσπασµατικά για να δικαιολογήσει την ύβρη την οποία
εξεστόµισε ο ίδιος και επί της οποίας θέτω θέµα προσωπικό, κύριε
Πρόεδρε, και αυτό όταν είπε ότι δεν θέλει, και το είπε ενώπιόν σας,
να κατέβει στο επίπεδο το δικό µου.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Σας παρακαλώ, κύριε
Χαϊτίδη.
ΕΥΓΕΝΙΟΣ ΧΑΪΤΙ∆ΗΣ: Πώς µε παρακαλείτε, κύριε Πρόεδρε;
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Σας παρακαλώ.
ΕΥΓΕΝΙΟΣ ΧΑΪΤΙ∆ΗΣ: Ζητώ το λόγο επί προσωπικού.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Παρακαλώ µία στιγµή,
για να τελειώσουµε τα ζητήµατα ένα προς ένα.
Σε  ό,τι  αφορά  την  εντύπωση  που  δηµιουργήσατε  στον
Υπουργό  ότι  η  συµπεριφορά  σας  αυτή  είναι  υβριστική,  δίνετε
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την εξήγηση ότι ενοχληθήκατε, γιατί ο Υπουργός, ενώ µιλούσατε,
χαµογελούσε ή εµόρφαζε.
ΕΥΓΕΝΙΟΣ ΧΑΪΤΙ∆ΗΣ: Ειρωνευόταν, όχι χαµογελούσε.
Ειρωνευόταν και µε µορφασµούς προσπαθούσε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Εν πάση περιπτώσει,
κύριε συνάδελφε...
ΗΛΙΑΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ: ... (∆εν ακούστηκε)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριε Παπαδόπουλε,
είστε συνήγορος κάποιου εδώ;
ΗΛΙΑΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ: 'Οχι.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Σας παρακαλώ, µην
παρεµβαίνετε.
Κύριε Χαϊτίδη, εγώ νοµίζω ότι ειδικότερα όσοι συµµετέχοντας στην
Κυβέρνηση, σε κάθε κυβέρνηση ή τη σηµερινή ή τη χθεσινή ή την
αυριανή, βρίσκονται εδώ στο Κοινοβούλιο, οφείλουν να σέβονται το
Κοινοβούλιο. Και νοµίζω ότι ο κ. Χριστοδουλάκης δεν µας έχει
δώσει µια τέτοια αφορµή µέχρι σήµερα. Ο µορφασµός στον οποίο
αναφέρεστε, προφανώς από εµένα δεν είναι ορατός. Αλλά δεν θα
ενοχλείσθο µόνο εσείς, αλλά και άλλοι συνάδελφοι αν υπήρχε αυτό.
∆εύτερον, νοµίζω ότι έχουµε και εµείς µία πρόσθετη υποχρέωση,
εάν εδώ από συναδελφική εξοικείωση συχνά είµαστε πιο ελεύθεροι
στη µεταξύ µας συνεργασία, στην περίπτωση αυτή να είµαστε πιο
συγκρατηµένοι. Εγώ νοµίζω ότι εσείς είστε συγκρατηµένος. Και ας
µην δώσουµε περαιτέρω συνέχεια, γιατί δεν υπήρξαν υβριστικές
εκφράσεις. Αυτό το οποίο είπε ο κύριος Υπουργός ότι δεν θα δώσει
απάντηση, γιατί δεν θέλει να χαρακτηριστεί και η δική του
συµπεριφορά ανάλογη µε αυτήν που νοµίζει εκείνος τη δική σας
συµπεριφορά, νοµίζω ότι κλείνει το θέµα. Ας µη συνεχίσουµε.
ΕΥΓΕΝΙΟΣ ΧΑΪΤΙ∆ΗΣ: ∆εν κλείνει, κύριε Πρόεδρε. Εξεστόµισε µία
φράση, την οποία ή θα ανακαλέσει ή εγώ από εκεί και πέρα
παρακαλώ να µου δώσετε το λόγο επί προσωπικού.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ακούστε κάτι. Κατά τον
Κανονισµό, και παρακαλώ να διαβάσετε τη σχετική διάταξη, ο
Πρόεδρος δίνει το λόγο αν κρίνει ότι υπάρχει προσωπικό θέµα. Εγώ
νοµίζω ότι το να πει κανείς εδώ ότι δεν θα απαντήσω στο
συνάδελφο τάδε, γιατί δεν θέλω να θεωρηθεί και η δική µου
συµπεριφορά ότι είναι ανάλογη της συµπεριφοράς του συναδέλφου,
η οποία µε ενόχλησε εµένα, κλείνει το θέµα.
ΕΥΓΕΝΙΟΣ ΧΑΪΤΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ µην
ωραιοποιείτε το ζήτηµα. Μην απαλύνετε το ζήτηµα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Η δουλειά µου είναι να
αµβλύνω το θέµα, διότι άλλως σε αυτήν την Αίθουσα δεν θα
τελειώνουµε ποτέ µε τα προσωπικά ζητήµατα.
ΕΥΓΕΝΙΟΣ ΧΑΪΤΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, επιτρέπετε ως Πρόεδρος
της Βουλής να χρησιµοποιούµε τη φράση "δεν θα κατέβω στο
επίπεδό σας"; Εάν το επιτρέπετε, εγώ θα το χρησιµοποιώ συνεχώς,
µε τη δική σας έγκριση.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): 'Οχι, όχι. Νοµίζω ότι
πρέπει κανείς να χρησιµοποιεί ήπιες εκφράσεις. Νοµίζω ότι αυτό το
οποίο είπε τελικώς ο Υπουργός το διόρθωσε, ας το πούµε και έτσι.
ΕΥΓΕΝΙΟΣ ΧΑΪΤΙ∆ΗΣ: 'Η θα την πάρει πίσω αυτήν τη φράση, την
οποία είπε και την ακούσατε ή υπάρχει προσωπικό θέµα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριε Χαϊτίδη, το
επίπεδό σας δεν πάσχει. Μπορεί κατά την άποψη του Υπουργού να
έπασχε η εκφορά του λόγου.
ΕΥΓΕΝΙΟΣ ΧΑΪΤΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ο κύριος Υπουργός
επιβεβαίωσε τα όσα του είχα πει εγώ προηγουµένως και µάλιστα µε
τη φράση αυτή.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Πίσω σας κάθεται ο κ.
Κοντογιαννόπουλος, στον οποίο κάποτε, Υπουργό όντα,
παραπονέθηκα, διότι χαµογελούσε, ενώ µιλούσα. Ξέρω ότι τα
αισθήµατά του είναι φιλικότατα απέναντί µου και γι' αυτό
χαµογελούσε.
ΕΥΓΕΝΙΟΣ ΧΑΪΤΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ, εκτός αν
θέλετε δι'υµών ...

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Να κλείσουµε το θέµα,
κύριε Χαϊτίδη.
ΕΥΓΕΝΙΟΣ ΧΑΪΤΙ∆ΗΣ: Σας παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε, γιατί
κλείνετε το θέµα; Εκτός αν δι'υµών ο κύριος Υπουργός το παίρνει
πίσω.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριε συνάδελφε, µην
επιµένετε, δεν υπάρχει προσωπικό θέµα!
ΕΥΓΕΝΙΟΣ ΧΑΪΤΙ∆ΗΣ: ∆εν υπάρχει; Λοιπόν, αυτήν τη φράση ..
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Να σας πω γιατί δεν
υπάρχει;
ΕΥΓΕΝΙΟΣ ΧΑΪΤΙ∆ΗΣ: Ναι. Γιατί;
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): ∆ιότι ο κύριος
Υφυπουργός, όπως τον ακούσαµε όλοι εδώ µέσα, είπε ότι δεν θα
απαντήσει, γιατί δεν θέλει να θεωρηθεί η δική του απάντηση -
προφανώς θα σας απαντούσε κατά την άποψή του κάπως σκληρά,
όπως νοµίζει ότι του µιλήσατε εσείς- και συµπεριφορά, όπως
θεώρησε εκείνος τη δική σας.
ΕΥΓΕΝΙΟΣ ΧΑΪΤΙ∆ΗΣ: Είπε "δεν θα κατέβω στο επίπεδό σας"!
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Πράγµατι, είχε ξεκινήσει
στην αρχή να λέει κάτι τέτοιο, αλλά δεν το ολοκλήρωσε!
ΕΥΓΕΝΙΟΣ ΧΑΪΤΙ∆ΗΣ: Εγώ, κύριε Πρόεδρε, για να σας
διευκολύνω, γιατί καταλαβαίνω ότι δεν θέλετε να φέρετε σε δύσκολη
θέση τον κ. Χριστοδουλάκη...
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Να τελειώσουµε θέλω!
Εγώ ήλθα στην 'Εδρα για να τελειώσουµε!
ΕΥΓΕΝΙΟΣ ΧΑΪΤΙ∆ΗΣ: ...δέχοµαι ότι δι'υµών ο κ. Χριστοδουλάκης
ζήτησε συγγνώµη και δέχοµαι τη δική σας παρέµβαση!
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριε Χαϊτίδη,
παρακαλώ ας µη δίνουµε συνέχεια σε αυτά τα θέµατα. Να έχουµε
κατανόηση όλοι.
Κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση...
Α∆ΑΜ ΡΕΓΚΟΥΖΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ορίστε, κύριε Ρεγκούζα,
έχετε το λόγο.
Α∆ΑΜ ΡΕΓΚΟΥΖΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, ήθελα να πω, ότι ο κύριος
Υφυπουργός προηγουµένως επιχειρηµατολογώντας για την
τροπολογία αυτή που έχουµε και την αντίρρηση, πιστεύω ότι άθελά
του είπε κάποια ανακρίβεια.
Είπε ότι κάνει τη ρύθµιση, γιατί δεν θέλει να ανοίξει τους ασκούς του
Αιόλου, για να ζητούν πρόσθετες αµοιβές δηµόσιοι υπάλληλοι, ενώ
υπάρχει συγκεκριµένος περιορισµός, ένα ανώτατο πλαφόν αµοιβών
στο δηµόσιο και εποµένως η σύµβαση δηµοσίου δικαίου πρέπει να
ακολουθήσει αυτόν τον κανόνα.
Στην προκειµένη περίπτωση έρχεται και θεσµοθετεί, δηµιουργείται
σύµβαση ιδιωτικού δικαίου. Και µάλιστα υπάρχει µία αντίφαση εδώ.
Στην περίπτωση, δηλαδή, κατά την οποία µεταξύ των δύο ο ένας
είναι δηµόσιος υπάλληλος, θα έχουµε το απαράδεκτο από την
άποψη του διοικητικού δικαίου φαινόµενο, να συνάπτουν δηµόσιοι
λειτουργοί συµβάσεις ιδιωτικού δικαίου µε το δηµόσιο ή νοµικά
πρόσωπα δηµοσίου δικαίου, δηλαδή να έχουν διπλή θέση
εξάρτησης δικαιωµάτων και υποχρεώσεων απέναντι στο δηµόσιο.
Το ένα λοιπόν, είναι αυτό, ότι δεν είναι ακριβές.
Το δεύτερο είναι ότι ο κύριος Υφυπουργός, επειδή ξέρουµε ότι έχει
έλθει σε επαφή µε τους ανθρώπους αυτούς που πρόκειται να
προσλάβει και το γνωρίζουµε και δεν διαψεύδει τη δική µου
τουλάχιστον αναφορά για πέντε εκατοµµύρια (5.000.000) δραχµές
µισθό για κάθε έναν απ' αυτούς τους δύο ανθρώπους...
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Κάνετε λάθος!
Α∆ΑΜ ΡΕΓΚΟΥΖΑΣ:...εκτιµώ ότι οφείλει να ενηµερώσει την Εθνική
Αντιπροσωπεία για τις προθέσεις.
Ταυτόχρονα, να επαναλάβω για µια ακόµη φορά ότι η
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έλλειψη αρχών στον προσδιορισµό αποδοχών αυτού του είδους
δηµιουργεί ένα τεράστιο ηθικό και πολιτικό ζήτηµα και για τη
λειτουργία µας εδώ µέσα στο Κοινοβούλιο.
Εµείς δεν θέλουµε να περιορίσουµε τον κύριο Υφυπουργό και την
Κυβέρνηση στην ανεύρεση, έστω κάποιων εξειδικευµένων
στελεχών, παρ' ότι έχουµε αντίρρηση -την είχαµε εκφράσει την
αντίρρησή µας όταν ψηφιζόταν το νοµοσχέδιο για τη δηµιουργία του
Οργανισµού ∆ηµοσίου Χρέους- ωστόσο όµως οφείλει η Κυβέρνηση
να διευκρινίσει τις προθέσεις της, διότι διαφορετικά είναι έκθετη
απέναντι στον ελληνικό λαό, αλλά ταυτόχρονα και εµείς ουσιαστικά
οδηγούµαστε σε διαδικασία παραπλάνησης για τα πραγµατικά
γεγονότα που πρόκειται να επακολουθήσουν.
'Οσον αφορά τώρα την τετραετία, αφού, λοιπόν, θέλει να µετατρέψει
τη σύµβαση δηµοσίου δικαίου σε ιδιωτικού δικαίου, γιατί βάζει την
τετραετία; Θα µπορούσε να βάλει µικρότερο χρόνο. Αυτό, γιατί σε
µία ενδεχόµενη κυβερνητική αλλαγή -και ας επαίρεται ο
εκπρόσωπος του ΠΑ.ΣΟ.Κ ότι θα κερδίσει τις εκλογές το κόµµα
του- ενδεχοµένως η Κυβέρνηση να µην µπορεί να συνεργαστεί µε
αυτά τα άτοµα. Γιατί, λοιπόν, να είναι υποχρεωµένη να τους
αποζηµιώσει και µάλιστα µε τέτοιες αµοιβές, ενώ µπορεί να το
προβλέψει µε µικρότερο χρόνο στη θητεία τους; Πραγµατικά, δεν το
καταλαβαίνουµε.
Εποµένως µας δίνει το δικαίωµα η Κυβέρνηση, σε τελευταία
ανάλυση στο τέλος του βίου της, να λέµε ότι θέλει να εξυπηρετήσει
κοµµατικούς της φίλους και µάλιστα σε µία εποχή που δεν πρέπει
να το κάνει, γιατί δεν δείχνει την ανάλογη σπουδή ή ευαισθησία σε
περιπτώσεις που αφορούν µεγαλύτερο αριθµό Ελλήνων πολιτών µε
µικρότερες δηµοσιονοµικές δαπάνες.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ
το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Το λόγο θα πάρει ο κ.
Παπαδηµόπουλος και εν συνεχεία ο έτερος εκ Λαρίσης, ο κ.
Αδαµόπουλος, τέλος ο κ. Σφυρίου και να κλείσουµε αυτήν τη
συζήτηση.
Ορίστε, κύριε Παπαδηµόπουλε, έχετε το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, όταν ο ν. 2628
είχε έλθει ως νοµοσχέδιο, είχα διαφωνήσει πλήρως, διότι πιστεύω -
και πρέπει να πιστεύουν όλοι οι συνάδελφοι- ότι η κακοδαιµονία της
διαχείρισης του δηµοσίου χρήµατος οφείλεται κυρίως στην ύπαρξη
πολλών παραπλήσιων και παράλληλων συναφών οργανισµών.
Είναι δυνατόν ένας οργανισµός, όπως είναι αυτός που προβλέπεται
από το ν. 2628, να αναλάβει τόσο τεράστιες ευθύνες διαχείρισης
ενός τεράστιου δηµοσίου χρέους; ∆ηλαδή είναι δυνατόν υπάλληλοι
και µάλιστα µε σύµβαση ιδιωτικού δικαίου, όσον αφορά το θέµα της
µισθοδοσίας, να αναλάβουν τέτοιες ευθύνες έναντι της υπεύθυνης
Κυβέρνησης; Εγώ νοµίζω ότι µόνη αρµόδια για τη διαχείριση αυτού
του τεράστιου δηµοσίου χρέους είναι η εκάστοτε Κυβέρνηση, είναι
υπόθεση του Υπουργού Εθνικής Οικονοµίας, του Πρωθυπουργού
και µερικών άλλων παραγόντων που ασχολούνται κυρίως µε τα
οικονοµικά της χώρας.
∆εν είναι δυνατόν, λοιπόν, το τεράστιο αυτό θέµα της διαχείρισης
του δηµοσίου χρέους να περιέλθει εις χείρας ανθρώπων µε
σύµβαση ιδιωτικού δικαίου.
Και συµφωνώ µε τους προλαλήσαντες συναδέλφους πάλι στο θέµα
της αµοιβής. 'Οταν πάµε να ιδρύσουµε έναν τέτοιο οργανισµό και να
του αναθέσουµε αυτήν την υψηλή αποστολή, θα πρέπει να
καταλάβουν οι πάντες ότι δεν είναι δυνατόν το δηµόσιο χρήµα να
διασπαθίζεται, όταν γι' αυτό το δηµόσιο χρέος γίνεται οργανισµός
και να αρχίσουµε να προβλέπουµε παχυλούς µισθούς των πέντε
εκατοµµυρίων (5.000.000) δραχµών, όπως ακούγεται. Νοµίζω ότι
θα έπρεπε στην ίδια τροπολογία να καθοριστεί εκ των προτέρων
ποια θα είναι αυτή η αµοιβή. Επίσης ορθότερο θα ήταν να είχε
ορισθεί βραχύτερος χρόνος όσον αφορά τη θητεία αυτών των δύο
προσώπων του γενικού διευθυντού και του αναπληρωτού γενικού
διευθυντού.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο κ. Αδαµόπουλος έχει

το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ Α∆ΑΜΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, στις τρεις
τροπολογίες που κουβεντιάσαµε µέχρι τώρα, η κριτική της Νέας
∆ηµοκρατίας επικεντρώθηκε στη µία τροπολογία, όσον αφορά τον
Οργανισµό ∆ιαχείρισης ∆ηµοσίου Χρέους. Είπαµε εδώ ότι η
Κυβέρνηση θέλει να εξυπηρετήσει δικά της άτοµα. ∆ηλαδή, η
Κυβέρνηση µε τα δύο άτοµα τα οποία θα ηγηθούν αυτού του
σηµαντικού Οργανισµού θέλει να καλύψει κοµµατικές ανάγκες; Και
εν πάση περιπτώσει η Κυβέρνηση από εδώ και πέρα, όπου
υπάρχει έλλειψη στο δηµόσιο τοµέα, δεν θα πρέπει να προωθεί
διορισµούς; Ποια λογική το λέει αυτό; Το κράτος έχει µια συνέχεια.
Και βεβαίως εδώ ακριβώς υπεισέρχεται ο κοµµατισµός που
διακατέχονται τα στελέχη της Νέας ∆ηµοκρατίας και µάλιστα
παλαιού τύπου. Αυτά είναι ξεπερασµένα.
Και εδώ όσοι παροικούν στην Ιερουσαλήµ γνωρίζουν ότι το ΠΑΣΟΚ
στο Γενικό Λογιστήριο βρήκε τον κ. ∆ρίτσα επί σειρά ετών, τον
διατήρησε, τον έκανε και Γενικό Γραµµατέα. 'Αρα στο σπίτι του
κρεµασµένου δεν µιλούν για σκοινί και για κοµµατισµούς.
Εσείς αγνοείτε άλλα βασικά πράγµατα. Το ότι σήµερα έρχεσθε και
µιλάτε για την αµοιβή ή οτιδήποτε άλλο, αυτό καθορίστηκε και
συζητήθηκε στο ν. 2628. Και εν πάση περιπτώσει αυτή η θέση είναι
µε ειδικά προσόντα και γι' αυτό ακριβώς προβλέπει ακόµα να είναι
και από το εξωτερικό. Και δεν ξέρω αν βρούµε να πληρώσουµε τη
θέση γι' αυτό το σοβαρό πραγµατικά οργανισµό.
Και τέλος, για να κλείσω, κύριε Πρόεδρε, θέλω να πω το εξής:
Πρέπει να τελειώσει αυτή η καραµέλα του εκλεγµένου και µη
εκλεγµένου στο Κοινοβούλιο. Η Κυβέρνηση εκλέγεται. Εκλέχθηκε η
Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, η οποία µπορεί να χρησιµοποιήσει τον
όποιο εξωκοινοβουλευτικό Υπουργό θέλει.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Μην επανέρχεσθε στο
θέµα αυτό, σας παρακαλώ. ∆εν είναι θέµα του νοµοσχεδίου.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ Α∆ΑΜΟΠΟΥΛΟΣ: Βεβαίως αλλά όµως, κύριε Πρόεδρε,
δεν µπορεί να γίνει λογοκρισία για το χαµόγελο!
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): ∆εν είναι του
νοµοσχεδίου θέµα αυτό. Είστε τρίτος σ' αυτό το θέµα. ∆εν είναι δικό
σας θέµα.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ Α∆ΑΜΟΠΟΥΛΟΣ: Ο κύριος Υφυπουργός έχει δείξει
δείγµατα σεµνότητας και σοβαρότητας και υπευθυνότητας πάνω σ'
αυτό το θέµα. ∆εν είµαι υπερασπιστής του, αλλά πραγµατικά η ίδια
ιστορία του το αποδεικνύει.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο κ. Σφυρίου έχει το
λόγο.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, προτείνω να προχωρήσουµε
και παραιτούµαι.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριοι συνάδελφοι,
ολοκληρώθηκε η συζήτηση επ' αυτών των τροπολογιών και ήθελα
να παρακαλέσω τον κύριο Υπουργό για το εξής: Αντιλαµβάνοµαι ότι
από τις επόµενες τροπολογίες, αυτή που αφορά την εισοδηµατική
πολιτική θέλει συζήτηση και η ώρα είναι 21.00' και κάτι. Αν
συζητηθούν και οι άλλες τροπολογίες, σίγουρα θα συζητούµε πολύ
αργά για ένα θέµα στο οποίο εγώ καταλαβαίνω ότι τα κόµµατα και
οι συνάδελφοι θέλουν να πουν την άποψή τους.
Γι' αυτό θα παρακαλέσω να αποσύρετε αυτήν την τροπολογία,
κύριε Υπουργέ. Υπάρχει ένα νοµοσχέδιο σχετικό, κατά κάποιο
τρόπο, αυτό του Υπουργείου Ανάπτυξης και µπορεί µέχρι την άλλη
εβδοµάδα που θα ολοκληρωθεί, την επόµενη Τρίτη, να την
καταθέσετε και θα έχουν στο µεταξύ τη δυνατότητα και τα κόµµατα
να τοποθετηθούν και να γίνει µία συζήτηση στο θέµα αυτό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ Α∆ΑΜΟΠΟΥΛΟΣ: Τότε είναι που δεν θα υπάρχει
συνάφεια.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Παρακαλώ να
προχωρήσουµε. Υπάρχει µία τροπολογία που αφορά το ΝΑΤ, µία
αφορά  τους  εφηµεριδοπώλες  και  µία  για  τα  θέµατα  τα  σχετικά
µε  το  Χρηµατιστήριο.  Κύριε  Ρεγκούζα,  νοµίζω  ότι  την  ξέρετε
αυτήν  την τροπολογία. Λοιπόν, αφού συζητηθούν και αυτές,
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να κλείσει το νοµοσχέδιο. Από τις τροπολογίες των συναδέλφων,
είναι κάποια που µπορεί να συζητηθεί;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Κύριε Πρόεδρε, αν µου επιτρέπετε, αν υπάρχουν τροπολογίες, οι
οποίες δεν εµπλέκονται µε συνταξιοδοτικά ζητήµατα...
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Αυτό λέω, αν είναι
τροπολογίες οι οποίες αφορούν θέµατα, τα οποία δεν έχουν...
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Απ'ό,τι έχω δει στον κατάλογο, νοµίζω ότι µια ή δύο υπάρχουν, τις
οποίες µπορούµε να σχολιάσουµε. Γι'αυτήν που έφερε ο κ.
Αδαµόπουλος προηγουµένως, έχω ήδη τοποθετηθεί ότι θα
εξετασθεί...
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Παρακαλώ να µην µπείτε
στην ουσία. Εγώ θα προτείνω στον κύριο Υπουργό το εξής: Την
τροπολογία αυτή που αφορά την εισοδηµατική πολιτική, να την
αποσύρει και να την καταθέσει η Κυβέρνηση στο επόµενο
νοµοσχέδιο, ώστε µέχρι την άλλη εβδοµάδα να έχουν το χρόνο και
τα κόµµατα και οι συνάδελφοι να τοποθετηθούν.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Μάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Θα προχωρήσουµε στη
συζήτηση αυτών των τροπολογιών και των τροπολογιών των
συναδέλφων -όποιες τροπολογίες είναι- και εν συνεχεία θα κάνουµε
ψηφοφορία για τις τροπολογίες µία προς µία και του Υπουργού και
των συναδέλφων.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Εγώ δεν έχω αντίρρηση σ'αυτό, κύριε Πρόεδρε. Για τη µισθολογική
πολιτική υπάρχει και ένα νοµοσχέδιο του Υπουργείου Οικονοµικών,
το οποίο θα υποβληθεί, ενδεχοµένως, ή µπορεί να συζητηθεί και
στο νοµοσχέδιο του Υπουργείου Ανάπτυξης.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Αν το φέρετε...
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Απλώς για λόγους τάξεως επιτρέψτε µου να αναφέρω ότι
ουσιαστικά η τροπολογία, την οποία θα συζητήσουµε για τις
συντάξεις του Ν.Α.Τ., είναι ακριβώς η ίδια µε αυτήν...
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Είναι για την
εισοδηµατική πολιτική και αυτή.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Είναι σχετική µε την εισοδηµατική πολιτική και τους δηµοσίους
υπαλλήλους.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κρατήστε την και αυτήν
τότε, να πάει µαζί. 'Αλλωστε, δεν θα έχουν αναδροµική ισχύ αυτές
οι διατάξεις;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Θα έχουν αναδροµική ισχύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): 'Αρα, ουσιαστικό
πρόβληµα δεν υπάρχει για τους ενδιαφεροµένους και η Βουλή θα
έχει τη δυνατότητα να τοποθετηθεί πάνω στην εισοδηµατική
πολιτική της Κυβερνήσεως.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
'Οπως θέλετε. Μπορεί να γίνει αυτό είτε για τη µία είτε για τις δύο.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Το κατάλαβα, κύριε
Υπουργέ.
Ο κ. Τσιτουρίδης έχει το λόγο.
ΣΑΒΒΑΣ ΤΣΙΤΟΥΡΙ∆ΗΣ: Επειδή ολοκληρώθηκε ο κύκλος της
συζήτησης επί των τριών πρώτων τροπολογιών, δεκαέξι
συνάδελφοι καταθέσαµε µία πρόταση για ονοµαστική ψηφοφορία
επί της τροπολογίας µε γενικό αριθµό 2476 και µε ειδικό αριθµό
795.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Επαναλαµβάνω ότι αυτό
θα γίνει βεβαίως, αλλά να προχωρήσουµε συγχρόνως, διότι είναι
ενδεχόµενο -εγώ δεν το γνωρίζω αυτήν τη στιγµή- να διακοπεί η
συνεδρίαση.
ΣΑΒΒΑΣ ΤΣΙΤΟΥΡΙ∆ΗΣ: Αυτό δεν προβλέπει ο Κανονισµός;
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Γι'αυτό, λοιπόν, τη µεν
τροπολογία για την εισοδηµατική πολιτική πρότεινα στον κύριο
Υπουργό να την αποσύρει, ώστε να έχετε τη δυνατότητα να
τοποθετηθείτε και αν θα ζητήσετε να γίνει κάποια ονοµαστική
ψηφοφορία, να τη ζητήσετε στο τέλος, για όποια τροπολογία

υποβληθεί αίτηση ονοµαστικής ψηφοφορίας.
ΣΑΒΒΑΣ ΤΣΙΤΟΥΡΙ∆ΗΣ: ∆ιαδικαστικά όµως νοµίζω ότι από τη
στιγµή που τελείωσε ο κύκλος της συζήτησης επί των τριών
πρώτων τροπολογιών και επειδή υπάρχει η αίτησή µας
κατατεθειµένη, θα πρέπει να αναγνωσθεί ο κατάλογος και να
προχωρήσουµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριε Τσιτουρίδη, είχα
την εντύπωση ότι εσείς ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της
Νέας ∆ηµοκρατίας είχατε συµφωνήσει σε αυτό. Αυτήν την
εντύπωση είχα. Αν αλλάξατε γνώµη, έχει καλώς...
ΣΑΒΒΑΣ ΤΣΙΤΟΥΡΙ∆ΗΣ: Συµφώνησα...
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριε Υπουργέ, δεν
επιµένω σε αυτήν την πρόταση που σας έκανα.
ΣΑΒΒΑΣ ΤΣΙΤΟΥΡΙ∆ΗΣ:...να συζητήσουµε κάποια άλλη µέρα την
τροπολογία αυτή.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ορίστε, κύριε Σφυρίου,
έχετε το λόγο.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, νοµίζω ότι η πρόταση που
κάνατε...
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριε Σφυρίου, σας ζητώ
συγγνώµη, αλλά επειδή ετέθη το θέµα, αν έχετε την καλοσύνη, σας
παρακαλώ να καθήσετε και να µη συνεχίσετε.
Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί των τροπολογιών µε
γενικό αριθµό 2474 και ειδικό 793, µε γενικό αριθµό 2475 και ειδικό
794 και µε γενικό αριθµό 2476 και ειδικό 795.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό αριθµό
2474 και ειδικό 793;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτή, δεκτή.
ΑΧΙΛΛΕΥΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Συνεπώς η τροπολογία
µε γενικό αριθµό 2474 και ειδικό 793 έγινε δεκτή κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό αριθµό
2475 και ειδικό 794;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτή, δεκτή.
ΑΧΙΛΛΕΑΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Συνεπώς η τροπολογία
µε γενικό αριθµό 2475 και ειδικό 794 έγινε δεκτή κατά πλειοψηφία.
Κύριοι συνάδελφοι, έχει υποβληθεί αίτηση Βουλευτών για
ονοµαστική ψηφοφορία επί της τροπολογίας µε γενικό αριθµό 2476
και ειδικό 795, της οποίας το κείµενο έχει ως εξής:
"Κύριε Πρόεδρε,
Παρακαλούµε επί της τροπολογίας µε γεν. αριθµό 2476 και ειδικό
795, να διενεργηθεί ονοµαστική ψηφοφορία:
Α. ΡΕΓΚΟΥΖΑΣ
Ι. ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΠΟΥΛΟΣ
Α. ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ
Θ. ∆ΗΜΟΣΧΑΚΗΣ
Σ. ΚΟΥΒΕΛΑΣ
Γ. ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ
Θ. ΛΕΟΝΤΑΡΙ∆ΗΣ
Η. ΚΑΛΛΙΩΡΑΣ
Σ. ΤΣΙΤΟΥΡΙ∆ΗΣ
Α. ΙΝΤΖΕΣ
Γ. ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ
Ε. ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ
Α. ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ
∆. Ν. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ
Ε. ΧΑΪΤΙ∆ΗΣ
Ε. Γ. ΠΟΛΥΖΟΣ".
Θα αναγνώσω και τον κατάλογο των υπογραφόντων την αίτηση της
ονοµαστικής ψηφοφορίας, για να διαπιστωθεί αν υπάρχει ο
απαιτούµενος από τον Κανονισµό αριθµός για την υποβολή της.
Ο κ. Ρεγκούζας. Παρών.
Ο κ. Παπαδηµόπουλος. Παρών.
Ο κ. Καραµάριος. Παρών.
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Ο κ. ∆ηµοσχάκης. Απών.
Ο κ. Κούβελας. Παρών.
Ο κ. Καρασµάνης. Απών.
Ο κ. Λεονταρίδης. Απών.
Ο κ. Καλλιώρας. Παρών.
Ο κ. Τσιτουρίδης. Παρών.
Ο κ. Ιντζές. Παρών.
O κ. Τσαφούλιας. Απών.
Ο κ. Αποστόλου. Παρών.
Ο κ. Κανταρτζής. Παρών.
Κύριοι συνάδελφοι, δεν υπάρχει ο απαιτούµενος από τον
Κανονισµό αριθµός των δεκαπέντε Βουλευτών και εποµένως δεν
γίνεται ονοµαστική ψηφοφορία.
ΘΕΟΦΙΛΟΣ ΛΕΟΝΤΑΡΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, εδώ είµαι.
Α∆ΑΜ ΡΕΓΚΟΥΖΑΣ Εδώ είναι, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Συνεχίζουµε, κύριοι
συνάδελφοι.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό αριθµό
2476 και ειδικό 795;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτή, δεκτή.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Συνεπώς η τροπολογία
µε γενικό αριθµό 2476 και ειδικό 795 έγινε δεκτή κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Εδώ είµαι, κύριε Πρόεδρε.
ΘΕΟΦΙΛΟΣ ΛΕΟΝΤΑΡΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, εδώ είµαι.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Προχωρούµε, κύριοι
συνάδελφοι.
Επί της υπ' αριθµόν ...
ΘΕΟΦΙΛΟΣ ΛΕΟΝΤΑΡΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, εδώ είµαι.
ΣΑΒΒΑΣ ΤΣΙΤΟΥΡΙ∆ΗΣ: Εδώ είναι οι συνάδελφοι, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Παρακαλώ, κύριοι
συνάδελφοι. Επεκαλέσθητε τις διαδικασίες, κύριε Τσιτουρίδη και οι
συνάδελφοι. Αυτό ακριβώς έκανα. ∆ιάβασα τον κατάλογο. ∆εν είσθε
δεκαπέντε και προχωρούµε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: 'Εµπαινα στην πόρτα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Παρακαλώ. ∆εν θα σας
καλώ από το διάδροµο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Στην πόρτα έµπαινα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): 'Οχι, κύριε συνάδελφε.
'Οταν φώναξα το όνοµά σας, δεν ήσασταν εδώ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Στην πόρτα ήµουν.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Παρακαλώ, κύριοι
συνάδελφοι.
ΘΕΟΦΙΛΟΣ ΛΕΟΝΤΑΡΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, είµαι εδώ.
Α∆ΑΜ ΡΕΓΚΟΥΖΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν είχε ολοκληρωθεί ο
πίνακας.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Παρακαλώ. Κύριε
συνάδελφε, είχε εξαντληθεί ο κατάλογος. Ζήτησε ο κ. Σφυρίου το
λόγο, δεν συνέχισε και έθεσα...
ΘΕΟΦΙΛΟΣ ΛΕΟΝΤΑΡΙ∆ΗΣ: Ο κατάλογος δεν εξαντλήθηκε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριε Λεονταρίδη,
παρακαλώ.
ΘΕΟΦΙΛΟΣ ΛΕΟΝΤΑΡΙ∆ΗΣ: Μα, δεν εξαντλήθηκε ο κατάλογος.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Μα, σας έδωσα το λόγο;
Σας παρακαλώ, καθίστε.
ΘΕΟΦΙΛΟΣ ΛΕΟΝΤΑΡΙ∆ΗΣ: Μα, δεν εξαντλήθηκε ο κατάλογος.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Καθίστε, σας παρακαλώ.
Σας παρακαλώ!
Και να εξηγήσω και στο Σώµα, τι ακριβώς συνέβη: 'Ηθελα να
διευκολύνω και την Κυβέρνηση και τα κόµµατα, όπως κάνω
πάντοτε. Ρώτησα το κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολιτεύσεως, αν
θα συµφωνήσει να προτείνω στην Κυβέρνηση να αποσύρει την
τροπολογία για την εισοδηµατική πολιτική και να προχωρήσουν οι
άλλες τροπολογίες και να παραµείνει η ψηφοφορία, εκεί που θέλατε
ονοµαστική ψηφοφορία, για το τέλος.
Με διαβεβαίωσε το κόµµα σας ότι συµφωνεί επ' αυτού, ήρθα στην
'Εδρα, έκανα αυτό που συνεφώνησα µε το κόµµα σας, αλλά το
κόµµα σας εν συνεχεία άλλαξε γνώµη.
Εδώ δεν παίζουµε, αγαπητοί συνάδελφοι. Τον Κανονισµό ζητήσατε

να εφαρµόσω, τον Κανονισµό εφήρµοσα. ∆ιάβασα τα ονόµατα και
προχωρούµε. Αρκετά.
ΣΑΒΒΑΣ ΤΣΙΤΟΥΡΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, το λόγο.
ΘΕΟΦΙΛΟΣ ΛΕΟΝΤΑΡΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ζητώ το λόγο. Είπατε
προηγουµένως ότι εξαντλήθηκε ο κατάλογος. Ο κατάλογος δεν είχε
εξαντληθεί.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριε συνάδελφε, επί
τίνος πράγµατος ζητάτε το λόγο;
ΘΕΟΦΙΛΟΣ ΛΕΟΝΤΑΡΙ∆ΗΣ: Είπατε προηγουµένως ότι
εξαντλήθηκε ο κατάλογος. Ο κατάλογος δεν είχε εξαντληθεί.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Μα, δεν ήσασταν εδώ,
για να ζητήσετε το λόγο.
ΘΕΟΦΙΛΟΣ ΛΕΟΝΤΑΡΙ∆ΗΣ: Είπατε προηγουµένως ότι
εξαντλήθηκε ο κατάλογος.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριε συνάδελφε, δεν
υπήρχε κανείς άλλος εγγεγραµµένος στον κατάλογο. Τελευταίος
ήταν ο κ. Παπαδηµόπουλος, ο οποίος µίλησε.
Α∆ΑΜ ΡΕΓΚΟΥΖΑΣ: Εννοούµε τον κατάλογο των αιτούντων την
ονοµαστική ψηφοφορία.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Εννοείτε τον κατάλογο
των αιτούντων.
ΘΕΟΦΙΛΟΣ ΛΕΟΝΤΑΡΙ∆ΗΣ: Είπατε ότι εξαντλήθηκε ο κατάλογος
των αιτούντων την ονοµαστική ψηφοφορία.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): 'Οχι, είπα ότι δεν
υπάρχει ο αριθµός των δεκαπέντε Βουλευτών. ∆εν είπα ότι
εξαντλήθηκε.
ΘΕΟΦΙΛΟΣ ΛΕΟΝΤΑΡΙ∆ΗΣ: Μα, υπάρχει. Πώς δεν υπάρχει.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Μα, µπήκατε µετά, κύριε
συνάδελφε. Επιτέλους!
ΘΕΟΦΙΛΟΣ ΛΕΟΝΤΑΡΙ∆ΗΣ: 'Οχι, κύριε Πρόεδρε.
Α∆ΑΜ ΡΕΓΚΟΥΖΑΣ: 'Οχι, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριοι συνάδελφοι,
παρακαλώ! Καθίστε κατ' αρχήν, διότι δεν µπορούµε να µιλάµε όλοι
µαζί.
Το πράγµα είναι σαφές: Εγώ εξήγησα και το λόγο αυτής της
αυστηρής, αν θέλετε, στάσης µου. ∆ιότι δεν είναι δυνατόν ο
Πρόεδρος του Σώµατος να κάνει µε τα κόµµατα εδώ κάποια
συνεννόηση, για να προχωρήσει η συνεδρίαση και εν συνεχεία να
αντιµετωπίζει αυτήν τη συµπεριφορά.
Λοιπόν, µου ζητήσατε -το κόµµα σας, µε το οποίο είχα πριν
συνεννοηθεί γι' αυτά τα πράγµατα- να διαβάσω τον κατάλογο. Είπα
ότι υπάρχει πρόταση ονοµαστικής ψηφοφορίας και διάβασα την
πρόταση ονοµαστικής ψηφοφορίας. ∆εν ήταν oι δεκαπέντε
συνάδελφοι εδώ. Το διαπίστωσα, όπως δικαιούµαι και οφείλω εκ
του Κανονισµού, ότι δεν υπάρχουν δεκαπέντε...
Κύριε ∆ηµοσχάκη και κύριε συνάδελφε, σε σας απευθύνοµαι.
Κάνετε διάλογο µεταξύ σας; Σας παρακαλώ.
∆εν υπήρχαν, λοιπόν, οι δεκαπέντε συνάδελφοι και κατά τον
Κανονισµό δεν υπάρχει θέµα ονοµαστικής ψηφοφορίας. Ψηφίστηκε,
λοιπόν, η διάταξη και προχωρώ τώρα σε άλλη τροπολογία, όπου
µπορείτε να κάνετε ό,τι νοµίζετε, σύµφωνα όµως πάντοτε µε τον
Κανονισµό.
ΣΑΒΒΑΣ ΤΣΙΤΟΥΡΙ∆ΗΣ: Το λόγο, κύριε Πρόεδρε.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Να τον ζητήσετε επί της τροπολογίας.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριοι συνάδελφοι, η
τροπολογία 2555...
Α∆ΑΜ ΡΕΓΚΟΥΖΑΣ: Αντίλογος δεν υπάρχει, κύριε Πρόεδρε;
ΣΑΒΒΑΣ ΤΣΙΤΟΥΡΙ∆ΗΣ: ∆εν θα µου δώσετε το λόγο, κύριε
Πρόεδρε;
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριε συνάδελφε, µε
συγχωρείτε. Θα σας δώσω το λόγο επί της τροπολογίας που είναι
προς συζήτηση.
ΣΑΒΒΑΣ ΤΣΙΤΟΥΡΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ζητώ το λόγο ως
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): 'Οχι, κύριε Τσιτουρίδη,
στην Αίθουσα αυτή...
ΣΑΒΒΑΣ ΤΣΙΤΟΥΡΙ∆ΗΣ: Να τον ζητήσω επί προσωπικού τότε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριε Τσιτουρίδη...
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ΣΑΒΒΑΣ ΤΣΙΤΟΥΡΙ∆ΗΣ: Τον ζητάω επί προσωπικού τότε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Σε τι συνίσταται το
προσωπικό σας;
ΣΑΒΒΑΣ ΤΣΙΤΟΥΡΙ∆ΗΣ: Το προσωπικό συνίσταται στο εξής.
Αναφέρατε στην Εθνική Αντιπροσωπεία ότι συµφωνήσαµε σε κάτι
κι ότι ήρθαµε εδώ πέρα και χαλάσαµε ως Νέα ∆ηµοκρατία τη
συµφωνία. Επ' αυτού ζητώ το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ωραία, δεν
συµφωνήσατε.
ΣΑΒΒΑΣ ΤΣΙΤΟΥΡΙ∆ΗΣ: Με συγχωρείτε, επ' αυτού ζητώ το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Καλώς, δεν
συµφωνήσατε. Εντάξει, έληξε το θέµα.
ΣΑΒΒΑΣ ΤΣΙΤΟΥΡΙ∆ΗΣ: Παρακαλώ, θέλω να ζητήσω το λόγο και
επί του Κανονισµού.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): 'Εληξε το θέµα.
ΣΑΒΒΑΣ ΤΣΙΤΟΥΡΙ∆ΗΣ: ∆εν έχει λήξει το θέµα. Θέλω να ζητήσω
το λόγο, επί του Κανονισµού.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Επί του Κανονισµού.
Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΣΑΒΒΑΣ ΤΣΙΤΟΥΡΙ∆ΗΣ: Σύµφωνα µε τον Κανονισµό, οι δεκαπέντε
συνάδελφοι πρέπει να βρίσκονται εδώ, πριν κλείσει η ανάγνωση
του καταλόγου. Πριν κλείσει η ανάγνωση του καταλόγου ήταν εδώ
οι συνάδελφοι, οι οποίοι βρίσκονταν έξω κάποια στιγµή. Φωνάξατε
το όνοµα του κ. Λεονταρίδη και πριν κλείσει ο κατάλογος µπήκε ο κ.
Λεονταρίδης.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριε συνάδελφε, αυτό
το διαπιστώνει ο Προεδρεύων. Εάν δηλαδή ήσαν και οι δεκαπέντε
εδώ, αυτό θα το διαπιστώσω εγώ. Μπορεί ο κ. Λεονταρίδης, όπως
το είπατε, να µπήκε στην Αίθουσα ενώ εγώ διάβαζα τον κατάλογο.
'Οµως, επί παραδείγµατι, ο συνάδελφος κ. Τσαφούλιας µπήκε όταν
είχα ήδη ολοκληρώσει.
ΣΑΒΒΑΣ ΤΣΙΤΟΥΡΙ∆ΗΣ: Ενδεχοµένως ο κ. Τσαφούλιας να ήταν ο
δέκατος, οι άλλοι ήταν εδώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): ∆εν µου λέτε, θα
αρχίσουµε τέτοια συζήτηση; ∆ηλαδή εάν ο Πρόεδρος διαπιστώνει
ότι δεν υπάρχουν οι δεκαπέντε; Εδώ όσοι ήσασταν παρόντες
ακούγατε να απαντώ: "Κούβελας, παρών. Ρεγκούζας, παρών.
Βεζδρεβάνης, παρών. Ο τάδε, δεν είναι παρών".
ΣΑΒΒΑΣ ΤΣΙΤΟΥΡΙ∆ΗΣ: Παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε, εκτιµώ ότι
υπάρχει µια καταχρηστική συµπεριφορά από την πλευρά σας σε
ό,τι αφορά τη διαπίστωση.
Οι δεκαέξι συνάδελφοι, ήταν εδώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριε Τσιτουρίδη, εάν
υπάρχει καταχρηστική συµπεριφορά, ξέρετε ποια είναι αυτή, όταν
στις 21.00' η ώρα θέλουµε να διακόψουµε τη συνεδρίαση. ∆ικαίωµά
σας είναι, όπως δικαίωµά σας είναι να ζητήσετε ονοµαστική
ψηφοφορία. Καλώς κάνατε. Από κει και πέρα κρίνεται εάν αυτή η
συµπεριφορά είναι καταχρηστική ή όχι. Αλλά είναι καταχρηστική
συµπεριφορά να φέρνουµε τον Πρόεδρο στην 'Εδρα να ρυθµίσει
µέσα σε πνεύµα κάποιας κατανόησης ένα πρόβληµα που ανέκυψε -
διότι εγώ θεώρησα ότι πράγµατι έχετε δίκιο να θέλετε αυτή η
τροπολογία για την εισοδηµατική πολιτική να συζητηθεί µια άλλη
µέρα και αυτό προσπάθησα να κάνω, αφού το είπα στον Υπουργό
και τον παρακάλεσα και είδατε ότι ο Υπουργός θα ανταποκριθεί- και
να µου λέτε µετά "ναι, αλλά έχουµε ονοµαστική ψηφοφορία".
ΣΑΒΒΑΣ ΤΣΙΤΟΥΡΙ∆ΗΣ: Με συγχωρείτε, κύριε Πρόεδρε.
Κατ'αρχήν θα ήθελα να πω ότι η κατάθεση για ονοµαστική
ψηφοφορία δεν αφορά τη Νέα ∆ηµοκρατία. Αφορά δεκαέξι
συναδέλφους απ'όλα τα κόµµατα της Αντιπολίτευσης.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): 'Οµως εσείς ζητήσατε,
κύριε συνάδελφε, ονοµαστική ψηφοφορία.
ΣΑΒΒΑΣ ΤΣΙΤΟΥΡΙ∆ΗΣ: Παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε, εδώ δεν
κάνουµε παζάρια.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριε Τσιτουρίδη, εγώ
εκτιµώ τη ζωτικότητά σας, αλλά και σεις να εκτιµήσετε κάποια άλλα
πράγµατα. Πρώτον, κανείς δεν µιλά στην Αίθουσα, αν δεν του δοθεί
ο λόγος από τον Πρόεδρο.

ΣΑΒΒΑΣ ΤΣΙΤΟΥΡΙ∆ΗΣ: Περιµένω να µου τον δώσετε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ωραία, καθίστε, λοιπόν.
ΣΑΒΒΑΣ ΤΣΙΤΟΥΡΙ∆ΗΣ: Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Καθίστε και, αν θέλετε,
µη µε διακόπτετε.
Εδώ το πράγµα είναι απλό. Εγώ ήλθα στην Αίθουσα προφανώς
κατόπιν των επικοινωνιών που είχα εδώ µε τους συνεργάτες µου,
προκειµένου να παρακαλέσω την Κυβέρνηση αυτή η συζήτηση της
τροπολογίας, που έχει ένα γενικότερο ενδιαφέρον, να πάει σε άλλη
συνεδρίαση. Το είπα αυτό στην Κυβέρνηση και ήταν έτοιµη να το
δεχθεί, όταν είπα -όπως είχα υπόψη µου από τις τηλεφωνικές
επικοινωνίες που έκανα- ότι θα µείνει στο τέλος η τροπολογία αυτή
για τον Οργανισµό ∆ιαχείρισης ∆ηµόσιου Χρέους, ώστε εκεί να
κλείσει η συνεδρίαση, αφού συζητηθούν οι άλλες τροπολογίες,
ακόµα και οι τροπολογίες Βουλευτών. Γι'αυτό ρώτησα τον κύριο
Υπουργό, µήπως από τις τροπολογίες των Βουλευτώνν είναι
κάποιες που µπορούν να συζητηθούν. Τότε, εσείς σκεφθήκατε να
µου πείτε ότι πρέπει να γίνει τώρα ονοµαστική ψηφοφορία.
Εγώ, ως µόνη απάντηση σ'αυτήν την ενέργεια, είχα να
συµµορφωθώ και να διαβάσω τον κατάλογο. ∆ιαβάζοντας τον
κατάλογο διαπίστωσα ότι δεν υπήρχαν δεκαπέντε για να γίνει η
ονοµαστική ψηφοφορία. Καταλάβατε; Να µην ξαναγίνει λοιπόν
αυτό, για να µην κάνει ο ένας δύσκολη τη δουλειά του άλλου εδώ.
Εσείς κάνατε δύσκολη τη δουλειά τη δική µου, όταν εγώ ήθελα να
κάνω εύκολη τη δουλειά όλων σας και της Κυβερνήσεως και των
κοµµάτων.
Α∆ΑΜ ΡΕΓΚΟΥΖΑΣ: Κάντε µια συµβιβαστική πρόταση τώρα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Η πρότασή µου, κύριε
συνάδελφε, είναι να προχωρήσουµε στη συζήτηση αυτών των
τροπολογιών. Επαναλαµβάνω: να κρατήσει η Κυβέρνηση αυτήν την
τροπολογία για άλλη συνεδρίαση, για την επόµενη Τρίτη, που είναι
το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Ανάπτυξης -να την αποσύρει
φυσικά- και να γίνει η ψηφοφορία εκεί που θέλετε. Μπορεί να
συγκεντρώσετε και πάλι τον αριθµό ή µπορεί και ο Πρόεδρος να
ζητήσει ονοµαστική ψηφοφορία. Εάν δεν είστε δεκαπέντε, να
ζητήσω εγώ ονοµαστική ψηφοφορία.
Α∆ΑΜ ΡΕΓΚΟΥΖΑΣ: Να γίνει έτσι, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): 'Ετσι. Θα το ζητήσω
λοιπόν εγώ, αλλά να προχωρήσουµε. Εγώ επιφυλάσσοµαι να το
ζητήσω πράγµατι, αφού συζητηθούν όλες οι τροπολογίες, πλην
αυτών των δύο.
Ο Υπουργός ήταν εντάξει µαζί µας. Είπε: "ξέρετε, είναι η µία
τροπολογία, είναι και αυτή που αφορά το Ν.Α.Τ.". Και ενώ ο
Υπουργός ανταποκρίνεται θετικά στο αίτηµα του Κοινοβουλίου και
του Προέδρου, εµείς λέµε: "όχι να κάνουµε ονοµαστική ψηφοφορία,
για να λυθεί η συνεδρίαση". Γιατί το κάνουµε αυτό;
ΕΝΑΣ ΒΟΥΛΕΥΤΗΣ: 'Εχετε δίκιο ...
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): 'Εχω δίκιο, αλλά ποιος
θα µου το δώσει.
Ο κ. Τσιτουρίδης έχει το λόγο.
ΣΑΒΒΑΣ ΤΣΙΤΟΥΡΙ∆ΗΣ: ∆εν θα ήθελα να υπάρξουν εντυπώσεις
εδώ, κύριε Πρόεδρε, ότι κάναµε συµφωνία, κάναµε ένα παζάρι µε
την Κυβέρνηση, η οποία έφερε στις 18.30' µία τροπολογία, η οποία
αφορά την εισοδηµατική πολιτική. Θεωρήσαµε ότι αυτή η
τροπολογία έπρεπε να είχε κατατεθεί προ πολλού. ∆εν κάναµε
παζάρι έναντι της αποσύρσεως, για να µην κάνουµε τώρα την
ονοµαστική ψηφοφορία. Εγώ θεώρησα, όταν είπατε "κλείνει η
συζήτηση", ότι έπρεπε να αναγνωστεί η κατάσταση η οποία
κατατέθη, όπως προβλέπει ο Κανονισµός. Για να µην υπάρχει
λοιπόν πρόβληµα επί του διαδικαστικού, επειδή κλείσατε τη
συζήτηση, γι'αυτό ακριβώς ζήτησα να αναγνωστεί η κατάσταση
αυτή και να συζητήσουµε στο τέλος. Αλλά µη θεωρηθεί ότι κάναµε
παζάρι, αποσύρουµε εµείς την πρόταση για ονοµαστική
ψηφοφορία, για να αποσύρει η Κυβέρνηση, κάτι το οποίο δεν τιµά
το Κοινοβούλιο.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Καλώς.  Εγώ  σας  λέγω
δεν  κάνατε  κανένα  παζάρι.'Οταν  τα  κόµµατα  και  η  Κυβέρνηση
επικοινωνούν  µε  τον  Πρόεδρο  της  Βουλής  και  µάλιστα  µε
πρωτοβουλία  του  ίδιου  του  Προέδρου  της  Βουλής
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και η συζήτησή τους αφορά ζητήµατα διαδικαστικά, νοµίζω ότι δεν
γίνεται κανένα παζάρι. Και, εν πάση περιπτώσει, εγώ νοµίζω ότι
ούτε βαρήκοος είστε, είστε δε ευφυέστατος, ώστε να αντιληφθείτε τι
συζήτησα µαζί σας από το τηλέφωνο. Το να έρθω εν συνεχεία και
να συναντήσω αυτήν την ανταπόκριση, νοµίζω ότι δεν ήταν σωστό.
Κύριοι συνάδελφοι, συµφωνούµε να προχωρήσουµε κανονικότατα,
να συζητηθούν και οι υπόλοιπες τροπολογίες, πλην αυτών που
αφορούν την εισοδηµατική πολιτική, να συζητηθούν και οι
τροπολογίες των Βουλευτών, αυτές που αφορούν θέµατα που δεν
απαγορεύεται από το Σύνταγµα η συζήτησή τους, να κάνουµε τις
ψηφοφορίες µας και να παραµένουν στο τέλος αυτές οι
τροπολογίες;
Ο κ. Ρεγκούζας έχει το λόγο.
Α∆ΑΜ ΡΕΓΚΟΥΖΑΣ: Συµφωνούµε, κύριε Πρόεδρε, να γίνει έτσι,
απλά θα ήθελα να διευκρινισθεί από τώρα αν οι εκπρόθεσµες
τροπολογίες που έχουν κατατεθεί θα συζητηθούν και αυτές. Θέλω
να το ξέρω.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Εκπρόθεσµες κατά τον
Κανονισµό συζητούνται, εφόσον ο Υπουργός συναινεί σε αυτό. Ο
Κανονισµός έχει αυτήν τη διάταξη.
Α∆ΑΜ ΡΕΓΚΟΥΖΑΣ: Ναι, να µας το πει αυτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Και, φυσικά, εφόσον δεν
προσκρούουν στο Σύνταγµα.
Ο Υπουργός µας είπε ότι από όσες τροπολογίες έχουν κατατεθεί,
δύο θα µπορούσαν να συζητηθούν.
Α∆ΑΜ ΡΕΓΚΟΥΖΑΣ: Εκπρόθεσµες;
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): ∆εν γνωρίζω αν είναι
εµπρόθεσµες ή εκπρόθεσµες. Αλλά ας ολοκληρώσουµε τη
συζήτηση των τροπολογιών αυτών, ας κρατήσουµε τη µία στο
τέλος, ας αποσύρει τις δύο, όπως πρότεινα, και θα προχωρήσουµε
οµαλά.
Ορίστε, κύριε Σφυρίου, έχετε το λόγο και µε συγχωρείτε που σας
διέκοψα πριν.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: ∆εν υπάρχει πρόβληµα, κύριε Πρόεδρε.
Συµφωνούµε µε την πρόταση, όπως τη διατυπώσατε, µε την
παρατήρηση ότι εµείς ως Πλειοψηφία θεωρούµε ότι η υπ'αριθµόν
2476 τροπολογία έχει ήδη ψηφισθεί, διότι απαντήσαµε στο ερώτηµα
που µας θέσατε και απαντήσαµε υπέρ της επιψηφίσεώς της.
Εποµένως συµφωνούµε µεν µε την πρότασή σας, αλλά θεωρούµε
την τροπολογία αυτή ως ψηφισθείσα, διότι ετέθη σε ψηφοφορία και
εµείς απαντήσαµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριε Ρεγκούζα, εδώ
τίθεται ένα θέµα από την πλευρά της Πλειοψηφίας, το οποίο έχει
βάση πράγµατι. 'Οµως είναι δεδοµένη -και πρέπει να το σηµειώσω
αυτό- η αντίθεση και η καταψήφιση της τροπολογίας αυτής από τα
κόµµατα, από τη Νέα ∆ηµοκρατία, από το Κοµµουνιστικό Κόµµα
Ελλάδος, από το Συνασπισµό της Αριστεράς και της Προόδου και
από το ∆Η.Κ.ΚΙ. Είναι σαφές.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ Α∆ΑΜΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριε Αδαµόπουλε, σας
παρακαλώ, µη διακόπτετε.
Θέλω εδώ, για να είµαι εντάξει απέναντι στο κόµµα της Νέας
∆ηµοκρατίας, να πω ότι η Νέα ∆ηµοκρατία, το Κοµµουνιστικό
Κόµµα Ελλάδος, ο Συνασπισµός της Αριστεράς και της Προόδου
και το ∆Η.Κ.ΚΙ. κατεψήφισαν αυτήν την τροπολογία που αφορά τον
Οργανισµό ∆ιαχείρισης ∆ηµόσιου Xρέους.
Α∆ΑΜ ΡΕΓΚΟΥΖΑΣ: Αφού είπατε ότι θα γίνει στο τέλος.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Το ΠΑ.ΣΟ.Κ. προβάλλει
αυτήν την ένσταση. ∆εν συµφωνεί, θεωρεί ότι ψηφίστηκε και είµαι
υποχρεωµένος εγώ να το θέσω υπόψη σας, γι'αυτό και σας το
έθεσα.
Α∆ΑΜ ΡΕΓΚΟΥΖΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, εγώ ήµουν αυτός που σας
έκανε νεύµα για να βρεθεί µια συµβιβαστική λύση...
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Πράγµατι.
Α∆ΑΜ ΡΕΓΚΟΥΖΑΣ: ... για να αποφύγουµε τα τυπικά. Να
επιµείνουµε τώρα ότι ο κ. Λεονταρίδης και ο κ. ∆ηµοσχάκης, όταν
εσείς βρισκόσασταν στο µέσο του καταλόγου και είχατε βεβαίως

περάσει τα ονόµατά τους, ήταν µέσα στην Αίθουσα...
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ας µην επανερχόµαστε
σ' αυτό το θέµα. Τον κ. Λεονταρίδη τον είδα.
Α∆ΑΜ ΡΕΓΚΟΥΖΑΣ: Η Νέα ∆ηµοκρατία διά του κ. Τσιτουρίδη δεν
είχε την πρόθεση να διακόψουµε τη συνεδρίαση, αλλά να τη
διευκολύνουµε πραγµατικά. Και η ένσταση του κ. Τσιτουρίδη δεν
είχε την έννοια της διακοπής αλλά την ανάγνωση του καταλόγου,
ίσως από κάποια απειρία µέχρι έναν βαθµό. 'Οχι όµως την
παραίτηση από του αιτήµατος ...
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Καλώς.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, το λόγο παρακαλώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Εγώ νοµίζω ότι δεν
πρέπει να επιµείνετε, κύριε Σφυρίου. Πράγµατι ετέθη έτσι το θέµα,
αλλά νοµίζω ότι µε τη συναίνεση ολοκλήρου του Σώµατος, πρέπει
να προχωρήσουµε.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, θα συµφωνήσουµε, αλλά αν
υπάρχει µια αµοιβαιότητα σ' αυτού του είδους τα θέµατα, θα την
απαιτούσαµε απ' όλες τις πλευρές.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Προχωρούµε στην υπ'
αριθµ. 2555 τροπολογία, που αφορά το θέµα των
εφηµεριδοπωλών. Υπάρχει επ' αυτής καµία αντίρρηση;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ Α∆ΑΜΟΠΟΥΛΟΣ: Εµείς συµφωνούµε, κύριε Πρόεδρε.
Α∆ΑΜ ΡΕΓΚΟΥΖΑΣ: Εµείς, κύριε Πρόεδρε, όχι µόνο συµφωνούµε,
αλλά την έχουµε υποστηρίξει και σε παρόµοιο νοµοσχέδιο.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): 'Ολες οι πλευρές είναι
σύµφωνες επί της τροπολογίας αυτής.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό αριθµό
2555 και ειδικό 859;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτή, δεκτή.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Συνεπώς η τροπολογία
µε γενικό αριθµό 2555 και ειδικό 859 έγινε δεκτή οµοφώνως.
Εισερχόµαστε στη συζήτηση της υπ' αριθµ. 2522 τροπολογίας που
αφορά τις εισηγµένες µετοχές στα αλλοδαπά χρηµατιστήρια.
Ο κ. Αδαµόπουλος έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ Α∆ΑΜΟΠΟΥΛΟΣ: Συµφωνούµε, κύριε Πρόεδρε, επί
της τροπολογίας αυτής.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο κ. Ρεγκούζας έχει το
λόγο.
Α∆ΑΜ ΡΕΓΚΟΥΖΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, όταν η Κυβέρνηση πριν από
έξι µήνες νοµοθετούσε, εµείς είχαµε επισηµάνει ότι έκανε το εξής
λάθος. 'Ηρθε µια φορά για τις ελληνικές µετοχές τις εισηγµένες στο
χρηµατιστήριο και πήρε πίσω αυτήν τη διάταξη µε το φόρο
υπεραξίας και τώρα έρχεται και παίρνει και τις αλλοδαπές. Αυτό
επιβεβαιώνει τις ενστάσεις που καταθέτουµε κάθε φορά για
προχειρότητα του νοµοθετείν από πλευράς Κυβέρνησης.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο κ. Κανταρτζής έχει το
λόγο.
ΑΧΙΛΛΕΥΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν είναι λογική αυτή
που ακολουθείται στην τροπολογία από την πλευρά της
Κυβέρνησης. Λέει η Κυβέρνηση, αφού καταργήσαµε το φόρο
υπεραξίας από τη µεταβίβαση των µετοχών που είναι εισηγµένες
στο χρηµατιστήριο της Ελλάδας, άρα να τον καταργήσουµε και απ'
αυτές τις µετοχές που είναι εισηγµένες στα χρηµατιστήρια του
εξωτερικού.
Εµείς βεβαίως είχαµε διαφωνήσει µε αυτήν τη χαριστική ρύθµιση
και δεν πρόκειται να την αποδεχθούµε.
'Οσον αφορά το φόρο µεταβίβασης, το 3 ο/οο, είναι φανερό ότι στην
ουσία πρόκειται για µια χαριστική ρύθµιση στο σύνολό της, για τους
παίκτες του τζόγου µε απώλειες για το δηµόσιο. ∆εν είναι άλλωστε
τυχαίο ότι στην έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους
αναφέρονται ακαθόριστα ποσά απωλειών από την απαλλαγή που
καθιερώνεται, όπως επίσης και ακαθόριστα ποσά εσόδων από τη
ρύθµιση η οποία επιβάλλεται.
Κατά  τη  γνώµη  µας  πρόκειται  για  µια  χαριστική  ρύθµιση.
Βεβαίως  επεκτείνει  το  καθεστώς  το  οποίο  υπήρχε  και
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προηγουµένως και καταψηφίζουµε την τροπολογία αυτή.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο κ. Αποστόλου έχει το
λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, πρόκειται για ρύθµιση
που στερεί το δηµόσιο από έσοδα και απ' αυτήν την άποψη την
καταψηφίζουµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο κ. Ιντζές έχει το λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Κύριε Πρόεδρε, πράγµατι η ρύθµιση αυτή
είναι εις βάρος των εσόδων του δηµοσίου και είναι µια πράξη που
βοηθά το κεφάλαιο. ∆ηλαδή, γίνεται µια γενικότερη προσαρµογή
στις επιταγές της ΟΝΕ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο κύριος Υπουργός έχει
το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Η
Κυβέρνηση είχε προβλέψει, ορθώς νοµίζω, να ενθαρρύνει τα
κίνητρα για την εισαγωγή των εταιρειών στο χρηµατιστήριο. Και γι'
αυτό έκανε φορολογική απαλλαγή από την υπεραξία η οποία
εδηµιουργείτο, έτσι ώστε να µην αποθαρρύνει τις εταιρείες να
εισάγονται στο χρηµατιστήριο.
'Οταν, λοιπόν, µία εταιρεία είναι εισηγµένη σε ένα ξένο
χρηµατιστήριο, έχει ήδη µπει στις αγορές κεφαλαίων κι έχει ήδη
κάνει αυτό το οποίο ο νοµοθέτης ήθελε να δώσει ως κίνητρο στις
εταιρείες για την εισαγωγή στο εγχώριο χρηµατιστήριο.
Κατά συνέπεια πιστεύω ότι η τροπολογία αυτή δεν αποτελεί τίποτε
άλλο παρά µία εξοµοίωση εταιρειών, οι οποίες είτε έχουν εισαχθεί
εδώ είτε έχουν εισαχθεί σε άλλα χρηµατιστήρια. ∆εν θα πρέπει να
έχουν αυτήν τη φορολόγηση της υπεραξίας ως αντικίνητρο για την
εισαγωγή τους. Και η τροπολογία αυτή, υπενθυµίζω στο Σώµα, ότι
θα ισχύει από 1 Ιανουαρίου, έτσι ώστε να είναι από την αρχή του
φορολογικού έτους και να µη δηµιουργεί παρενέργειες στη
συµπεριφορά των επιχειρήσεων.
Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ερωτάται το Σώµα:
Γίνεται δεκτή η υπ' αριθµόν 2522 τροπολογία;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΑΧΙΛΛΕΥΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Συνεπώς η υπ' αριθµόν
2522 τροπολογία έγινε δεκτή κατά πλειοψηφία.
Υπάρχουν τώρα οι δύο τροπολογίες που αφορούν την εισοδηµατική
πολιτική και αποσύρονται.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Κατόπιν δικής σας προτάσεως.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ναι και σας ευχαριστώ.
Παρακαλώ, οι δύο τροπολογίες Βουλευτών. Ποιες είναι αυτές οι δύο
τροπολογίες, κύριε Υπουργέ;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Κύριε Πρόεδρε, έχω υπόψη µου µια σειρά τροπολογιών που έχουν
υποβληθεί. Απ' αυτές, µε εξαίρεση δύο - τριών, όλες οι άλλες
αναφέρονται σε συνταξιοδοτικά θέµατα. Υπάρχουν ορισµένες,
όπως επίσης και αυτήν την οποία ανέφερε ο εισηγητής του
ΠΑ.ΣΟ.Κ., για τα θέµατα των κοινοταρχών, η οποία θα µπορούσε
να συζητηθεί εδώ. Αν τεθεί προς συζήτηση, θα επαναλάβω αυτό το
οποίο ανέφερα στη συζήτηση επί του νοµοσχεδίου, ότι η
Κυβέρνηση θα το εξετάσει, γιατί πρέπει να δει την έκταση την οποία
έχει και θα πάρει πρωτοβουλία να φέρει προς ρύθµιση το θέµα.
ΜΕΡΙΚΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Πότε;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Μισό λεπτό.
Υπάρχει επίσης µία άλλη τροπολογία, η οποία έχει κατατεθεί και
αφορά τη δυνατότητα δηµάρχων να ασφαλίζονται στο ΤΣΑΥ, όπως
υπάρχει και για άλλες κατηγορίες αιρετών αρχόντων. Και αυτή
µπορεί να συζητηθεί, αλλά έχει ήδη ενσωµατωθεί και ισχύει. Αυτές
είναι οι δύο τροπολογίες.
Από κει και πέρα υπάρχουν και ορισµένες άλλες, όπως είναι για
παράδειγµα η συνταξιοδότηση των αναπληρωτών διευθυντών.
ΣΑΒΒΑΣ ΤΣΙΤΟΥΡΙ∆ΗΣ: Μπορείτε να µας πείτε τον αριθµό;

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Είναι η 828 για τις συντάξεις των αναπληρωτών γενικών
διευθυντών. Υπενθυµίζω στο Σώµα ότι είχα αναφερθεί κατά τη
συζήτηση του νοµοσχεδίου πώς πρέπει να γίνει µία τέτοια ρύθµιση.
Απλώς, επειδή είναι συνταξιοδοτικού περιεχοµένου, θα τη
µελετήσουµε και µε την πρώτη ευκαιρία θα επανέλθουµε. Αυτά είχα
να πω, κύριε Πρόεδρε.
Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Απ' ό,τι αντιλαµβάνοµαι,
κύριε Υπουργέ, εκτός από τις τροπολογίες αυτές, που είναι καθαρά
συνταξιοδοτικές και τις άλλες, δεν είστε σε θέση να συµφωνήσετε,
αλλά θα τις µελετήσετε. Αυτό είναι το πνεύµα σας;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Ακριβώς, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κατά συνέπεια δεν έχει
νόηµα οποιαδήποτε περαιτέρω συζήτηση. Να κλείσουµε εδώ,
κύριοι συνάδελφοι.
ΕΥΓΕΝΙΟΣ ΧΑΪΤΙ∆ΗΣ: Πάνω σ' αυτό, κύριε Πρόεδρε,...
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ορίστε, κύριε Χαϊτίδη, για
ποια τροπολογία λέτε;
ΕΥΓΕΝΙΟΣ ΧΑΪΤΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, είναι η τροπολογία µε
αριθµό 2483/802/1.3.99, η οποία αφορά τη ρύθµιση της χορηγίας
των προέδρων κοινοτήτων και δηµάρχων, για την οποία ο κύριος
Υπουργός είπε ότι επιφυλάσσεται να τη µελετήσει και να τη θέσει σε
ένα προσεχές νοµοσχέδιο. Εγώ έχω ήδη έγγραφη απάντηση του
Υφυπουργού επί σχετικής ερωτήσεώς µου. Στην απάντηση αυτή µε
ηµεροµηνία 12.2.99, ο κύριος Υπουργός βεβαιώνει ότι αυτήν τη
ρύθµιση θα τη φέρει στο συζητούµενο νοµοσχέδιο.
Εποµένως, κύριε Υπουργέ, πότε µας λέτε την αλήθεια; Σήµερα ή
στις 12.2.99;
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Προφανώς θέλει να τη
µελετήσει περαιτέρω. Αυτή πρέπει να είναι η έννοια. Ποια άλλη να
είναι η έννοια;
ΕΥΓΕΝΙΟΣ ΧΑΪΤΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, συγγνώµη. Στις απαντήσεις
των Υπουργών θα δίνουµε βάση ή θα θεωρούµε ότι δεν είναι
αξιόπιστες; Σας παρακαλώ, ας συζητηθεί. ∆ώστε µου δύο λεπτά
χρόνο και ας την απορρίψει. 'Εχει όλες τις προϋποθέσεις να
συζητηθεί.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): 'Αλλη τροπολογία
υπάρχει;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΟΡΦΑΝΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω το λόγο;
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο κ. Ορφανός έχει το
λόγο.
Κύριε Υπουργέ, κρατήστε, σας παρακαλώ, σηµείωση, για να
απαντήσετε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΟΡΦΑΝΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, αναφέροµαι στην
τροπολογία µε γενικό αριθµό 2472 και ειδικό 791, µε αντικείµενο την
κατάταξη σε θέσεις µε σχέση εργασίας ιδιωτικού δικαίου αορίστου
χρόνου υπαλλήλων του ΟΠΑΠ. Η διαδικασία αυτή λογικά θα
µπορούσε να ισχύσει σε όσους δεν είχαν προλάβει τη διαδικασία
που προέβλεπε η παράγραφος 1α του άρθρου 11 του ν. 2266/94.
Εκτιµώ ότι έχει όλα τα απαραίτητα στοιχεία για να γίνει αποδεκτή
από την Κυβέρνηση. ∆εν καταλαβαίνω το λόγο, γιατί δεν γίνεται
συζήτηση.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριε συνάδελφε, η
τροπολογία αυτή αναφέρεται προφανώς σε ρυθµίσεις που
συνεπάγονται οικονοµική επιβάρυνση του συγκεκριµένου
Οργανισµού στον οποίο αναφέρεστε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΟΡΦΑΝΟΣ: Ναι, αλλά θα µπορούσε η Κυβέρνηση να
ζητήσει να δει πόση είναι αυτή η επιβάρυνση και να το έχουµε ως
βάση.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριε Υπουργέ,
κρατήστε αν θέλετε σηµείωση. Είναι η περίπτωση των υπαλλήλων
του ΟΠΑΠ.
Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑ.ΣΟ.Κ. κ.
Γεωργακόπουλος έχει το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΓΕΩΡΓΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα
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ήθελα να ρωτήσω τον κύριο Υπουργό για µία τροπολογία την οποία
έχω καταθέσει, που αφορά ελάχιστους αξιωµατικούς και ουσιαστικά
είναι µία διευκρίνιση για την εφαρµογή του νόµου. ∆ιότι στην
εφαρµογή του νόµου οι εκτελεστές έδωσαν διαφορετική ερµηνεία.
Απλώς τη διευκρίνιση ζητάµε. Γιατί δεν µπορείτε να κάνετε δεκτή
αυτήν την τροπολογία;
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριε Υπουργέ,
σηµειώστε και αυτήν την τροπολογία που ανέφερε ο κ.
Γεωργακόπουλος.
Ο κ. Ιντζές έχει το λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Κύριε Πρόεδρε, έχω καταθέσει µία
τροπολογία που αφορά...
(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριοι συνάδελφοι,
καθίστε, σας παρακαλώ, στις θέσεις σας και µην τηλεφωνείτε µέσα
στην Αίθουσα.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Κύριε Πρόεδρε, κατέθεσα µία τροπολογία
που αφορά τις άγαµες θυγατέρες δηµοσίων υπαλλήλων και
συνταξιούχων. Με την κατηγορία αυτών των αγάµων θυγατέρων
εξοµοιώνονται και οι διαζευγµένες θυγατέρες δηµοσίων υπαλλήλων
και συνταξιούχων. Υπάρχει µία διαφορά. 'Οσες διαζευγµένες
γεννήθηκαν πριν από το 1947, δικαιούνται σύνταξη. 'Οσες
γεννήθηκαν µετά την 1.1.1947 δεν δικαιούνται.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Οι πρώτες, λόγω ηλικίας,
δεν έχουν περιθώρια πλέον να ξαναπαντρευτούν και έπρεπε να
καλύπτονται. Οι άλλες µπορούν να παντρευτούν, αφού είναι
νεότερες. Αυτή είναι προφανώς η ratio legis.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Επειδή όµως, κύριε Πρόεδρε, η ζωή είναι
δυναµική και όχι στατική, πάντα οι ηλικίες αλληλοδιαδέχονται η µία
την άλλη και πάντα υπάρχουν θυγατέρες σαράντα ετών και
θυγατέρες τριάντα εννέα ετών. Ζητώ, λοιπόν, να γίνει η ρύθµιση
αυτού του θέµατος.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο κ. Κανταρτζής έχει το
λόγο.
ΑΧΙΛΛΕΥΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να αναφερθώ
και εγώ στην τροπολογία για τους υπαλλήλους του ΟΠΑΠ, στην
οποία αναφέρθηκε προηγουµένως και ο κ. Ορφανός. Πιστεύω ότι
θα πρέπει να δοθεί επιτέλους µετά από τόσα χρόνια ένα τέλος σε
αυτήν την περίπτωση. 'Εχουµε καταθέσει και εµείς σχετική
τροπολογία στο νοµοσχέδιο.
Επίσης, υπάρχει µία ακόµη τροπολογία µε γενικό αριθµό 2458 και
ειδικό 777 -κύριε Υπουργέ, αν θέλετε, σηµειώστε- η οποία αφορά
τους εκπαιδευτικούς που είχαν προϋπηρεσία σε νοµικά πρόσωπα
ιδιωτικού δικαίου, σε τµήµατα βρεφονηπιακών σταθµών.
Τι έγινε µε αυτούς τους ανθρώπους: Τους αναγνωρίστηκε η
προϋπηρεσία. Στα νοµικά πρόσωπα που τελούσαν υπό κρατικό
έλεγχο οι εκπαιδευτικοί αυτοί µισθολογικά είχαν τη µεταχείριση η
οποία προβλεπόταν. 'Ερχεται στη συνέχεια το άρθρο 31 του
ν.2470/1997 και καταργεί αυτό το δικαίωµα. Και γυρνούν τώρα οι
υπηρεσίες και ζητούν πίσω τα λεφτά τα οποία κατέβαλαν στο
προσωπικό βάσει των διατάξεων οι οποίες ίσχυαν µέχρι την ηµέρα
εκείνη. Νοµίζω ότι είναι πλέον σωστό και δίκαιο -άλλωστε και η
διδασκαλική οµοσπονδία έχει εκφράσει οµόφωνα τη γνώµη της
πάνω σε αυτό το ζήτηµα- να εξισωθούν βαθµολογικά, µισθολογικά,
να αναγνωρισθεί η προϋπηρεσία τους αυτή.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): 'Εχετε άλλη τροπολογία;
ΑΧΙΛΛΕΥΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ: Επανέρχοµαι σε µία τροπολογία -θα
µου πείτε βέβαια ότι έχει ψηφιστεί το άρθρο- για τους αγωνιστές της
Εθνικής Αντίστασης. Επαναλαµβάνω τη θέση µας -έχουµε
καταθέσει και σχετική τροπολογία, η οποία είναι εµπρόθεσµη- για τη
δυνατότητα συνταξιοδότησης όλων των αγωνιστών της Εθνικής
Αντίστασης, που έχουν τις υπόλοιπες προϋποθέσεις του νόµου.
Πιστεύουµε ότι η Κυβέρνηση δεν µπορεί να κωφεύει σε αυτό το
ζήτηµα.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο κ. Αποστόλου έχει το
λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, να συµφωνήσουµε
και εµείς µε την τροπολογία που αφορά τους υπαλλήλους του
ΟΠΑΠ. 'Εχουµε καταθέσει ανάλογη τροπολογία.
Να σταθώ όµως σε µία τροπολογία, που πραγµατικά θα περίµενα
από τον κύριο Υφυπουργό, έπειδή έχω θέσει επανειληµµένα το
θέµα, τουλάχιστον µία δέσµευση. Η τροπολογία αυτή αφορά
αγωνιστές της Εθνικής Αντίστασης, αγρότες, συνταξιούχους ΟΓΑ.
Είναι ελάχιστοι γέροντες, οι οποίοι δεν πρόφθασαν µε βάση το ν.
1976/1991 να καταθέσουν τα δικαιολογητικά τους. Επιτέλους,
πρόκειται για ανθρώπους συνταξιούχους των τριάντα χιλιάδων
δραχµών, κύριε Πρόεδρε! Νοµίζω ότι είναι ένα θέµα που πρέπει
άµεσα η Κυβέρνηση να το αντιµετωπίσει.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο κ. Γιαννακόπουλος
έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Για την τροπολογία που µίλησε ο
κ. Αποστόλου έχω υποβάλει και εγώ σχετική τροπολογία, κύριε
Πρόεδρε. 'Εχουµε παρακαλέσει και στην επιτροπή τον κύριο
Υφυπουργό να δεχθεί ή να δεσµευθεί επιτέλους η Κυβέρνηση για το
θέµα αυτό, γιατί παρατηρείται ένα διφορούµενο καθεστώς. Οι
άνθρωποι που έχουν αναγνωρισθεί ως αγωνιστές της Εθνικής
Αντίστασης και γεννήθηκαν το 1926 και το 1927 δεν δικαιούνται να
πάρουν αυτήν τη µικρή σύνταξη, γιατί -όπως γνωρίζουµε όλοι-
πρέπει πρώτα να είναι συνταξιούχοι του ΟΓΑ και µετά να
συνταξιοδοτηθούν ως αντιστασιακοί. Εν πάση περιπτώσει, δεν είναι
πάνω από χίλια άτοµα σε όλην την Ελλάδα.
∆εν ξέρω ο κύριος Υφυπουργός για ποιούς λόγους δεν έχει δει το
θέµα µε την κατανόηση που έπρεπε να το δει. Γιατί εδώ υπάρχουν,
πράγµατι, δύο µέτρα και δύο σταθµά. 'Εχω την εντύπωση ότι ή
τώρα ή σε κάποια άλλη στιγµή θα πρέπει να δούµε αυτήν την
τροπολογία για τους αγωνιστές της Εθνικής Αντίστασης. Είναι ο
ελάχιστος φόρος τιµής που οφείλουµε σε εκείνους που έδωσαν τη
ζωή τους η πλήρωσαν µε µερικά χρόνια από τη ζωή τους, την
εναντίωσή τους στον κατακτητή.
Παρακαλώ και πάλι, κύριε Υφυπουργέ -όπως και οι άλλοι
συνάδελφοι- να δείτε αυτήν την τροπολογία µε κατανόηση.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο κ. Ρεγκούζας έχει το
λόγο.
Α∆ΑΜ ΡΕΓΚΟΥΖΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν µε τιµά αυτό που θα πω,
ωστόσο είναι γεγονός. 'Εχω καταθέσει, µαζί µε άλλους
συναδέλφους, έντεκα τροπολογίες. Βέβαια θα αναφερθώ πολύ
γρήγορα σε ορισµένες που θα µπορούσαν να συζητηθούν.
Η τροπολογία µε γενικό αριθµό 2441 και ειδικό 762 αφορά
προϋπηρεσία -και αναφέρεται σε δύο-τρεις ανθρώπους- για
αναγνώριση προϋπηρεσίας µεταξύ του δέκατου πέµπτου και του
δεκάτου εβδόµου έτους της ηλικίας. Αυτήν την τροπολογία την είχα
καταθέσει ξανά σε άλλο νοµοσχέδιο. Είχε υποσχεθεί ο κύριος
Υφυπουργός ότι θα τη δει. ∆εν δηµιουργεί δηµοσιονοµικό κόστος.
Και η προϋπηρεσία αυτή δεν αναγνωρίζεται, επειδή δεν είναι στο
ίδιο Υπουργείο ο υπάλληλος σήµερα. Ενώ εάν ήταν στο ίδιο
Υπουργείο, θα ήταν αναγνωρίσιµη. Είναι µία τροπολογία που θα
µπορούσε ο κύριος Υφυπουργός να την κάνει δεκτή.
Για τις επόµενες τροπολογίες θα αναφέρω µόνο το γενικό αριθµό.
Η δεύτερη τροπολογία είναι η 2442 και αφορά τους απόστρατους
αντισυνταγµατάρχες. Νοµίζω ότι αναφέρθηκε και κάποιος άλλος
συνάδελφος. Και αυτή η τροπολογία έχει κατατεθεί επανειληµµένα.
Εποµένως δεν νοµίζω ότι µπορεί η Κυβέρνηση να λέει ότι δεν την
ξέρει.
Η τρίτη τροπολογία είναι η 2443, που αφορά τους επόπτες
εκπαίδευσης γενικούς διευθυντές -υποστηρίχθηκε νοµίζω και από
άλλους συναδέλφους- που θα έπρεπε να είναι µέσα στη ρύθµιση
αυτή.
Η τέταρτη τροπολογία είναι η 2444, που αφορά τους γενικούς
διευθυντές ανωτάτων εκπαιδευτικών ιδρυµάτων. 'Ηταν και
αντικείµενο συζήτησης στα επί µέρους άρθρα του νοµοσχεδίου.



5212 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Η πέµπτη τροπολογία είναι η 2447, που αφορά τους γενικούς
διευθυντές των οργανισµών που εξαιρούνται, όπως του
Οργανισµού Εργατικής Κατοικίας κλπ. Και εδώ έγινε συζήτηση κατά
τη διαδικασία της συζήτησης του νοµοσχεδίου.
Η έκτη τροπολογία είναι η 2477 και αφορά τους αναπληρωτές
γενικούς διευθυντές. ∆ώσατε µία υπόσχεση. Και εδώ, κύριε
Υφυπουργέ, θέλω να πω ότι το δηµοσιονοµικό κόστος είναι άµεσα
µετρήσιµο. Υπάρχουν εξήντα άνθρωποι σε αυτήν την κατηγορία. Η
επιβάρυνση που θα έχει ο κρατικός προϋπολογισµός, είναι της
τάξεως του ενός εκατοµµυρίου διακοσίων χιλιάδων (1.200.000)
δραχµών ετησίως για κάθε έναν. Εάν πολλαπλασιάσουµε τον
αριθµό αυτό µε τον αριθµό (60) εξήντα, βγαίνει και το
δηµοσιονοµικό κόστος. Και είναι πολύ µικρότερο από το
δηµοσιονοµικό κόστος που δηµιουργείται µε το γενικό διευθυντή
του Ο∆∆Χ και τον αναπληρωτή γενικό διευθυντή -και δεν µας είπατε
πόσο θα είναι αυτές οι αποδοχές- που κατά την εκτίµηση τη δική
µου είναι εκατόν σαράντα εκατοµµύρια (140.000.000) δραχµές το
χρόνο. Και αυτή η ρύθµιση αφορά δύο άτοµα. Ενώ η ρύθµιση για
τους εξήντα ανθρώπους αφορά εβδοµήντα εκατοµµύρια
(70.000.000) δραχµές το χρόνο.
Εκτιµώ, λοιπόν, και φοβάµαι ότι η υπόσχεσή σας πως θα τη δείτε
θα έχει την τύχη και άλλων παροµοίων υποσχέσεων που έχετε
δώσει σε διάφορα νοµοσχέδια, αλλά δεν έχει γίνει ποτέ αυτή η
ρύθµιση. Εύχοµαι και ελπίζω αυτή η υπόσχεση να µην είναι µία
αποφυγή.
Η τροπολογία µε γενικό αριθµό 2479 αφορά τους επιµελητές και
βοηθούς επιµελητές των Ανωτάτων Εκπαιδευτικών Ιδρυµάτων, που
έχουν διδακτορικό δίπλωµα και τους κατατάσσετε στους
υπαλλήλους γενικής κατηγορίας. Γιατί δεν µπαίνουν αυτοί οι
άνθρωποι στην κατηγορία των καθηγητών πανεπιστηµίου; Είναι
δίκαιο το αίτηµά τους.
Η τροπολογία µε γενικό αριθµό 2480 έχει να κάνει µε τους γενικούς
γραµµατείς δήµων µε πληθυσµό άνω των 100.000 κατοίκων και
αφορά τις τέσσερις µεγάλες πόλεις Αθήνα, Θεσσαλονίκη, Πειραιά
και Πάτρα. Γιατί µένουν απέξω, αφού θεσµοθετείται καθεστώς
συνταξιοδότησης γενικών γραµµατέων;
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Εντάξει, κύριε Ρεγκούζα.
Α∆ΑΜ ΡΕΓΚΟΥΖΑΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. Είναι διαφορετικά
θέµατα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ορισµένες απ' αυτές τις
τροπολογίες είναι εκπρόθεσµες.
Α∆ΑΜ ΡΕΓΚΟΥΖΑΣ: Η τροπολογία µε γενικό αριθµό 2481 αφορά
γιατρούς του ΕΣΥ και είναι ελάχιστη η δαπάνη.
Η τροπολογία µε γενικό αριθµό 2482 αφορά την αναγνώριση
τεχνικών σχολών. Θέλω να µε προσέξετε, κύριε Υπουργέ, γιατί
έχετε δώσει και εδώ υπόσχεση για την αναγνώριση του πτυχίου
τεχνικών σχολών. Τους εντάσσετε ως ∆Ε. Βεβαίως το θέµα άπτεται
και των αρµοδιοτήτων του Υπουργείου Προεδρίας. Αυτοί οι
άνθρωποι έπρεπε να είναι ΤΕ κατηγορίας, όπως γίνεται σε
παρόµοιες περιπτώσεις. Το θέµα µας έχει απασχολήσει και
παλαιότερα.
Η τροπολογία µε γενικό αριθµό 2483 αφορά τους κοινοτάρχες και
τον τρόπο υπολογισµού της σύνταξής τους. Αγνοείτε τη δική µας
πρόταση και λαµβάνετε υπόψη την εκπρόθεσµη τροπολογία του
συναδέλφου της Πλειοψηφίας, που αφορά βεβαίως τους
κοινοτάρχες που έχουν συνταξιοδοτηθεί πριν από το 1997.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Η κ. Καραγιάννη έχει το
λόγο.
ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΑΡΑΠΗ-ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗ: Κύριε Πρόεδρε, εγώ θέλω να
αναφερθώ στους προσληφθέντες από τον ΟΠΑΠ υπαλλήλους, οι
οποίοι στη συνέχεια αποσπάσθηκαν στη Γενική Γραµµατεία
Αθλητισµού. Είναι η τροπολογία µε γενικό αριθµό 2472 και ειδικό
791...
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): 'Εχει αναπτυχθεί ήδη η
τροπολογία, την οποία προφανώς και εσείς υποστηρίζετε.
ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΑΡΑΠΗ-ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗ: Κύριε Υπουργέ, πρέπει να το

δείτε, διότι και από το Συµβούλιο της Επικρατείας έχουν δικαιωθεί
αυτοί οι άνθρωποι και ο Υφυπουργός Αθλητισµού έχει υπογράψει,
αλλά δεν έχει υπογράψει ο πρόεδρος του ΟΠΑΠ.
Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριε Υπουργέ,
παρακαλώ σύντοµα να µας πείτε εάν είναι κάτι που µπορείτε να
δεχθείτε ή αν επιφυλάσσεσθε, για να κλείσουµε τη συζήτηση και να
επανέλθουµε για την ψηφοφορία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Θα αναφερθώ στα θέµατα κατά σειρά, κύριε Πρόεδρε.
Αυτό το οποίο είπε ο κ. Γεωργακόπουλος, παρά το γεγονός ότι η
κατατεθείσα τροπολογία είναι εκπρόθεσµη, είναι αρµοδιότητα του
Υπουργείου Εθνικής Αµύνης. Θα το ενηµερώσουµε και µπορεί να
προχωρήσει µία ρύθµιση. 'Εχω υπόψη µου την τροπολογία αυτή.
'Οσον αφορά αυτά που ανέφερε ο κ. Ιντζές για τις άγαµες
θυγατέρες, είναι συνταξιοδοτικού περιεχοµένου και κατά συνέπεια
είναι προφανές ότι δεν µπορεί να εξετασθεί.
'Οσον αφορά αυτό το οποίο ανέφερε ο κ. Κανταρτζής για την
προϋπηρεσία σε νοµικά πρόσωπα ιδιωτικού δικαίου, είναι ένα θέµα
που το έχουµε µελετήσει. ∆εν µπορούµε να το κάνουµε αυτό.
'Οσον αφορά το θέµα των αγωνιστών της Εθνικής Αντίστασης, το
οποίο έθιξε ο κ. Αποστόλου και ο κ. Γιαννακόπουλος, νοµίζω ότι
είχαµε την ευκαιρία να µιλήσουµε επί µακρόν κατά τη διάρκεια της
συζήτησης του νοµοσχεδίου. Σ' αυτήν τη συζήτηση είχαµε πει ότι θα
δούµε το θέµα, παρά το γεγονός ότι ο σκοπός του ψηφισθέντος
νοµοσχεδίου ήταν να άρει µία αδικία, η οποία έχει γίνει λόγω
ολιγωρίας της διοικήσεως να εξετάσει εγκαίρως τις τότε
κατατεθείσες αιτήσεις, διότι δεν θέλουµε τώρα να ανοίξουµε νέο
κύκλο παροχών και δικαιωµάτων στο ζήτηµα της Εθνικής
Αντίστασης, θεωρώντας ότι έχει κλείσει.
Παρ' όλα αυτά είπαµε και είπε και ο Υπουργός ∆ικαιοσύνης ότι θα
εξεταστεί αυτό το θέµα και αν δούµε ότι υπάρχει έδαφος για την
αντιµετώπιση του ζητήµατος, θα επανέλθουµε.
Στο µεγάλο αριθµό τροπολογιών στις οποίες αναφέρθηκε ο κ.
Ρεγκούζας, θα πω τα εξής:
'Οσον αφορά τους επόπτες της εκπαιδεύσεως, δεν υπάρχει θέµα
εξοµοίωσης, γιατί είναι εντελώς διαφορετικές κατηγορίες.
Για το θέµα των γενικών διευθυντών των πανεπιστηµίων είπαµε και
κατ' επανάληψη το έχω τονίσει, γιατί είναι η πολλοστή φορά που
τίθεται, ότι δεν συµφωνούµε µ' αυτήν την κατεύθυνση. Θέλουµε να
διατηρήσουµε τους γενικούς διευθυντές των κεντρικών υπηρεσιών
σε µια αισθητή απόσταση από τους γενικούς διευθυντές νοµικών
προσώπων δηµοσίου δικαίου. Και οµοίως αυτό ισχύει για τους
γενικούς διευθυντές άλλων οργανισµών, στους οποίους
αναφέρθηκε ο κ. Ρεγκούζας.
Για τη σύνταξη των αναπληρωτών γενικών διευθυντών είναι η
τέταρτη φορά που αναφέροµαι. 'Εχω αναγνωρίσει ότι υπάρχει ένα
ζήτηµα, το οποίο θα πρέπει να ρυθµιστεί. Ελπίζω στο επόµενο
συνταξιοδοτικό νοµοσχέδιο να αντιµετωπιστεί το θέµα αυτό. ∆εν
έχω υποσχεθεί πως θα αντιµετωπιστεί. Θα µελετηθεί από το
Υπουργείο Οικονοµικών και όπως πρέπει θα προβούµε σε µια
αντιµετώπιση.
Το ζήτηµα των τεχνικών σχολών, όπως και του ΟΠΑ, είναι
ζητήµατα του Υπουργείου ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης. Θα τα
διαβιβάσουµε, θα εξεταστούν και ανάλογα από τις απαντήσεις που
θα πάρουµε, θα σας ενηµερώσουµε. ∆εν µπορούµε όµως
µονοµερώς να προβούµε σε κάποια λύση.
Τέλος, όσον αφορά το θέµα των κοινοταρχών, αναφέρθηκα και
στην αρχή της οµιλίας µου ότι θα εξεταστεί. ∆εν µας πειράζει από
ποια µεριά επιβάλλεται. Θα εξεταστεί και θα επανέλθουµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Αντιλαµβάνοµαι ότι
υπάρχει αντίλογος σε όσα εξέθεσε ο κύριος Υπουργός. Συγχρόνως,
όµως,    πρέπει    να    γνωρίζουµε    ότι    εκ    του    Συντάγµατος
και  εκ   του  Κανονισµού  της  Βουλής  δεν  µπορεί  να
προχωρήσει  η  συζήτηση  τροπολογιών  που  δεν  τις  αποδέχεται
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η Κυβέρνηση και που συνεπάγονται δαπάνες είτε σε βάρος του
κρατικού προϋπολογισµού είτε του προϋπολογισµού των νοµικών
προσώπων δηµοσίου δικαίου ή προτείνονται δι' αυτών ρυθµίσεις
που αφορούν στην οργάνωση και λειτουργία υπηρεσιών κλπ. Κατά
συνέπεια µπορούµε εδώ να τελειώσουµε.
Κύριοι συνάδελφοι, σε ό,τι αφορά την τροπολογία µε γενικό αριθµό
2476 και ειδικό 795, έχει κατατεθεί αίτηση ονοµαστικής ψηφοφορίας
και κατά την εκφώνηση του καταλόγου των συναδέλφων, που
υπογράφουν την αίτηση, δεν απήντησαν "ΠΑΡΩΝ" ορισµένοι
συνάδελφοι, οι οποίοι όµως παρακολουθούσαν τη συνεδρίαση,
αλλά προς στιγµή ήταν εκτός της Αιθούσης. Παρεκάλεσα ήδη και
την Πλειοψηφία, το ΠΑ.ΣΟ.Κ., να µην επιµείνει, αλλά εφόσον
επιµένει ότι ψηφίστηκε η τροπολογία αυτή, δικαιούµαι ως Πρόεδρος
του Σώµατος να ζητήσω ονοµαστική ψηφοφορία. Κατ' αυτόν τον
τρόπο και το ΠΑ.ΣΟ.Κ. θα διατηρήσει το δίκαιό του και η Νέα
∆ηµοκρατία δεν θα στερηθεί ενός δικαιώµατος, διότι τυχαίως ...
ΣΑΒΒΑΣ ΤΣΙΤΟΥΡΙ∆ΗΣ: Και τα άλλα κόµµατα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Και τα άλλα κόµµατα.
Αναφέροµαι µόνο στη Νέα ∆ηµοκρατία, γιατί η Νέα ∆ηµοκρατία το
ζήτησε. Και τα άλλα κόµµατα. Ο κ. Τσαφούλιας µπήκε εκείνη την
ώρα στην Αίθουσα και δεν είναι σωστό για ένα λεπτό να του
στερήσουµε το αίτηµά του αυτό.
Κατά συνέπεια θα διακόψουµε εδώ και η ψηφοφορία θα γίνει αύριο
το πρωί.
Προηγουµένως, κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα τα εξής:
Η ∆ιαρκής Επιτροπή ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, ∆ηµόσιας Τάξης και
∆ικαιοσύνης καταθέτει τις εκθέσεις της:
α. Στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Εσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης "Κύρωση της από 12 Ιανουαρίου
1999 πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου".

β. Στην πρόταση νόµου αρµοδιότητας του Υπουργείου
Εσωτερικών, ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης
"Τροποποίηση των ∆ιατάξεων του Νόµου 1180/1981 "Περί εκλογής
Ευρωβουλευτών και της συναφούς νοµοθεσίας".
Η ∆ιαρκής Επιτροπή Εθνικής 'Αµυνας και Εξωτερικών Υποθέσεων
κατεθέτει τις εκθέσεις της στα σχέδια νόµων του Υπουργείου
Εσωτερικών:
1. "Κύρωση του Πρωτοκόλλου της Συµφωνίας εταιρικής σχέσης και
συνεργασίας, για τη σύναψη εταιρικής σχέσης, µεταξύ των
Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων και των Κρατών-Μελών τους, αφενός, και
της Ρωσικής Οµοσπονδίας αφετέρου".
2. "Κύρωση του Πρωτοκόλλου της Συµφωνίας εταιρικής σχέσης και
συνεργασίας µεταξύ των Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων και των Κρατών-
Μελών τους, αφενός, και της Ουκρανίας αφετέρου".
3. "Κύρωση του Πρωτοκόλλου της Συµφωνίας για τη σύναψη
εταιρικής σχέσης και συνεργασίας µεταξύ των Ευρωπαϊκών
Κοινοτήτων και των Κρατών-Μελών τους, αφενός, και της
∆ηµοκρατίας της Μολδαβίας αφετέρου".
Κύριοι συνάδελφοι, το Προεδρείο εκτιµώντας τις ανάγκες του
νοµοθετικού έργου, σύµφωνα µε τον Κανονισµό (άρθρο 72,
παράγραφος 3) θα λύσει τη συνεδρίαση για αύριο ηµέρα Πέµπτη 11
Μαρτίου 1999 και ώρα 10.00' µε αντικείµενο εργασιών του
Σώµατος: α) κοινοβουλευτικό έλεγχο, συζήτηση επικαίρων
ερωτήσεων και β) νοµοθετική εργασία, ψηφοφορία επί της
τροπολογίας 2476/795 και του ακροτελευτίου άρθρου του
νοµοσχεδίου του Υπουργείου Οικονοµικών και εν συνεχεία
συνέχιση της συζήτησης επί του νοµοσχεδίου του Υπουργείου
Ανάπτυξης: "∆ιάφορες ρυθµίσεις θεµάτων αρµοδιότητας
Υπουργείου Ανάπτυξης".
Λύεται η συνεδρίαση.
'Ωρα λήξης 22.05'.
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